
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به مذاکرات وین، تصریح کرد: 
تیم مذاکره کننده هسته ای اصول راهبردی تعیین شده از سوی رهبر معظم انقلاب را رعایت 

کرده است.
حجت الاسلام والمسلمین »علی سعیدی« روز دوشنبه پس از بازدید از خبرگزاری جمهوری اسلامی در 
نشستی با خبرنگاران این رسانه به سووالات آنان پاسخ داد. وی گفت: امتیازات و راهکارهای بسیاری داریم که 
در آخرین لحظات زمینه پیروزی را فراهم کنیم، در جهاد پیروزی از آن کسی است که بیشتر مقاومت کند و به 
هر میزان مقاومت بیشتر شود، احتمال پیروزی نیز بیشتر است. سعیدی این مطلب را در پاسخ به این سووال که 
سرلشکر فیروزآبادی دو روز قبل عملکرد دکتر ظریف و اعضای تیم مذاکره کننده ایرانی را جهادگونه توصیف 
کرده است، نظر و ارزیابی جنابعالی در مورد اینکه تیم مذاکره کننده تا چه حد در دفاع از منافع نظام موفق بوده 
است، بیان کرد. نماینده ولی فقیه در سپاه با بیان اینکه مذاکرات در قالب اصولی از سوی رهبر معظم انقلاب 
تعیین راهبرد شده، ادامه داد: تیم مذاکره کننده اصول تعیین شده را رعایت کرده است. سعیدی با بیان اینکه 
نظام دو خواسته اساسی داشته، افزود: پذیرش حق غنی سازی و رفع تمامی تحریم ها این دو خواسته است، اما 

شرایط جبهه مقابل، بسیار پیچیده است که باید به آن توجه کنیم. نماینده ولی فقیه در سپاه با بیان اینکه طرف 
مقابل نیازمند توافق است، توافقی که حداقل امتیاز را به ما دهند و حداکثر امتیاز را خود بگیرند، ادامه داد: وضع 
اروپا بگونه ای نیست که بتواند وضعیت تحریم را ادامه دهد و خود آمریکایی ها با مشکل اقتصادی شدیدی مواجه 
هستند. سعیدی افزود: از سوی دیگر اوباما در یک مثلث سه ضلعی قرار گرفته که یک ضلع آن جمهوریخواهان 
هستند و می خواهند در دور بعد در عرصه انتخابات پیروز شوند. بدان معنی که چه اوباما امتیاز دهد یا مذاکرات به 
شکست بیانجامد، آنها بهره برداری خود را خواهند کرد. وی ادامه داد: یک ضلع دیگر مثلث مقابل اوباما، کشورهای 
مرتجع همچون عربستان است که به آمریکا می گویند هر امتیازی به ایران دهید باید به ما هم آن امتیاز را دهید.

نماینده ولی فقیه در سپاه یادآور شد: رژیم صهیونیستی نیز ضلع دیگر این مثلث است زیرا لابی صهیونیستی 
در آمریکا تاثیرگذار است، بنابراین رییس جمهور آمریکا در یک چنبره چند وجهی گیر کرده است.

سعیدی گفت: باید تیم مذاکره کننده ایرانی با توجه به مجموعه شرایط منطقه ای و بین المللی، روی این دو 
خواسته پذیرش اصل حق غنی سازی در عرصه های صلح آمیز و همچنین رفع تحریم بایستد زیرا آنها به سادگی 

حاضر نیستند تحریم را به صورت دفعی لغو کنند.

 نماینده ولی فقیه در سپاه:

تیم مذاکره کننده هسته ای اصول را رعایت کرده است

استاندار قم:

کنگره جریان های تکفیری در امنیت کامل برگزار شد
ایمان : استاندار قم با بیان اینکه کنگره جهانی جریان های تکفیری و افراطی از 
نگاه علمای جهان اسلام در امنیت کامل در قم برگزار شده است، گفت: برگزاری 
موفقیت آمیز کنگره جریان های تکفیری دلیلی بر برقراری امنیت در استان قم 

است. 
حجت  الاسلام محمدصادق صالحی منش با اشاره به حساسیت های برگزاری کنگره 
جهانی جریان های تکفیری و افراطی از دیدگاه علمای اسلام اظهار کرد: از روزی که آیت الله 
مکارم شیرازی طرح برگزاری این کنگره را مطرح کردند بیش از یک سال می گذرد و ما در 

این مدت خود را موظف دانستیم امنیت این کنگره را صد درصد تامین کنیم. 
حجت الاسلام صالحی منش با اشاره به نقش آیات عظام مکارم شیرازی و سبحانی در 

برگزاری این کنگره اظهار کرد: شهر قم افتخار دارد که پذیرای علمای برجسته از کشورهای 
اسلامی است.وی ادامه داد: وقتی صدها نفر از علمای طراز اول جهان اسلام قرار است 

به قم سفر کنند طبیعی است مشکلاتی وجود داشته باشد ولی خوشبختانه با کمک 
خوب سپاه پاسداران، نیروی انتظامی و اداره کل اطلاعات، توانستیم نظم و امنیت 

را حاکم کنیم و هیچ مشکلی برای مهمانان کنگره و مردم قم ایجاد نشده است...
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عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس عنوان کرد:

برخورد  قوه  قضاییه با  واگذاری 
سیم کارت های بی نام و نشان 

مخابرات پاسخگوی  قصور خود باشد
عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس با مثبت ارزیابی کردن اقدام قوه قضاییه برای برخورد با واگذاری سیم  کارت های 
بدون نام و نشان گفت: اقدام دستگاه قضا برای برخورد با مشترکان متخلف و مخابرات در پیشگیری از جرایم مثمرثمر خواهد بود. 
محمدعلی اسفنانی با بیان اینکه واگذاری سیم کارت های بدون نام و نشان و بدون اخذ مدرک شناسایی تبعات بسیاری به همراه دارد افزود: 
واگذاری این نوع سیم کارت ها به ظاهر خیلی شاید نشان نمی داد که عمق فاجعه تا کجا بود ولی وقتی به ماهیت امر توجه می کردیم می دیدیم که 

همان سیم کارت ساده می تواند منشاء جرایم متعددی باشد که کمترین  و ساده ترین آن مزاحمت های تلفنی است.
این نماینده مردم در مجلس نهم با تاکید بر اینکه واگذاری سیم کارت های فعال در بسیاری از نقاط شهر به ازدیاد جرایمی چون کلاهبرداری 
سرقت گوشی ها و غیر قابل ردیابی شدن آن ها و همچنین قتل و نزاع های خیابانی منجر می شود گفت: قوه قضاییه باید برای پیشگیری از جرایمی 

که امنیت جامعه را تهدید می کنند به مقابله با این نوع واگذاری ها در سیم کارت های اعتباری اقدام کند....

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم:

صنایع کم آب و بدون آلاینده در قم ایجاد شود

مدیرکل راه آهن استان قم 

ظرفیت ریلی قطار قم - تهران ۳ برابر شد

با سخنرانی آیت الله سبحانی:

کنگره جهانی جریان های تکفیری و افراطی
 از دیدگاه علمای اسلام به کار خود پایان داد

مدیرکل آزمایشگاه های مرجع سازمان غذا و دارو

آب های آشامیدنی و معدنی مشکلی ندارد

ایمان: شب گذشته و با سخنرانی آیت الله سبحانی 
از مراجع تقلید، کنگره جهانی جریان های تکفیری و 

افراطی از دیدگاه علمای اسلام پس از دو روز به کار خود 
پایان داد.
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توافق ژنو تا 10 تیر 94 تمدید شد
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انتصاب شایسته جنابعالی را به عنوان

مشاور رسانه ای 
حضرت آیت الله هاشمی رفسنجانی

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام

تبریک و تهنیت عرض نموده و توفیق روزافزون 

حضرتعالی را از خداوند منان خواستاریم.

جناب آقای حسین عبداللهی

دفتر همراهان و حامیان دکتر حسن روحانی -  استان قم

ماهیانه 700 میلیون دلار از دارایی های ایران آزاد می شود

پایان 7 روز رایزنی فشرده
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کنگره  اختتامیه  مراسم  ایمان: 
جهانی جریان های تکفیری و افراطی 
از دیدگاه علمای اسلام شب گذشته با 
سخنرانی آیت الله سبحانی و تجلیل از 
مقالات برتر پس از دو روز در قم به کار 

خود پایان داد.

آیت الله حسینی بوشهری: 
اقدامات ترویستی تکفیری ها 

باعث گسترش دامنه اسلام هراسی 
شده است

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور 
پیش از ظهر دوشنبه در دومین روز برگزاری 
از  تکفیری  های  جریان  جهانی  کنگره 
دیدگاه علمای اسلام درقم ، گفت: اقدامات 
تروریستی تکفیریها باعث گسترش دامنه 
اقدامات  امر  این  و  شده  هراسی  اسلام 
سرکوبگرانه و تبعیض آمیز علیه مسلمانان 
در سایر نقاط جهان را افزایش می دهد. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری افزود: 
گروه های تکفیری با اندیشه ای غلط سایر 
مسلمانان را متهم به خروج از دین کرده و 
خون آن ها را مباح می دانند لذا شایسته 
امت  آمیز  مسالمت  زندگی  که  نیست 
اسلامی خدشه دار شده و در معرض رفتاری 
غیر طبیعی قرار گیرد.وی بیان داشت: رفتار 
و  خونریزی  به  را  سالم  فضای  تکفیریها 
کشتار تبدیل کرده است و چهره اسلام ناب 
محمدی توسط عملکرد تکفیری ها خدشه 
دار شده و میلیون ها نفر از تشنگان حقیقت 
نیز به اسلام با دید تردید نگاه خواهند کرد. 
وی گفت: پیامبر اسلام)ص( 23 سال برای 
ترویج اسلام زحمت کشیدند تا این دین 
الهی آیین همه بشریت باشد و قرآن کریم 
اسلام را دین صلح و هم زیستی مسالمت 
آمیز معرفی می کند ، لذا عملکرد تکفیری 
ها با این آموزه های اسلامی هم خوانی ندارد.

افزود:  بوشهری  حسینی  الله  آیت 
اگر اسلام ما را به جهاد دعوت می کند، 
معیارهای آن را نیز می آموزد و در عین 
از ما می خواهد در داخل امت  نیز  حال 
اسلامی با رحمت و نرمش برخورد کنیم.

وی گفت: خداوند می فرماید به کسی که 
بر شما سلام می کند، نگویید کافر و ذکر 
شهادتین توسط مسلمانان مستوجب حفظ 
حرمت، اموال و دارایی مسلمانان می شود 
آن  شود  می  مطرح  که  اصلی  سووال  و 
است که چرا امروز برخی که دچار تندروی 
و افراط گری شده اند به جای این که به 
اسلام و مسلمانان خدمت کنند دیگران را 
کافر می شمارند.وی بیان داشت: جریان 
های تکفیری و افراطی اکثریت امت اسلام 
را تشکیل نمی دهند و اسلام را به درستی 
نشناخته اند و آن ها دچار تحجر فکری 
به متون اسلامی موجود هیچ  و  هستند 
توجهی ندارند ، پای بندی به یک متن بدون 
توجه به سایر متون فقهی نمی تواند باعث 
صدور حکم گردد و این مساله باعث شده 

است که تکفیریها به چند آیه قرآن پای بند 
شده و به سایر آیات قرآنی توجه نکنند.عضو 
خبرگان رهبری گفت: گروه های تکفیری 
بر اساس اطلاعات ناصحیح دیگران را کافر 
دانسته و دیدگاه واقعی سایر مذاهب را نمی 
شناسند و از این رو دیگران را گمراه دانسته 
و سر آن ها را از گردن جدا کرده و روز به 
روز آبروی مومنان را خدشه دار کرده و تنها 
خود را بر حق می دانند.وی افزود: آنها دست 
در دست دشمنان اسلام دارند و این افراد 
شاهدند مسجد الاقصی در معرض تهدید 
فلسطینی  زنان  و  کودکان  و  گرفته  قرار 
کشتار می شوند ولی سکوت کرده اند.آیت 
الله حسینی بوشهری گفت: تکفیری ها به 
جای حفظ منافع اسلامی به دشمنان اسلام 
نزدیک می شوند لذا برای برون رفت از این 
وضعیت باید کار فرهنگی انجام دهیم و این 
مهم بر عهده علمای اسلام قرار داده شده 
است.وی ادامه داد: اگر اذهان مردم روشن 
یابد  تکفیری ها گسترش  دامنه  و  نشود 
نسل جوان مسلمان که سرمایه این امت 
است دچار ویروس مهلک تکفیر شده و باید 
جامعه را از نقشه های دشمنان آگاه کنیم و 
فتواهای صریح و شفاف بر اساس حرام بودن 

رویه تکفیریها داشته باشیم.

آیت الله تسخیری: 
برخی منتسبان به اهل علم 
عامل ایجاد تکفیریها هستند 

مشاور رهبر معظم انقلاب در امور جهان 
اسلام نیز در این کنگره گفت:برخی افراد 
که خود را منتسب به اهل علم می دانند 
عامل ایجاد پدیده تکفیری ها هستند. آیت 
الله محمد علی تسخیری ابراز داشت: پدیده 
تکفیر یک عامل داخلی در میان مسلمانان 
دارد که با کمک عوامل خارجی رشد یافته 
است. وی با اشاره به اینکه هدف از برگزاری 
این کنگره جهانی بررسی مشکل عظیم 
تکفیریها است ، افزود: یکی از مهمترین 
جدا  تکفیری  های  گروه  اقدامات  اهداف 

کردن ملت های مسلمان از یکدیگر است.
آیت الله تسخیری هم چنین از حضرات 
آیات ناصر مکارم شیرازی و جعفر سبحانی 

برای برگزاری این کنگره تقدیر کرد.

آیت الله مقتدایی:
 هیچ ارتباطی میان

 تکفیر و اسلام نیست
علمیه  حوزه های  عالی  شورای  دبیر 
نیز در این کنگره گفت: تکفیری ها با همه 
قدرت پا به میدان گذاشته اند تا بتوانند میانه 
مسلمانان را بر هم بزنند و تفرقه را جایگزین 
اتحاد کنند. آیت الله مرتضی مقتدایی اظهار 
کرد: برگزاری این کنگره در شرایط کنونی 

اهمیت ویژه ای دارد. او افزود: در شرایطی 
به سر می بریم که دشمنان دین با همه 
قدرت در مقابل اسلام ایستاده اند بنابراین 
اجتماع عالمان اسلامی از سراسر جهان در 
این کنگره نقش مهمی در خنثی کردن 
توطئه های آنها خواهد داشت.دبیر شورای 
عالی حوزه های علمیه با بیان اینکه فعالیت 
گروه های تکفیری هیچ ارتباطی با اسلام 
از  تعداد  این  وقتی  گفت:  ندارد  اصیل 
علمای اسلامی در اینجا گردهم می آیند تا 
تکفیری ها را محکومت کنند نشانه بی پایه و 
اساس بودن اقدامات آنهاست. وی ادامه داد: 
باید اقداماتی انجام داد تا کسانی که دارای 
زمینه انحراف هستند هم فریب تکفیری ها 
مقتدایی  آیت الله  نخورند.  را  داعشی ها  و 
گروه های  جانبه  همه  تلاش  به  اشاره  با 
تکفیری خاطرنشان کرد: تکفیری ها با همه 
قدرت پا به میدان گذاشته اند تا بتوانند میانه 
مسلمانان را بر هم بزنند و تفرقه را جایگزین 
اتحاد کنند بنابراین هوشیاری در شرایط 
کنونی امری لازم است. دبیر شورای عالی 
حوزه های علمیه افزود: این کنگره در شرایط 
کنونی اهمیت فراوانی دارد و پیام های زیادی 

به دنبال خواهد داشت.

امام جمعه اهل سنت زاهدان: 
آمریکا و غرب به دنبال امنیت رژیم 

صهیونیستی است 
امام جمعه اهل سنت زاهدان نیز در این 
کنگره گفت: امروز دشمنان، تکفیری ها را 
سرپوش کارهای خود قرار داده اند، آمریکا 
و غرب امنیت اسرائیل اشغالگر را دنبال می 
کنند و می خواهند فرهنگ غربی را که با 
بیداری اسلامی شکست خورده و فروریخته 
است دوباره احیا کنند؛ در چنین شرایطی 

اتحاد مسلمانان مهمترین راهبرد است. 
با  زهی  اسماعیل  عبدالحمید  مولوی 
اشاره به این که دشمنان به دنبال ایجاد 
تنش و تفرقه میان مسلمان هستند گفت: 
امروز جمع شدن ما در کنار یک دیگر مایه 

نگرانی و اندوه دشمنان است.
 وی با قدردانی از حضرات آیات مکارم 
شیرازی و سبحانی برای برگزاری کنگره ضد 
تکفیر اظهار داشت: برگزاری این کنگره در 

این شرایط بسیار مهم است، چرا که جهان 
اسلام اکنون از افراط گرایی، تفرقه و تکفیر 
رنج می برد و این مسائل به اوج خود رسیده 
است.  امام جمعه اهل سنت زاهدان بیان 
داشت: برگزاری چنین کنفراسی در شهر قم 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است و سبب 
شده تا علمای شیعه و سنی در یک جا کنار 
هم جمع شوند تا در مورد این مساله مهم 
جهان اسلام تبادل نظر کنند و به راه حلی 

عملی برسند.  

عالم برجسته یمن: 
کیان امت اسلامی در برابر تکفیریهای 

داعش بایدحمایت شود 
عالم برجسته یمن نیز در این کنگره 
گفت: جنایات داعشی ها و تکفیریها مخالف 
دستورات اسلام است و ما وظیفه داریم از 

کیان امت اسلامی حمایت کنیم. 
ابراز  الدین  الدین شمس  شرف  شیخ 
نتیجه  است  افتاده  اتفاق  چه  آن  داشت: 
ضعف کاری خودمان است که نتوانستیم 
آن طور که باید و شاید جلوی جریان های 
تکفیری را بگیریم. وی بیان داشت:بسیاری 
از مذاهب اسلامی بر وحدت میان مسلمانان 
تاکید دارند، همانطور که قرآن کریم نیز بر 
وحدت تاکید دارد که باید آن را ترویج کنیم 
و از اختلاف بپرهیزیم. وی گفت: امروز در 
کشورهای اسلامی رژیم هایی هستند که 
100 درصد اسلامی نیستند و این مساله 
باعث شده است که تحرکاتی چون گروه 
عالم  باشیم.  شاهد  را  داعش  تروریستی 
برجسته یمنی افزود: نباید از حقیقت اسلام 
دور شویم و وظیفه داریم مسلمانان را برای 

وحدت عملی آماده کنیم و مسلمانان باید 
حول کتاب و قبله واحد با یکدیگر وحدت 
داشته باشند. وی گفت: فقر یکی از دلایل 
پیوستن افراد به گروه های تکفیری است و 
برخی جوانان خام و فقیر جذب این گروه ها 
می شوند و کشورهای اسلامی باید در این 

راستا اقدام عاجلی داشته باشند. 

وی بیان داشت: مساله سانسور رسانه ها 
و سخنرانان مذهبی را باید مورد توجه قرار 
داد و افراد تندرو را از سخنرانی خصوصا در 
جمع جوانان دور کنیم و اجازه ندهیم،برخی 
افراد رسانه هایی را برای حمایت از گروه 

های تکفیری تقویت کنند. 
شمس الدین افزود: باید در مدارس و 
دانشگاه ها اخلاق و منش ناب اسلامی ارائه 
شود تا بتوانیم از فتنه بزرگ جهان اسلام که 

همان گروه های تکفیری است دور شویم. 

استاد دانشگاه زیتونیه تونس: 
جهاد النکاح توطئه شوم شیطانی 

برای انحراف جوانان است 
در  نیز  تونس  زیتونیه  دانشگاه  استاد 
حاشیه این کنگره گفت: شعار 'جهاد النکاح' 
انحراف  برای  شیطانی  دام  و  توطئه  یک 
جوانان و کشاندن آنها به میدان قتال علیه 
مسلمانان است.  دکتر  محمد علی کیوت 
خاطرنشان کرد: آنها زنان و دختران مسلمان 
را به بهانه های واهی اسیر و به عنوان کنیز 
از اصول  این  و  استفاده می کنند  آنها  از 
اصلی جاهلیت و برده داری است. وی ادامه 
داد: آنها گروه هایی را به نام دولت اسلامی 
نامگذاری کردند که فرسنگ ها با اسلام ناب 
فاصله دارد، متاسفانه این یک برنامه از پیش 
تعیین شده و راهبردی استکبار برای سلطه 
مجدد بر جهان اسلام است . عضو جمعیت 
کرد:  خاطرنشان  تونس  اسلامی  العلمای 
هیچ کدام از گروه های تکفیری و وهابیون 
افراطی با همه شاخه های آنها در سراسر 
جهان سنخیتی با اسلام ندارند ماموریت 
آنها تکمیل پروژه اسلام هراسی دشمنان 
است. محمد علی کیوت یادآورشد: امروز ما 
را چه شده است که عده ای ادعای پیروی از 
اصحاب پیامبر)ص(را می کنند ولی مردم را 
به صور فجیعی به قتل می رسانند و به زن ، 

مرد و پیر و جوان هم رحم نمی کنند. 

امام جمعه اهل سنت پاوه: 
هدف داعش ایجاد

 اسلام هراسی است 
امام جمعه اهل سنت شهرستان پاوه نیز 
در این کنگره گفت: یکی از اهداف ایجاد 

گروه تکفیری داعش ایجاد تفرقه بین امت 
اسلامی و مسلمانان است. ملاقادر قادری 
داعش  تکفیری  گروه  هدف  داشت:  ابراز 
ایجاد اسلام هراسی است و دشمنان می 
خواهند اسلام در اروپا و آمریکا رشد نکنند. 
وی اظهار کرد: بعد از بیداری اسلامی ،آمریکا 
می خواهد جلوی این حرکت را بگیرد و از 
این رو ایجاد تفرقه بین مسلمانان یکی از 
نتایج ایجاد داعش است. وی بیان داشت: 
دین اسلام دین دوستی و هم زیستی است 
و امید است همه شرکت کنندگان در این 
کنگره جهانی تحریفهای نادرستی که از دین 
ارائه شده است را زدوده و بتوانیم جوانان اهل 
سنت را از افتادن به ورطه خطر دور کنیم. 
قادری بیان داشت: کسانی که در عراق و 
سوریه به عنوان داعش می جنگند از اهل 
سنت هستند که اهالی اهل سنت باید در 
این زمینه جوابگو باشند و هوشیار باشیم. 
وی گفت: داعش با فکر ارعاب وارد صحنه 
شده است و باید از تریبون هایی چون نماز 
جمعه برای افشای نیرنگ های دشمنان 
اسلام و جریان های تکفیری برای مقابله با 
آن ها فعال باشیم. امام جمعه اهل سنت پاوه 
افزود: امروز نتیجه حملات آمریکا به عراق 
و افغانستان را در جهان اسلام می بینیم و 
داعش تمام شدنی است چرا که یکی از آن 
چه که در دروس خود خوانده ایم آن است 
که عمر گروه های تندرو کوتاه است اما فکر 
داعش می ماند. وی گفت: چه بسا آمریکا 
و صهیونیست داعش های دیگری برای ما 
ما دوست  بدانیم خود  باید  درست کنند 
خود هستیم . وی ادامه داد: نزدیک به دو 
ماه است که آمریکا و ائتلاف می خواهند 

کوبانی را رها کنند که موفق نیستند؛ می 
دیگر  کشورهای  به  را  جریانات  خواهند 
بکشانند. قادری افزود: در کشور پهناور ایران 
اسلامی 35 سال است که شیعه و سنی در 
کنار همدیگر زندگی می کنند و ایران امن 

ترین کشور در منطقه است. 
عقلانیت  دلیل  به  امر  این  افزود:  وی 

روحانیت اهل تشیع و تسنن و همفکری 
آنها، حضور مردم حاضر در همه صحنه ها 

و رهبری آیت الله خامنه ای است. 

رییس جامعه المصطفی: 
گفتمان تمدن اسلامی برای حل و 

فصل فاجعه تکفیریها احیا شود 
رییس جامعه المصطفی العالمیه نیز در 
این کنگره گفت: برای حل و فصل فاجعه 
تکفیر یها باید گفتمان تمدن اسلامی احیا 
شود تا شاهد تجدید این تمدن بر اساس 
اصول اصیل اسلامی باشیم. حجت الاسلام 
والمسلمین علیرضا اعرافی ابراز داشت: اگر 
را  تکفیر  و  تندروی  مشکل  خواهیم  می 
بررسی کنیم باید در همه چالش های جهان 
اسلام دقت کنیم ، امت اسلامی علیرغم 
آمادگی هایی که اکنون دارد دچار مصیبت 
های زیادی است که مهمترین آن ها تهاجم 

فرهنگی و اخلاقی به جوامع اسلامی است.
تهاجم  اکنون شاهد  داشت:  بیان  وی 
اقتصادی و نظامی گسترده به کشورهای 
اسلامی هستیم و از سوی دیگر غده ای 
سرطانی چون اسرائیل هم مشکلی برای 
جهان اسلام شده است. وی گفت: وجود 
دولتهای مزدور در کشورهای منطقه، تفرقه 
به  حرمتی  بی  و  اسلامی  امت  میان  در 
مقدسات و رواج توهین به مذاهب اسلامی 
از مهمترین مشکلاتی هستند که جوامع 
اسلامی با آن ها نیز روبرو است. اعرافی افزود: 
باید راه چاره ای برای حل این مشکلات 
در جهان اسلام پیدا کنیم تا آینده روشنی 
برای امت اسلامی ترسیم نماییم. وی بیان 
داشت: اسلام تمامی نیازهای جامعه معاصر 
را جوابگو است و اصول مبانی مشترک بین 
تمام مذاهب و طرفهای امت اسلامی باید 
با گفتمان وحدت گرایانه و جدی معرفی 
سایر  و  واحد  کتاب  و  قبله  روی  و  شود 
نقاط مشترک تاکید گردد.  رییس جامعه 
المصطفی افزود: نیازمند روش ها و اسلوب 
هایی برای گفت و گو های علمی هستیم 
؛ باید زبان زیبایی برای بحث های منطقی 

میان علمای مسلمان فراهم کنیم.
وی اظهار داشت: رهبری ، حوزه علمیه 
، دولت و ملت ما همگی آمادگی کامل برای 
گفت و گو مسالمت آمیز و عالمانه برای 

تحکیم تمدن اسلامی را دارند.

علی اکبر ولایتی:
وحشی گری تکفیری ها 
در تاریخ بی سابقه است 

استراتژیک  تحقیقات  مرکز  رییس 
در  نیز  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع 
حاشیه این کنگره گفت: وحشی گری های 
گروه های تکفیری و ارائه تصاویری از آنها 
برای مخدوش کردن چهره اسلام در طول 
تاریخ بی سابقه بوده است. علی اکبر ولایتی 
داشت:  بیان  خبرنگاران  با  وگو  درگفت 
جنایات ضد بشری گروه های تکفیری به 

ضرر جهان اسلام می باشد و این اقدامات 
بر خلاف مصالح عمومی مسلمانان است.وی 
، ایجاد جریان های تکفیری را توطئه ای از 
سوی بیگانگان برای تفرقه بین مسلمانان و 
کشورهای اسلامی ذکر کرد و افزود: هدف از 
این توطئه اختلاف میان مسلمانان است و 
بیگانگان در پی این جریان به دنبال زشت 
نشان دادن چهره اسلام هستند.وی با اشاره 
به حضور علمای اهل سنت در کنگره جهانی 
جریان های تکفیری بیان کرد: همه علمای 
شرکت  کنگره  این  در  که  اسلام  جهان 
کرده اند اقدامات تکفیریها را خارج از مبانی 
اسلامی و مضر برای مسلمانان می دانند و 
معتقد هستند همه مسلمانان باید به وحدت 
برسند تا این مشکل ریشه کن شود. ولایتی 
افزود: این کنگره نقش مهمی در تنویر افکار 
عمومی مسلمانان بیدار دارد و غیر مسلمانان 
هم بدانند بر اساس دیدگاه علمای برجسته 
جهان اسلام اقدامات گروه های تکفیری و 

افراطی ارتباطی با اسلام ندارد.

ابتکار آیت الله مکارم دربرگزاری 
کنگره جریان های تکفیری بازتاب 

زیادی در جهان داشته است 
جهانی  کنگره  الملل  بین  معاون 
جریانهای تکفیری از دیدگاه علمای اسلام 
گفت: ابتکار حضرت آیت الله مکارم شیرازی 
از مراجع تقلید در برگزاری این کنگره بازتاب 
روز  دو  در  توجهی  قابل  بازخوردهای  و 

گذشته در جهان داشته است . 
حجت الاسلام والمسلمین محمد رضا 
خوشخو روز دوشنبه درگفت وگو با خبرنگار 
ایرنا خاطرنشان کرد: مقالات ارائه شده در 
این کنگره ، مردم جهان را هر چه بیشتر 
به ماهیت، ریشه و تبار جریان های تکفیری 

آشنا خواهد کرد. 
وی ادامه داد: حضور بیش از یک هزار 
نفر شخصیت از داخل و خارج و اعلام موضع 
پیرامون جریان های تکفیری تحول بزرگی 
است که با ابتکار آیت الله مکارم شیرازی 
انجام شده و دستاوردهای قابل توجهی نیز 

برجای می گذارد. 
خوشخو گفت: بیش از 700 مقاله به 
این کنگره جهانی ارائه شده که از میان 
آنها 144مقاله انتخاب و به چاپ رسیده 
این مساله خود یک نهضت و  است که 
منبع بزرگی برای مبارزه با جریان های 

تکفیری می باشد. 
شب  کنگره  این  اختتامیه  مراسم 
سبحانی  الله  آیت  سخنرانی  با  گذشته 
دبیر کنگره و با تجلیل از صاحبان مقالات 
برتر و همچنین ارائه گزارش کمیسیون 
های 4 گانه و قرائت بیانیه ای به کار خود 

پایان داد. 

با سخنرانی آیت الله سبحانی:

کنگره جهانی جریان های تکفیری و افراطی از دیدگاه علمای اسلام به کار خود پایان داد
اخبار  اخبار

استاندار قم:

کنگره جریان های تکفیری 
در امنیت کامل برگزار شد

ایمان : استاندار قم با بیان اینکه کنگره جهانی جریان های تکفیری و افراطی از 
نگاه علمای جهان اسلام در امنیت کامل در قم برگزار شده است، گفت: برگزاری 
موفقیت آمیز کنگره جریان های تکفیری دلیلی بر برقراری امنیت در استان قم 

است. 
حجت  الاسلام محمدصادق صالحی منش با اشاره به حساسیت های برگزاری کنگره 
جهانی جریان های تکفیری و افراطی از دیدگاه علمای اسلام اظهار کرد: از روزی که آیت الله 
مکارم شیرازی طرح برگزاری این کنگره را مطرح کردند بیش از یک سال می گذرد و ما در 

این مدت خود را موظف دانستیم امنیت این کنگره را صد درصد تامین کنیم. 
حجت الاسلام صالحی منش با اشاره به نقش آیات عظام مکارم شیرازی و سبحانی در 
برگزاری این کنگره اظهار کرد: شهر قم افتخار دارد که پذیرای علمای برجسته از کشورهای 
اسلامی است.وی ادامه داد: وقتی صدها نفر از علمای طراز اول جهان اسلام قرار است به 
قم سفر کنند طبیعی است مشکلاتی وجود داشته باشد ولی خوشبختانه با کمک خوب 
سپاه پاسداران، نیروی انتظامی و اداره کل اطلاعات، توانستیم نظم و امنیت را حاکم کنیم 
و هیچ مشکلی برای مهمانان کنگره و مردم قم ایجاد نشده است.استاندار قم تصریح کرد: 
استان قم با قابلیت خاص خود توانسته است مسائل مورد نیاز کنگره جهانی جریان های 

تکفیری را تأمین کند.

 در بازدید قرارگاه سیدالشهداء فرماندهي انتظامي استان  عنوان کرد:

رضایت استاندار قم از عملکرد پلیس 
در برقراري امنیت کنگره جریان هاي افراطي

 ایمان :استاندار قم با اشاره به ماموریت مهم و سنگین برقراري امنیت کنگره 
جریان هاي افراطي و تکفیري در قم، از زحمات مجموعه فرماندهي انتظامي این 

استان قدرداني کرد. 
حجت الاسلام صالحي منش صبح دیروز از قرارگاه سیدالشهداء فرماندهي انتظامي 
استان قم که به منظور برقراري نظم و امنیت حاشیه پیراموني کنگره جهاني جریان هاي 

افراطي و تکفیري در این استان تشکیل شده بازدید کرد. 
وي در سخناني ضمن قدرداني از زحمات شبانه روزي فرماندهي انتظامي استان ، 
تصریح کرد: پلیس قم در سخت ترین شرایط در این مقطع کنوني ماموریت مهم و سنگیني 

را بر عهده گرفته است. 
حجت الاسلام صالحي منش دلیل اهمیت این کنگره را ریاست و دبیري شخصیت هاي 
برجسته دیني دانست و اظهارداشت: ریاست این کنگره را آیت الله العظمي مکارم شیرازي 
و دبیري آن را آیت الله العظمي سبحاني و دبیري روز اول را آیت الله جنتي بر عهده گرفتند 

که همه اینها از بزرگان حوزه علمیه و بزرگان نظام اسلامي هستند . 
وي با اشاره به اینکه برگزاري این کنگره در قم از یکسال قبل مطرح بوده است، گفت: 
سه ماه پیش آیت الله مکارم اعلام کردند که دوم و سوم آذر این کنگره در قم برگزار شود 
که بحمدالله همه دست اندرکاران وارد کار شدند و جلسه امنیتي با حضور وزیر کشور انجام 
و تقسیم کار شد. استاندار قم اضافه کرد: نیروي انتظامي در دو بخش وظیفه سخت و 
سنگیني را بر عهده گرفت یکي بخش امنیت استان و دیگري بخش راهور که از ماموریت 
هاي سخت این استان بود. حجت الاسلام صالحي منش سپس از اطلاع رساني به موقع 
پلیس استان قدرداني کرد و گفت: با اطلاع رساني خوبي که شد یک رویداد بزرگي در 
قم رقم خورد و حدود 1000 نفر از عالمان شیعه و سني گرد هم آمدند و مذاکرات خوبي 
داشتند. استاندار قم بیان کرد: مقامات سعودي گفته اند خطر داعش براي ما یک خطر 
عمده است این در حالي است که خود سعودي در بوجودآمدن داعش نقش داشتند و امروز 
در باتلاق آن گرفتار شده اند. حجت الاسلام صالحي منش اضافه کرد: با وجود نیروهاي 
سپاه قدس، سپاه استان، حفاظت شخصیت ها، نیروهاي اداره اطلاعات و مجموعه عظیم 
نیروي انتظامي شاهد همدلي این مجموعه ها هستیم و امنیت این کنگره قانون مند در 
حال اجرا است . استاندار قم در خاتمه از فرمانده انتظامي استان قم و دیگر مسئولان 

انتظامي این فرماندهي قدرداني کرد. 

رئیس پلیس راهور استان اعلام کرد:

تاثیر مستقیم همراهي مردم بر نظم 
حوزه هاي پیراموني کنگره جهاني درقم

 ایمان :رییس پلیس راهور فرماندهي انتظامي استان قم با اشاره به نظم و 
انضباط حوزه هاي پیراموني کنگره جهاني جریان هاي افراطي و تکفیري در قم، 

همراهي مردم با پلیس را در رسیدن به این مهم تاثیرگذار دانست. 
سرهنگ "حسیني" در حاشیه جلسه قرارگاه سیدالشهداء فرماندهي انتظامي استان قم 
که به منظور کنگره جریان هاي افراطي و تکفیري از دیدگاه علماء اسلام تشکیل شده است، 
با اشاره به زحمات پلیس راهور ناجا در همراهي پلیس راهور قم در این ماموریت،  اظهار کرد: 
علي رغم اینکه مدارس و ادارات استان باز بودند اما در حوزه ترافیک مشکل خاصي نبود. 

وي افزود: یکي از مسئولان ارشد سپاه قدس از نظم و انضباط برگزاي این کنگره ابراز 
رضایت داشت و بیان کرد، استان قم ظرفیت برگزاري این کنگره ها را داراست. رییس 
پلیس راهور فرماندهي انتظامي استان قم با اشاره به نظم و انضباط حاکم بر استان طي روز 
گذشته، تصریح کرد: بخش عمده موفقیت پلیس در این ماموریت به خاطر همراهي مردم 

شریف قم بوده است. 
سرهنگ "حسیني" اظهار داشت: در حوزه ترافیک به لطف الهي مشکل خاصي در 
استان نداشتیم و حضور نیروهاي کمکي از مراکز آموزشي ناجا به انجام هر چه بهتر این 

ماموریت کمک کرد. 

مدیر کل بنیادشهید وامور ایثارگران استان قم: 

بسیجیان با شهادت و جانفشانی خویش 
درس عزت و آزادگی به ما دادند

ایمان :همزمان با هفته گرامی داشت بسیج مراسم تقدیر از بسیجیان نمونه 
خادمان به شهدا و ایثارگران در بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم برگزار شد.

مدیر کل بنیادشهید وامور ایثارگران استان قم در این مراسم ضمن گرامی داشت یاد 
و خاطره شهدا ی بسیجی هشت سال دفاع مقدس گفت: بسیجیان با شهادت و از خود 
گذشتگی و با تقوا و ایمان خویش به ما درس عزت و آزادگی دادند. سردار سید جواد 
هاشمی افزود: بنیاد شهید افضل است بسیجیان بنیاد شهید  نیز باید برای سایرین الگو  
باشند. وی ادامه داد: شهدا فراتر از شعار در عمل نشان دادند که برای دفاع از اسلام  و 
ارزشها از جان گذشته اند و ما خادمان بسیجی بنیاد باید در پیروی از شهدا باید احیاگر 
این راه و مدافع خود پاک شهدا و اسلام عزیز باشیم. وی اضافه کرد: امروز به واسطه ایثار 
و جانفشانی بسیجیان از دوران هشت سال دفاع مقدس تاکنون جمهوری اسلامی به 
پیشرفتهای عظیمی در عرصه های مختلف دست یافته است و دشمنان به واسطه حضور 
چنین غیورمردان از جان گذشته جرات تجاوز به این آب و خاک را ندارد.سردار هاشمی 
افزود: امروز دشمن با ایجاد و تقویت نیروهای تکفیری در منطقه و  اسلام هراسی در دنیا 
و با ایجاد تهدیدات و تحریم ها تلاش د ارد تا جمهوری اسلامی را وادار به عقب نشینی 
کرده و از انتشار انقلاب اسلامی جلوگیری کند و اهداف شوم خود را در منطقه پیاده سازد 
اما ملت بسیجی با زنده نگه داشتن مکتب حسینی در برابر دشمنان شجاعانه ایستاده 
است. در پایان این مراسم از 22نفر از بسیجیان نمونه بنیاد شهید و امور ایثارگران استان 

قم تقدیر بعمل آمد.

فرمانده انتظامي شهرستان قم  خبرداد:

کشف حدود 6 هزار ادکلن خارجي قاچاق
  ایمان :فرمانده انتظامي شهرستان قم از کشف 4 هزار و 842 ادکلن خارجي 

قاچاق در این استان خبر داد. 
سرهنگ "هادي دیده ور" اظهارداشت: ماموران یگان امداد حین گشت زني در بزرگراه 

امام علي )ع( به یک دستگاه خودرو پژو 405 مشکوک و آن را متوقف کردند. 
فرمانده انتظامي شهرستان قم افزود: پس از بازرسي از خودرو مذکور 4 هزار و 842 
ادکلن خارجي قاچاق کشف شد. سرهنگ دیده ور اضافه کرد: متهم جهت تحقیقات 
تکمیلي به همراه کالاي مکشوفه تحویل اداره مبارزه با قاچاق کالا پلیس آگاهي فرماندهي 

انتظامي استان قم شد.

همزمان با روز جهاني جي آي اس صورت مي گیرد؛

رونمایي از نقشه یک پانصدم شهر قم
ایمان: معاون شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم از رونمایي از نقشه 
یک پانصدم شهر قم در6 آذرماه سال جاري همزمان با روز جهاني GIS خبرداد.

مسیح ا... معصومي با بیان اینکه اجراي این پروژه را از سال 1385 آغاز کرده ایم، 
گفت: در اجراي این پروژه از متخصصین و تجهیزات پیشرفته اي در این زمینه استفاده 

کرده ایم.
اظهار داشت: درسال 85 و 8۶ مراحل  پروژه  این  تکوین  به مراحل  اشاره  با  وي 
عکسبرداري اولیه آن انجام گرفت، سپس در سال 88 این عکس ها تبدیل به نقشه شد و 
  GIS با به روز رساني عکس ها در سال 13۹0 توانستیم محصولات نهایي را تحت سیستم

در سال جاري آماده سازي و در اختیار متخصین قرار دهیم. 
GIS شایان ذکر است: دکتر سعادت استاد فتوگرافي دانشگاه تهران، دکتر دلاور استاد

دانشگاه تهران و محمد دلبري شهردار قم از سخنرانان این مراسم مي باشند.
گفتني است: این مراسم در روز پنجشنبه مورخ ۶ آذرماه از ساعت 10 صبح لغایت 12 

در مرکز همایش هاي شهرداري قم برگزار مي شود.

آیت الله مکارم شیرازی:

اعتماد میان مذاهب اسلامی 
زمینه ساز وحدت است 

ایمان: آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع عظام تقلید شیعیان گفت: اگر 
اعتماد میان پیروان مذاهب اسلامی گسترش یابد آنگاه سایر مسائل حل می شوند 

و وحدت تقویت خواهد شد.
این مرجع تقلید روز دوشنبه در دیدار با جمعی از علما و ائمه جمعه اهل سنت ایران اظهار 
کرد: زمانی که در استان سیستان و بلوچستان در تبعید به سر می بردم، ارتباطی خوب با 

علمای اهل سنت برقرار کردم که هنوز هم این روابط دوستانه ادامه دارد.
وی افزود: یکی از مهمترین مسائل پیش روی مسلمانان در داخل کشور، لزوم اعتماد 
میان پیروان مذاهب مختلف است که اگر این اعتماد به طور کامل شکل بگیرد، کارها آسان 

تر خواهند شد.
این مرجع تقلید با بیان اینکه شایعاتی وجود دارد که موجب نگرانی مسئولان هم می شود 
گفت: این شایعات اعتماد میان شیعه و سنی را متزلزل می کند و اگر همه کمک کنند که 
این شایعات وجود نداشته باشد آنگاه اعتمادی به وجود می آید که دیگر دلیلی ندارد نگران 

مسئله دیگری باشیم.
آیت الله مکارم شیرازی خاطرنشان کرد: زمانی که در مجلس خبرگان قانون اساسی به 
همراه علمایی از سایر ادیان و فرق حضور داشتم، طی سخنانی گفتم اشتراکات زیادی میان 
مسلمانان وجود دارد و در اصول اختلافی نداریم، حسن ظن را میان خود بیشتر کنیم تا بتوانیم 

به وحدت و اعتماد بیشتر دست یابیم.

آیت الله جوادی آملی:
ملت ایران برنده موضوع هسته ای است

 ایمان : یکی از مراجع تقلید شیعیان تأکید کرد: غربی ها قبول کنند یا نه ملت 
ایران پیروز برنامه هسته ای است. 

آیت الله ا عبدالله جوادی آملی قبل از ظهر دوشنبه در جلسه درس تفسیر خود در مسجد 
اعظم قم اظهار داشت: غربی ها چه برنامه هسته  ای ما را قبول کنند چه نکنند ملت ما پیروز 
است به شرط اینکه ملت با اراده و عزم باقی بمانند زیرا ملت با عزم و اراده هرگز سر تسلیم در 

مقابل دشمن فرود نمی  آورد.
وی اظهار داشت: ملت ما با مشکلات زیادی در اوایل انقلاب اسلامی روبرو بود و جنگ 
داخلی داشتیم و 8 سال هم درگیر دفاع مقدس بودیم اما جوانان ما با نیروی عقیده و ایمان به 

مقابله با تجاوز دشمنان پرداختند و پیروز شدند.
این مفسر قرآن کریم ادامه داد: برخی از بسیجیان در دوره جنگ تحمیلی نزد ما می آمدند 
تا با قرآن آنان را بدرقه کنیم و همه در دستشان پرچم یا زهرا و یا حسین و یا علی)ع( بود و 
کسی پرچم سه رنگ نداشت زیرا پرچم سه رنگ اگر عرضه داشت در جنگ جهانی خودش 

را نگه می داشت.
آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه ایران را توسل به ائمه اطهار)ع( و باور به توحید حفظ 
کرده است، اضافه کرد: پرچم سه رنگ در کودتای 28 مرداد و در دوره پهلوی و ... هم بود اما 
آنچه باعث شد در جنگ پیروز شویم پرچم یا زهرا و یا حسین)ع( بود و امروز هم در مسئله 

هسته ای آنها قبول کنند یا نکنند ما پیروز هستیم.
 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم:

همه علمای جهان اسلام در نفی افراط گری 
اتفاق نظر دارند

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: همه علمای جهان اسلام که در کنگره 
جریان های تکفیری شرکت کردند در نفی افراط گری اتفاق نظر دارند.

حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در حاشیه کنگره جهانی جریان های تکفیری 
و افراطی در گفتگو با خبرنگاران اظهار کرد: قدرت های بزرگ نسبت به پیشرفت اسلام در 
کشورهای مختلف به ویژه کشورهای اروپایی حساس شدند، بنابراین برای وارونه جلوه دادن 

دین اسلام تلاش دارند مردم جهان را نسبت به این دین بدبین کنند.
وی تاکید کرد: قدرت های استکباری برای جلوگیری از پیشرفت اسلام، جریان 11 
سپتامبر را ایجاد کردند و بعد گروه های تکفیری و افراطی را به وجود آوردند تا به نام اسلام علیه 

این دین جامع فعالیت کنند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم ادامه داد: آنها برای اینکه به دنیا بگویند دین اسلام دین 
خشونت است اسلام هراسی را به راه می اندازند تا پشت آن اسلام گریزی در جهان تداعی شود.

حجت  الاسلام اسکندری برگزاری کنگره جهانی جریان های تکفیری و افراطی را اقدامی 
ارزشمند در راستای تلاش های وحدت گرایانه جمهوری اسلامی ایران دانست و گفت: اینکه 
علمای طراز اول بیش از 80 کشور جهان در این کنگره حضور می یابند و نقطه نظرات خود را 

بیان می کنند نشان دهنده موفقیت این رویداد بزرگ است.
وی تصریح کرد: همه علمای جهان اسلام که در این کنگره شرکت کردند حرکت های 
تکفیری و افراطی را محکوم کردند و این دستاورد بزرگی است که نصیب جمهوری اسلامی 
ایران شد. حجت الاسلام اسکندری در پایان از حضرات آیات عظام تقلید مکارم شیرازی و 
سبحانی به دلیل نقش ارزنده ای که در برگزاری این کنگره دارند قدردانی کرد و افزود: اینکه 
این کنگره جهانی در مرکز تشیع و توسط مراجع طراز اول برگزار شود از موفقیت هایی است 

که باید آن را ارج بگذاریم.

مسوول امور قرآنی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان خبر داد:

شرکت 40 هزار نفر در 
مسابقات قرآنی اوقاف قم 

 ایمان: مسوول امور قرآنی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم از شرکت 40 هزار نفر 
در سی و هفتمین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم اوقاف )مرحله شهرستانی( 

در قم خبر داد. 
'سید محمد صالح نژاد' ، زمان برگزاری این دوره از مسابقات را از یکم تا ششم آذرماه اعلام 
کرد و گفت: این تعداد افراد در رده های سنی مختلف اعم از برادران و خواهران در رشته های 
حفظ کل، حفظ 10 جزء و 20 جزء، حفظ پنج جزء، حفظ دو نیم جز، قرائت، ترتیل و اذان، 
فراز خوانی و مفاهیم خوانی شرکت می کنندوی افزود: این دوره از مسابقات در دو نوبت صبح 
و عصر در سالن کوثر امامزاده علی  بن جعفر)ع( واقع در انتهای خیابان انقلاب در حال برگزاری 
است.مسوول امور قرآنی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم ادامه داد: به علت امضای تفاهمنامه 
با اداره کل آموزش و پرورش این دوره از مسابقات با استقبال بیشتر دانش آموزان مواجه شده 
استوی با اشاره به زمان بندی سی و هفتمین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم اوقاف )مرحله 
شهرستانی( گفت: مسابقات صبح و عصر سوم آذر برای آقایان نیز شامل حفظ 20 و 10 جزء 
بزرگسالان خواهد بود.صالح نژاد ادامه داد: در چهارم آذرماه هم در نوبت صبح و عصر به ترتیب 
مسابقات قرائت شکوفه  و قرائت بزرگسالان و همچنین مسابقات حفظ 10 جزء بزرگسالان  

خواهران و برادران در نظر گرفته شده است.
وی با اشاره به برنامه مسابقات پنجم آذرماه گفت: در این روز مسابقات مربوط به ترتیل 
شکوفه،  ترتیل بزرگسالان  و مسابقات ویژه خواهران شامل حفظ 10 جزء، حفظ 20 جزء، 
حفظ کل،  قرائت و ترتیل و حفظ دو و نیم جزء شکوفه برگزار می شود.مسوول امور قرآنی 
اوقاف قم افزود: ششم آذرماه هم به ترتیب مسابقات اذان شکوفه ها و بزرگسالان ویژه برادران 
و خواهران حفظ یک جزء انجام خواهد شد.به گفته وی مراسم اختتامیه سی و هفتمین دوره 
مسابقات سراسری قرآن کریم )مرحله شهرستانی( هشتم آذرماه در مکان برگزاری مسابقات 

برگزار می شود و از برگزیدگان با اهدای لوح، تقدیر به عمل می آید. 

در آستان مقدس امامزاده جعفر شهید)ع(:

جلسه تفسیر قرآن آیت الله مدنی در قم
 برگزار می شود

ایمان: جلسه تفسیر قرآن آیت الله مدنی در آستان مقدس امامزاده جعفر 
شهید)ع( قم برگزار می شود. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم، آستان مقدس امامزاده 
جعفر شهید)ع( در راستای عمل به دستورات ائمه اطهار)ع( مبنی بر لزوم زندگی قرآنی 

مسلمانان اقدام به برگزاری جلسه تفسیر قرآن هفتگی کرده است.
 سلسله جلسات تفسیر قرآن با سخنرانی آیت الله سید محمد مهدی مدنی هر هفته 
چهارشنبه ها بعد از اقامه نماز مغرب و عشا در این مکان مقدس برقرار خواهد بود.آستان 
مقدس امامزاده جعفر شهید)ع( واقع در میدان معصومیه خیابان امامزاده ابراهیم)ع( هر هفته 

میزبان علاقمندان به قرآن و علوم وحیانی است.

همزمان با هفته بسیج؛ صورت گرفت:

اعزام سه گروه جهادی بسیج دانشجویی 
به مناطق محروم قم

ایمان: مسئول ناحیه بسیج دانشجویی استان از اعزام سه گروه جهادی به 
مناسبت آغاز هفته بسیج، به نواحی مرکزی استان خبر داد.

محمد توانا با بیان اینکه در این برنامه سه گروه 40 نفری از دانشجویان و فعالان جهادی 
بسیج دانشجویی دانشگاه های استان به مناطق کمتر برخوردار قم اعزام شدند، اظهار کرد: 
در این برنامه که با همکاری دانشگاه های پیام نور قم و پویش برگزار شد، گروه های تالیان 
نور، هجرت سبز و مسافران خورشید با حضور در روستاهای بخش مرکزی استان قم به 

فعالیت های عمرانی، فرهنگی، تربیتی و آموزشی پرداختند.
وی در ادامه با اشاره به اهمیت فعالیت های جهادی دانشجویی در کشور افزود: قبل از 
این نیز این ناحیه گروه های جهادی استان را برای فعالیت های عمرانی و فرهنگی به استان 

های مرکزی و جنوبی کشور شامل خوزستان، کرمان و ایلام اعزام شدند. 



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,075,000یک مثقال طلا

940,720یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,180,000سکه بهار آزادی

9,180,000سکه امامی

4,620,000نیم سکه

2,630,000ربع  سکه

1,690,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 ۳0,000,000پژو 

SLX 405 ۳۳,000,000پژو 

ELX 41,000,000پژو پارس 

 ۳8,000,000پژو پارس سال

E2 90 40,000,000تندر 

LX ۳۳,000,000رانا 

TU5 ۳2,000,000رانا 

LX ۳1,000,000سمند 

LX EF7 ۳2,000,000سمند 

ELX ۳7,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 77,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 21,000,000سایپا 132

SX 24,000,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3366,000,000 

 MVM X3378,000,000 جدید اتومات

 MVM11021,000,000 چهار سیلندر

نایب رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی: 

 شاهد بی سابقه ترین روند انحراف
 نقدینگی هستیم

نایب رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی؛ با بیان آنکه 
نرخ های فعلی سود سپرده ها با واقعیت های اقتصادی همخوانی ندارد، گفت: این 
امر سبب شد، سرمایه های مردم به جای حرکت به سوی تولید و بازار سرمایه، 
به سمت بانک ها هدایت شود به طوری که ما اکنون شاهد بی سابقه ترین روند 

انحراف نقدینگی هستیم. 
علی محمد احمدی افزود: نظام بانکی با تصور اینکه سپرده ها از بانک ها خارج و روانه 
بازارهای موازی مانند طلا، ارز و مسکن شود، همواره در برابر کاهش نرخ سپرده ها و به تبع 
آن کاهش تسهیلات بانکی مقاومت کرده اند.وی با بیان اینکه با کاهش نرخ تسهیلات بانکی 
در بخش تولید، رونق به صنعت و تولید کشور بازگشته و جذابیت بازارهای موازی و کاذب 
نیز کاهش خواهد یافت، افزود: توجیه بانک ها برای افزایش نرخ سود سپرده و به تبع آن نرخ 
سود تسهیلات در این مدت، جبران بخشی از نرخ تورم و جذب سپرده های مردمی بوده 
است.این نماینده مجلس افزود: نظام بانکی کشور با طرح موضوعاتی نظیر بالا بودن نرخ تورم 
و مقابله با فعالیت موسسات مالی و اعتباری غیررسمی و فاقد مجوز از بانک مرکزی بر بالا 
نگاه داشتن این نرخ ها تاکید دارند.وی با اشاره به روند کاهشی سهم تسهیلات تولید در سه 
سال گذشته، از عدم رعایت نرخ سپرده مصوب شورای پول و اعتبار در برخی بانک ها انتقاد 
و بر افزایش نظارت بانک مرکزی تاکید کرد.وی افزود: برای ایجاد رونق و توسعه اشتغال 
درکشور، نرخ سود تسهیلات بانکی حداقل برای بخش های صنعت و کشاورزی ، باید با 
کاهش مناسبی همراه شود تا بتوان بخشی از مشکل سرمایه در گردش واحد های تولیدی 
را حل کرد.این نماینده مجلس، کاهش قیمت های تمام شده بخش تولید را موجب کاهش 
نرخ تورم و بازگشت رونق به بخش اقتصاد کشور دانست و افزود: بانک ها با افزایش نرخ سود 
تسهیلات، مشکلاتی را برای واحدهای تولیدی، خدماتی و تجاری کشور ایجاد کرده اند.وی 
با بیان اینکه رویکرد سپرده گذاران و بانک ها پس از تغییر شاخص های مهم اقتصادی از 
جمله کاهش نرخ تورم و افزایش نرخ واقعی سود بانکی تغییر کرد و اعتماد به سپرده گذاری 
افزایش یافت، افزود: در این میان تولیدکنندگان از بالا بودن این نرخ ها گله مند بوده و 
خواستار کاهش نرخ تسهیلات بخش تولید شدند.به گفته نایب رییس کمیسیون برنامه و 
بودجه؛ در روزهای اخیر بحث کاهش نرخ سود تسهیلات و سپرده مطرح شده اما اظهارات 
رییس کل بانک مرکزی و برخی مدیران عامل بانک ها حاکی از آن است که در آینده 
نزدیک نمی توان انتظار تحقق این امر را داشت.وی با بیان آنکه فعالان بخش خصوصی و 
برخی نمایندگان مجلس بر لزوم کاهش نرخ های سود تاکید دارند، افزود: البته این مسئله 
باید به صورت ساختاری و ریشه ای مورد بررسی قرار گیرد چرا که تصمیمات بدون پشتوانه 

چه در جهت کاهش و چه در جهت افزایش نرخ ها تعادل اقتصادی را به هم می ریزد.

معاون وزیر »صنعت، معدن و تجارت« در حالی بار 
دیگر بر داخلی سازی خودروهای خارجی تاکید و آن 
را شرط حضور خارجی ها در »جاده مخصوص« خواند 
که نگاهی به گذشته، مشخص می کند این »موضع«، 
همواره جزو سیاست های وزارت صنعت بوده، هر چند 

از سوی خودروسازان اجرایی نشده است.
آن طور که رضا نوروززاده مدیرعامل سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران و معاون وزیر صنعت، عنوان کرده، 
خودروسازان خارجی نباید در تیپ جدید مشارکت با ایران، 
خودروها را به صورت CBU )خودرو کامل( وارد کشور کنند 
و از این پس، حضور آنها در خودروسازی ایران، منوط به شروع 

تولید با داخلی سازی 40 درصدی است.
به گفته وی، ساخت داخل 40 درصد، شرط اصلی شراکت 
با خودروسازی ایران است که البته باید ظرف 5 سال، سهم 
به  ایرانی- خارجی«  تولید »خودروهای  ساخت داخل در 
کرده  تاکید  به صراحت  نوروززاده  یابد.  افزایش  85 درصد 
که وزارت صنعت و سازمان گسترش اجازه نخواهند داد 
ایرانی،  طرف  با  مشارکت  بهانه  به  خارجی  خودروسازان 
محصولات خود را به صورت CBU وارد کشور کنند، بلکه 

باید درصد ساخت داخل را بالا ببرند.
که  است  شرایطی  در  صنعت  وزیر  معاون  اظهارات 
خودروسازان داخلی به تازگی برخی محصولات خارجی را 
به صورت CBU وارد کرده و البته وعده داخلی سازی آنها 
را داده اند، هرچند مشخص نیست در نهایت، این وعده عملی 

شود.
همین چندی پیش، ایران خودرویی ها از دو محصول جدید 
رنو به نام های »کبچر« و »کلیو4« رونمایی کرده و از واردات 
موقت آنها خبر دادند و از آن سو سایپایی ها نیز چند خودرو 
چینی )اس300 و چانگان( را وارد کشور کرده و حتی برای 

برخی از آنها پیش فروش نیز گذاشته اند. 
هم سایپا و هم ایران خودرو، هر دو اعلام کرده اند که واردات 
این خودروها به صورت موقت انجام خواهد شد و این کار 
)واردات( تنها بابت بازارسنجی انجام گرفته و مقدمه ای برای 

ساخت داخل کردن آنها است.

به گفته خودروسازان، آنها به دنبال درآمدزایی از واردات 
خودرو نیستند و هدف شان در درجه اول، بازارسنجی و در 

وهله دوم، مقدمه چینی برای داخلی سازی است.
هرچند مشخص نیست این گفته خودروسازان تا چه حد 
عملی خواهد شد، اما اگر نگاهی به گذشته بیندازیم، متوجه 
می شویم که بسیاری از خودروهای خارجی با همین »وعده 
داخلی سازی« میهمان خیابان های ایران شده اند، اما در نهایت 
با تیراژی بسیار محدود و بدون آنکه درصد قابل توجهی از 
قطعات آنها به تولید داخل برسد، با صنعت و بازار خودرو کشور 

خداحافظی کرده اند.
و صدای  بی سر  رفتن  آن  و  و صدا  سر  پر  آمدن  این 
خودروهای خارجی، عملا نشان داد »داخلی سازی« آنها بیشتر 
به شعار نزدیک بوده تا واقعیت، چه آنکه اگر واقعا قطعات این 
خودروها به ساخت داخل قابل توجهی می رسید، هنوز هم 

میهمان جاده مخصوص بودند.
شعار  شدن  محقق  بدون  خارجی  خودروهای  رفتن 
داخلی سازی، به نوعی نشان از توسعه نیافتن صنایع خودرو 
و قطعه کشور دارد، چه آنکه اگر توان لازم برای داخلی سازی 
آنها وجود داشت، خودروسازان به این راحتی ها امثال ماکسیما 

و مگان و تیانا و کیزاشی را از دست نمی دادند.   
خودروهای موردنظر، از جمله میهمانان خارجی معروف 
در خودروسازی ایران به شمار می روند که با وعده ساخت 
داخل به »جاده مخصوص« آمدند اما در حال حاضر یا دیگر 
به تولید نمی رسند و یا با درصد ساخت داخلی بسیار پایین، 
مونتاژ می شوند. به عنوان مثال، ماکسیما که 10 سال در پارس 
خودرو میهمان بود، نه تنها هیچ گاه به تیراژ بالایی در ایران 
دست نیافت، بلکه در نهایت با داخلی سازی زیر 20 درصد از 
جاده مخصوص رفت و بازار خودرو کشور یکی از خودروهای 

با کیفیت خود را به راحتی از دست داد.
این خودرو با تیراژی نهایتا دو سه هزار دستگاهی در سال 
مونتاژ می شد و از آنجاکه شعار داخلی سازی آن به واقعیت 
تبدیل نشد، قیمتش در زمان رفتن، به سه برابر دورانی که تازه 

به ایران آمده بود، رسید.
ماکسیما که رفت، هموطنش تیانا جای آن را گرفت، درست 

با همان وعده های مربوط به داخلی سازی؛ اما این ژاپنی نیز در 
نهایت سرنوشت خوبی در »جاده مخصوص« به خود ندید و 
حتی چندان فرصت جا افتادن در بازار ایران را پیدا نکرد، چه 

رسد به آنکه قطعاتش داخلی سازی شود.
در حال حاضر تیانا عملا تولیدی در پارس خودرو ندارد و 
این نشان می دهد شعار داخلی سازی آن به واقعیت نپیوسته 
است. پارس خودرویی ها اما علاوه بر ماکسیما و تیانا، از یک 
میهمان ژاپنی دیگر به نام نیسان قشقایی نیز پذیرایی کردند و 
این در حالی است که قشقایی هم نتوانست سومین خودروساز 
بزرگ ایران را در تحقق شعار داخلی سازی، سربلند کند و 
بی آنکه حتی به تیراژ مناسبی در ایران برسد، خیلی زود با 

کیلومتر 9 جاده مخصوص وداع کرد و رفت.
مگان هم که اتفاقا با پشتوانه بسیار قوی تری نسبت به 
ماکسیما و تیانا و قشقایی به ایران آمده بود، حالا دیگر حتی به 
تولید هم نمی رسد و پارس خودرویی ها نتوانستند قطعات آن 

را در حد مناسبی داخلی سازی کنند.
همچنین زانتیا نیز که 10 سال میهمان سایپا بود، دست 
آخر بدون آنکه به داخلی سازی قابل قبولی دست پیدا کند، 
از کیلومتر 16 جاده مخصوص رفت. اما ایران خودرویی ها نیز 
در محقق نشدن شعار داخلی سازی، چندان دست کمی از 
نیز  آنها  آنکه  ندارند، چه  همتایان جاده مخصوصی شان 
نتوانستند سوزوکی گرند ویتارا و کیزاشی را داخلی سازی 

کنند.
به  خراسان  خودرو  ایران  در  هم  هنوز  هرچند  ویتارا 
مونتاژ می رسد، اما توقف چند ماهه تولید آن نشان می دهد 
را در  نتوانسته کارنامه خوبی  نیز  ژاپنی  بلند  این شاسی 
»داخلی سازی« از خود به جا بگذارد. همچنین کیزاشی هم به 
خط تولید ایران خودرو نرسید و در نتیجه نه تنها قطعات آن 
به ساخت داخل نرسید، بلکه حتی نتوانست جایی برای خود 

در بازار ایران دست و پا کند.
با توجه به این تجربه ناخوشایند، باید منتظر ماند و دید 
امثال کبچر و چانگان و سراتو نیز به سرنوشت پیشینیان خود 
دچار خواهند شد، یا این بار »شعار داخلی سازی«، رنگ و ا 

اقعیت به خود خواهد دید.

این  بر  رقابت  شورای  "توصیه 
تا زمانی که قرارداد دقیق  است که 
بسته  رنو  شرکت  با  مشخصی  و 
نشده است پیش فروش تندر 90 به 
مشتریان ارائه نشود." این را رییس 
شورای رقابت درباره آخرین وضعیت 

خودروی تندر 90 می گوید. 
قیمت  وضعیت  به  اشاره  با  شیوا  رضا 
این خودرو به ایسنا گفت: در جلسه شورا 
با افزایش قیمت تندر ۹0 مخالفت شد و 
خودروسازان نیز متعهد شدند خودروهایی 

را که ثبت نام کرده اند، تحویل دهند. 
تا  خودروسازان  همچنین  افزود:  وی 
زمانی که تعهداتشان به انجام نرسیده نباید 
فروش نقدی داشته باشند و توصیه شورا 
نیز بر این است که تا زمانی که قرارداد دقیق 
و مشخصی با شرکت رنو بسته نشده است 

پیش فروش نیز به مشتریان ارائه نکنند. 
به نظر می رسد این صحبت های شیوا 
در این راستاست که در چند ماه اخیر به 
دلیل کاهش تحویل قطعه از سوی شرکت 
رنو پارس، تولید خودروی تندر ۹0 در دو 
شرکت خودروساز داخلی به حداقل ممکن 

رسید. 
در این زمینه نیز چندی پیش یک مقام 
مسوول در شرکت خودروساز تولیدکننده 

تندر ۹0 اعلام کرد که شرکت رنو منتظر 
نتایج مذاکرات ایران با گروه 1+5 است. 

که  بود  کرده  اظهار  زمان  آن  در  وی 
رنو از تمدید قرارداد تولید خودروی تندر 
قرارداد،  این  مهلت  اتمام  وجود  با   ۹0
خودداری کرده و همه چیز را به نتیجه 
این حال  است.با  کرده  موکول  مذاکرات 
براساس جدیدترین اخبار به دست آمده در 
مذاکرات یک ماه اخیر توافق اولیه با شرکت 

رنو برای افزایش تولید تندر ۹0 صورت 
گرفته است. 

از  یکی  فروش  مدیر  همچنین 
شرکت های خودروساز داخلی گفته است 
که احتمالا از اواخر آذر ماه تولید خودروی 

تندر ۹0 افزایش خواهد یافت. 
زمینه  این  در  رنو  این که  بیان  با  وی 
کند  عمل  خود  تعهدات  به  می خواهد 
خاطرنشان می کند: براساس صحبت های 

صورت گرفته حتی در صورت به نتیجه 
نرسیدن مذاکرات ایران و 1+5 در مهلت 
افزایش  ایران  به  قطعه  ارسال  رنو  مقرر 
بزرگی  به  با توجه  را خواهد داد، چراکه 
بازار ایران رنو نمی تواند از این بازار چشم 
پوشی کند، بنابراین از مواضع گذشته خود 

مقداری کوتاه آمده است. 
با توجه به اینکه در مذاکرات 1+5 که در 
حال حاضر در حال انجام است هر اتفاقی 
ممکن است بیفتد، احتمال عدم ارسال 
قطعات این خودرو و عقد قرارداد توسط 
شرکت رنو وجود دارد که در این صورت 
تولید خودروی تندر ۹0 کاهش یافته و 
بر اساس توصیه شورا ممکن است پیش 

فروش نیز تا مدت زیادی متوقف شود. 
رییس شورای رقابت از طرفی با تاکید 
بر این که قیمت خودروی تندر ۹0 تا پایان 
کرد:  اظهار  یافت،  نخواهد  افزایش  سال 
تمامی خودروهای قیمت گذاری شده تا 
پایان سال جاری افزایش قیمت نخواهند 

داشت. 
این در حالی است که به نظر می رسد 
در صورت توقف بلند مدت تولید یا پیش 
فروش تندر ۹0 قیمت این خودرو در بازار 
حاشیه مانند اتفاقی که برای خودروی 20۶ 

افتاد، با افزایش همراه باشد. 

مدیرکل دفتر تعاونی های خدماتی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی گفت: هم اکنون بیش از 750 
تعاونی دهیاری با 18هزار عضو و اشتغالزایی 10هزار 

نفر در کشور شکل گرفته است.
علیرضا ناطقی فزود: بیشترین تعاونی های دهیاری ثبت 
شده در استان های فارس و خراسان رضوی به ترتیب 
با 70 و ۶5 تعاونی می باشند.وی در خصوص مشارکت 
اقتصادی و اجتماعی از طریق نهادسازی گفت: یکی از 
بارزترین این نوع مشارکت ها تشکیل تعاونی ها است.

وی با اشاره به تعاونی های دهیاری، اظهار داشت: این 
تعاونی ها به منظور کاهش تصدی گریهای دولت، تحکیم 
مشارکت های مردمی در فعالیت های اقتصادی و اجتماعی، 
کمک به عمران و آبادانی، رشد اقتصاد روستاها، ایجاد 
اشتغال و کاهش مهاجرت شکل گرفته است.ناطقی معتقد 
است: تعاونی های دهیاری موجب مشارکت و همکاری در 
اجرای طرحهای عمرانی، بهداشتی و آموزش در مناطق 
روستایی می شود. همچنین موضوع حفظ محیط زیست 
که یکی از اولویت ها برای رسیدن به توسعه پایدار است از 

طریق این تعاونی ها در روستاها شکل می گیرد.
طراحی و احداث و اداره واحدهای تولید صنایع روستایی 
و صنایع دستی از دیگر اهداف شکل گیری تعاونی های 
دهیاری بود که مدیرکل تعاونی های خدماتی وزارت کار 
به آن اشاره کرد.وی افزود: تعاونی های دهیاری خدمات 
بیشماری را به روستائیان ارائه می دهند در حالیکه از 

توانمندی های مردم روستا بهره مند می شوند.
ناطقی توضیح داد: مشارکت و سرمایه گذاری در احداث 
پزشکی،  های  مراقبت  به  مربوط  امور  اداره  ساخت  و 
واکسیناسیون، ساخت مسکن، معابر و جاده، سرمایه گذاری 
و احداث بازار و نمایشگاه در داخل و خارج از روستا برای 
گذاری  سرمایه  کشاورزی،  محصولات  تولیدات  عرضه 
در امور رفاهی و ساخت اماکن تفریحی به منظور جلب 
گردشگر از جمله اقدامات ارزشمندی است که تعاونی های 

دهیاری با مشارکت روستائیان می توانند انجام دهند.
ناطقی از جمله کارهای انجام شده از طریق تعاونی های 
دهیاری را در مناطق روستایی کشور، ایجاد بوستان های 
روستایی، طرح جمع آوری پسمان روستایی، جدول گذاری 
و آسفالت، ساخت مکانهای ورزشی و ایجاد فروشگاههای 
مصرف روستایی ذکر کرد.وی یادآور شد: تعاونی های 
دهیاری عضو نهادهای دهیاری)اشخاص حقوقی(می باشند 
و هم اکنون بیش از ۶0 درصد از نهادهای دهیاری عضو 

این تعاونی ها می باشند.
دهیاری،  های  تعاونی  توانمندی  به  اشاره  با  ناطقی 
را در  توانند مشارکت مردم  تعاونی ها می  این  گفت: 
امر توسعه افزایش دهند زیرا توسعه بدون حضور مردم 
ناممکن است.وی گفت: تعاونی های دهیاری با مشارکت 
جدی بخش تعاون و سازمان شهرداریها و دهیاریهای 
کشور بیش از یک دهه است که در کشور شکل گرفته 
و هم اکنون با تعاملی سازنده با سازمان یادشده موضوع 

توسعه تعاونی های دهیاری در حال پیگیری است.مدیرکل 
تعاونی های خدماتی تصریح کرد: با عنایت به اینکه یکی 
از مهمترین برنامه های معاونت امور تعاون توانمند سازی 
مدیران و بازرسان تعاونی ها است در این راستا اساسنامه 
نمونه تعاونی های دهیاری کشور مورد بازنگری قرار گرفت 
و به استانهای کشور ابلاغ شد.وی ادامه داد: با توجه به 
ارکان تعاونی ها که نقش ارزنده در مدیریت و توسعه 
تعاونی ها دارند در اساسنامه جدید برای بازرسان و مدیران 
تحصیلات  بودن  دارا  شامل  اختصاصی  شرایط  عامل 
دانشگاهی)حداقل مدرک فوق دیپلم(در زمینه مدیریت 
، حسابداری، اقتصاد و سایر گرایش های مرتبط برای 

بازرسان در نظر گرفته شده است.
به گفته ناطقی، تشکیل کارگروه توانمندسازی و توسعه 
تعاونی های دهیاری متشکل از کارشناسان هر دو دستگاه 
تشکیل شده که از نتیجه دستاوردهای این کارگروه،در 
شرف نهایی شدن دستورالعمل مشترک آموزشی مدیران 
و اعضای تعاونی های دهیاری در زمینه آموزش قوانین 
و مقررات بخش تعاون و موضوع های مرتبط با توسعه 
روستاها و امور دهیاری ها است.وی دیگر برنامه های 
تعاونی های دهیاری ها و سازمان شهرداریها را همکاری 
دو نهاد در معرفی توانمندی های تعاونی های دهیاری 
سراسر کشور به شکل استانی، دریافت مونوگرافی از تعاونی 
های دهیاری برتر در قالب کتابچه مرتبط تا از این طریق 
بخشی از دستاوردها این تعاونی ها به عموم مردم انعکاس 
یابد.وی در پایان اظهار داشت: تعاونی ها بهترین شکل از 
مشارکتهای مردمی محسوب می شوند و مسئولان حوزه 
کار در دولت تدبیر و امید بر توسعه تعاونی ها همواره 

اهتمام ویژه دارند.

 از دیر بازتاکنون کار منبت هنرمندان 
کشور  سراسر  در  چوب  روی  بر  قمی 
وحتی کشورهای همسایه زبانزد بوده 
است به طوری خیل عظیمی از جوانان 
ونوجوانان قمی به فراگیری این صنعت 
آن  ودرآمد  بودند  اورده  روی  دستی 
صنعت  این  در  فعالین  از  خیلی  برای 
است. بوده  ورضایتبخش  دست خوب 
اما ورود دستگاه های سی ان سی که 
منبت  کار  انجام  به  مکانیکی  طور  به 
می پردازد،باعث روی گردانی نجارها از 
هنر دست گشته وروی آوردن به این 

دستگاه ها شده است.
روی آوردن همانا وبی کاری خیل عظیمی 

از هنرمندان صنعت منبت کاری همان.
ووضعیت تا به دانجا رسید که خیلی از 
منبت کاران قمی عطای کار را به لقایش 
گذاشته وبه شغل های دیگری مانند دست 
و..روی  کشی  فروشی،مسافر  فروشی،میوه 
عزیزان  این  که  است  درحالی  واین  آورند. 
سالهای عمر خود را صرف فراگرفتن مهارت 
های حکاکی روی چوب نمودند که در اثر 
آمدن این دستگاه ها وبی توجهی مسئولان 
مربوطه،این هنر صنایع دستی می رود که 
به  را  و..،جای خود  هنر سفال گری  مانند 
خاطره ها بسپارد! به راستی در این زمینه 
مقصر واقعی کیست؟،کارفرما؟اون که گناهی 
ندارد،چون هر آدم کاسبی بیشتر به فکر منافع 
وسود خود است وهرجا سود بیشتر وصرفه 
بیشتری داشته باشد،سرمایه خود را به آنجا 
سوق می دهد. منبت کار؟،اون هم گناهی 
ندارد.مگر نه اینکه به کم وزیاد وچک های 
بلند مدت که گاها هم نقد نمی شود،قناعت 

کرده ونان بخور نمیری برای خانواده خود از 
طریق این کار طاقت فرسا تهیه می کند.

پس راه چاره چیست؟
این را باید من وشما جواب ندهیم،بلکه 
مسئولانی جواب دهند که برای همین کار 

حقوق می گیرند!
کارانی  منبت  از  برخی  دل  درد  پای 
می نشینیم که برخی از آنها از این کار جدا 
شده وبرخی از آنها نیز کجدار مریز به این 
کار ادامه می دهند. عباس طهماسبی که 
سالهاست که موی خود را در این کار سفید 
کرده،هم اکنون در حال فروش وسایل کار 
خود است تا باماشینی که با قرض وقوله فراوان 
خریداری نموده است،مسافر کشی کند،در 
این باره می گوید:من سالهای زحمت کشیدم 

تا این حرفه هنری را یاد گرفتم،اما متاسفانه 
کار  کسادی  باعث  تکنولوژی جدید  آمدن 
می شده است ومی رود که کار منبت کاری 
قم که یک زمانی حرف اول را در کشور می 
زده است،به سمت نسیتی ونابودی پیش رود!

مهدی شعبانی یکی دیگر از منبت کاران نیز 
در این باره می گوید:از زمان امدن دستگاه های 
سی ان سی،کار دست نیز خراب شده است 
واگر همینطور به پیش رود،در آینده نزدیک 
صدها منبت کار قمی شغل خود را از دست 

خواهند داد.
این  به  ها  نجار  استقبال  علت  وی 
دستگاه هارا،سرعت بالای کار آنها ذکر می 
کند ومی افزاید:از عید تا حالاکه که کار این 
دستگاه هنا بیشتر شده است،موج بی کاری 

همکاران نیز بیشتر شده است وکار ما به کلی 
کساد شده است واین درحالی است که قیمت 
دستمزد کار دست با دستگاه تفاوت چندانی 
ندارد وحتی کار دست به مراتب تمیز تر از 
کار دستگاه است به طوری که کارفرمایان کار 
همین دستگاه ها را برای پرداخت نهایی پیش 
ما می آورند ودر قبال آن مزد ناچیزی به ما 

می دهند که برای ما صرفه آنچنانی ندارد.
محمد جلوه نما که با آمدن این دستگاه ها 
دیگر امید چندانی به ادامه حیات این شغل 
وهنر را ندارد،در این باره می گوید:کارفرماها 
با  دستگاه  کار  گاه  هیچ  که  بدانند  را  این 
نخواهد  مقایسه  قابل  دست  ومهارت  کار 
باید  برای خرید هر دستگاه  آنها  بود،چون 
که  بپردازند  تومان  بین80تا200میلیون 
دستگاه،باید  مبلغ  این  سود  پول  سوای 
هزینه برق،استهلاک وخرابی دستگاه و..نیز 
به حساب آورد. بنابر این اگر با این منفعت 
اندیشی خود باعث شوند که این نیروهای ماهر 
از صحنه کار زار کنار روند،مطمئن باشند که 
در آینده نزدیک بیشترین ضرر را خودشان 
خواهند دید! وی در پایان از متولیان مربوطه 
سؤال کرد:من از شماها می پرسم پس کار 
شما چیست؟تاکی می خواهید به این مسئله 
بزرگ بی توجه باشید؟ به راستی به کدامین 
گناه باید این هنر اندک اندک از صحنه روزگار 
محو شود؟ مسئولان ومتولیان این امر تاکی 
فرو  خرگوشی  خواب  در  که  خواهند  می 
روند؟آیا زمان آن فرا نرسیده که با خواندن این 
گزارش،یک تلنگری به خود دهند وبرای حل 

این مشکل به فکر راه علاجی باشند؟
قدیمیا چه خوش سخن گفته اند که )کس 

نخوارد پشت من..جز ناخن انگشت من!(

داخلی سازی خودروهای خارجی؛ شعار یا واقعیت؟
وزیر صنعت، معدن و تجارت: 

افزایش کیفیت و برندسازی
 لازمه توسعه صنعت لوازم خانگی است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برندسازی، افزایش صادرات، افزایش 
کیفیت و توجه بیشتر به تحقیق و توسعه از مهمترین اولویتهای توسعه صنعت 

لوازم خانگی است. 
نعمت زاده در جمع تولیدکنندگان،انجمن ها وتشکلهای صنعت لوازم خانگی با اشاره به 
ضرورت آسیب شناسی و ارتقاء نقاط قوت صنعت لوازم گفت: رفع موانع تولید و صادرات 

باید با کمک تولیدکنندگان لوازم خانگی صورت بگیرد.
نعمت زاده افزود: باید فرهنگ استفاده از تولیدات داخلی در جامعه بیشتر گسترش یابد 
و خود تولیدکنندگان نیز با افزایش کیفیت و توسعه خدمات پس از فروش به این مهم 

کمک نمایند.
وی همچنین با بیان اهمیت لایحه ای که به مجلس شورای اسلامی ارائه شده افزود : 
با هماهنگی صندوق توسعه به شرکتها تسهیلات لازم  بابت تفاوت انرژی که صرفه جویی 

میشود پرداخت می شود.
وزیر صنعت،معدن و تجارت گفت: به شرط آنکه تولیدات کیفیت بالای داشته باشد 

وزارت نفت نیز حمایتهای لازم را انجام خواهد داد.
نعمت زاده تاکید کرد:صنعت لوازم خانگی قابلیت یک حرکت جهشی دارد و با تلاش 

تولیدکنندگان می تواند سهم خود را در کل صنعت افزایش دهد.
تشکیل  کارگروهها، انجام اصلاحات لازم در تعرفه ها ، حمایت از تبلیغات داخلی ، 
مشکلات بانکی و  افزایش نقش تشکلها و انجمنها ازجمله موارد مهمی بود که از سوی 

تولیدکنندگان لوازم خانگی در این جلسه مطرح شد.
همچنین بومی سازی تکنولوژی تولید درصنعت لوازم خانگی،انتقال نسبی تکنولوژیهای 
نوین و روز دنیا در این صنعت ، ایجاد نسبی و محدود برند و شروع سرمایه گذاری در 
بخش تحقیق و توسعه و خدمات پس از فروش ،تولید بخش عمده ای از مواد اولیه، اجزاء 
و قطعات ،افزایش عمق ساخت داخل،وجود نیروی کار جوان، فعال و  مستعدو بازار مناسب 
در داخل و کشورهای همجوار و منطقه از مزیت های این صنعت بود که در این جلسه 

مطرح شد.

وزیر ارتباطات: 

تعرفه اینترنت موبایل 
ارزان و تک نرخی می شود

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: تعرفه اینترنت موبایل ازابتدای دی ماه، 
ارزان و تک نرخی می شود.

محمود واعظی با اشاره به تشکیل جلسه کمیسیون تنظیم مقررات رادیویی، افزود: در 
گذشته نرخ GPRS ایرانسل هر کیلو بایت 5 ریال در ساعات اوج مصرف بود و برای همراه 

اول هر کیلو بایت 4 ریال اعمال می شد.
وی ادامه داد: در گذشته نرخ اینترنت موبایل نسل 3 و نسل دو متفاوت بود. اما با 
تصمیمی که در این کمیسیون گرفته شد؛ نرخ همه خدمات از نسل 2 و 3 و بالاتر به هر 

کیلو بایت نیم ریال خواهد رسید.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه این تصمیم براساس نظرسنجی های 
مردمی و گزارش کارشناسان انجام شده ، افزود: با این تصمیم، شرایط جدیدی برای ارائه 

خدمات به مردم اعمال می شود.
واعظی با اشاره به اینکه تاکنون ۶0 درصد مشترکان دیتا از بسته های ارائه شده توسط 
اپراتورها استفاده می کنند، ادامه داد: قیمت برخی بسته ها یک دهم ریال است که استفاده 

از آنها برای مردم، بسیار مقرون به صرفه و هم اکنون نیز قابل استفاده است.
وی به فرصت یک ماهه به اپراتورها برای استفاده از نرخ جدید دیتای موبایل اشاره کرد 
و افزود: نوع تکنولوژی در قیمت تاثیر ندارد و نسل 3 و LTE (4( با همان نرخ نیم ریال 

ارائه می شود.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات درباره اختلالات صوت و دیتا در ارائه خدمات اپراتورها 

به مردم، گفت: به روز کردن آنتن های تلفن همراه دلیل اصلی این اختلالات است.
واعظی با بیان اینکه دغدغه ما در وزارت ارتباطات افزایش کیفیت در ارائه سرویس ها 
به مردم است، افزود: در نشستی که با مدیرعامل، اعضای هیات مدیره همراه اول و شرکت 
مخابرات ایران داشته ایم شکایات ثبت شده مردم از طریق سامانه 1۹5 و دغدغه های 

مردم عنوان شد.
وی اظهار داشت: خوشبختانه همکاران ما در اپراتورها به مشکلات مردم واقف هستند 
و همراه اول علت اختلالات را نصب دکل های نسل 3 و بازسازی دکل های قدیمی 
BTS نسل دو عنوان کرده که امیدواریم با تقسیم بندی عملیات توسعه ای، اختلالات 

به حداقل برسد.
وزیر ارتباطات وفناوری اطلاعات بر حمایت و همکاری شهرداری تهران در این زمینه 
تاکید کرد و افزود: ارائه خدمات ارتباطی بخشی از خدمت رسانی به مردم است که 

امیدواریم شهرداری نیزدر این زمینه با اپراتورها همکاری لازم را داشته باشد.

مشاور کانون عالی شوراهای اسلامی کار تاکید کرد؛

جبران عقب ماندگی های مزدی کارگران 
ارائه گزارش وضعیت  از  مشاور کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور 
معیشت کارگران به نشست شورای عالی کار خبر داد و عمل به ماده 41 قانون 

کار را ملاک تعیین دستمزد عنوان کرد. 
علی خدایی اظهار کرد: ماده 41 قانون کار به وضوح وظیفه دولت را مشخص کرده و 
نمایندگان گروههای کارگری و کارفرمایی هم باید پیروی از قانون را ملاک عمل خود 

قرار بدهند. 
وی با تاکید بر لزوم تامین معیشت کارگران بر اساس تبصره دو ماده 41 قانون کار 
گفت: در این ماده قانونی صراحتا اشاره شده که حداقل مزد باید بتواند معیشت یک خانوار 
کارگری را تامین کند لذا سایر مزایایی که در کنار دستمزد قرار می گیرد نمی تواند عمل 
به قانون تقلی شود. مشاور کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور افزود: معیشت کارگر 
باید در حداقل مزد دیده شود زیرا سایر مزایای در نظر گرفته شده برای آسایش بیشتر او 
است نه تامین حداقل مزد. خدایی در عین حال از ارائه گزارش وضعیت معیشت کارگران 
به جلسه شورای عالی کار خبر داد و گفت: وضع معیشت کارگران در نقاط مختلف کشور 
را ماهانه رصد و از هر نقطه کشور یک استان را به عنوان پایلوت انتخاب کرده ایم و در 
حال جمع آوری گزارشها هستیم اما بالاترین عدد مربوط به استان تهران است که به طور 
دقیقتری رصد آن را برعهده گرفته ایم. عضو هیات مدیره کانون شورای اسلامی کار استان 
تهران با تاکید بر جبران عقب ماندگی های مزد سالهای گذشته کارگران، افزود: خوشبختانه 
امسال شرایط ویژه و مشکل اقتصادی خاصی نداریم و دولت هم به امور مسلط است 

بنابراین انتظار داریم مذاکرات مزد ۹4 شکل مطلوبتری به خود بگیرد. 
به گفته وی در جریان تعیین دستمزد سال ۹3، پیشنهادات مختلفی درباره افزایش مزد 
مطرح شد اما هیچکدام به مرحله اجرا نرسید و علیرغم اعلام آمادگی گروههای کارگری 
برای بررسی هر نوع پیشنهاد مزدی، تنها کارگروه مزد و بهره وری تشکیل شد که آن هم 
دو جلسه بیشتر نداشت. خدایی با بیان اینکه جامعه کارگری نباید تاوان عمل نکردن دولت 
به وظایف و تعهدات خود در قبال کارفرمایان را بدهد، اظهار کرد: در هر دو مرحله طرح 
هدفمندی یارانه ها برای حمایت از تولید مزایایی در نظر گرفته و دولت موظف به حمایت از 
کارفرمایان شده بود ولی متاسفانه این اتفاق نیفتاد. این فعال کارگری در پایان به گروههای 
کارگری توصیه کرد: با طرح پیشنهادات نپخته و غیرقابل اجرا موضوع را به حاشیه نبرند و 

وارد بازی های حاشیه ای نشوند. 

 حضور خودروسازان 2۶ کشور

 در همایش صنعت خودرو ایران قطعی شد 
تاکنون شرکت های خودروسازی و قطعه سازی از 26 کشور جهان از جمله 
آلمان، ایتالیا، ژاپن برای حضور در دومین همایش بین المللی صنعت خودرو 

ایران اعلام آمادگی کرده اند. 
نمایندگان شرکت های خودروسازی و قطعه سازی از 2۶ کشور جهان برای حضور در 

دومین همایش بین المللی صنعت خودرو ایران اعلام آمادگی کرده اند.
نمایندگان تمام شرکت های مذکور که در 10 آذرماه امسال به ایران می آیند در سطح 
مدیران عامل، قائم مقام و .. خود برای حضور در دومین همایش بین المللی صنعت خودرو 
ایران ثبت نام کرده اند.براساس این گزارش، حضور مدیران شرکت های خودروسازی و 
قطعه سازی از کشورهای آلمان، هند، ایتالیا، چین، فرانسه، ژاپن، کره جنوبی، مکزیک، 
نیجریه، سوئیس، ترکیه، سوئد، بلژیک، اتریش، امارات متحده عربی، اسپانیا، قزاقستان، 
روسیه، کانادا، پرتغال، کوبا، اوکراین، عربستان، سودان، مکزیک و تایوان برای حضور در 
این همایش قطعی شده است.همچنین تعداد مهمانان خارجی که در این همایش حضور 
خواهند یافت از 400 نفر عبور کرده و نشان از اهمیت بازار و صنعت خودروسازی و 
قطعه سازی ایران در سطح منطقه است.در دومین همایش بین المللی صنعت خودرو، 
ضمن بررسی سند استراتژی صنعت خودرو، نسبت به نحوه حضور و همچنین پیش 

نیازهای جلب سرمایه گذاری در این بخش از صنعت، بحث و بررسی خواهد شد.
محورهای اصلی این کنفرانس، معرفی وضعیت موجود صنعت خودرو، چشم انداز، 
اهداف و سیاست های صنعت خودرو، فرصت های سرمایه گذاری در کشور، سیاست ها و 
قوانین برای جذب سرمایه گذاری خارجی و همچنین دیدگاه ها و انتظارات سرمایه گذاران 
خارجی خواهد بود که مدیران ارشد بخش های دولتی و خصوصی داخلی و همچنین 
شرکت های معتبر و تشکل های بین المللی از سخنرانان کلیدی این همایش خواهند بود.

احتمال توقف پیش فروش تندر 90 تا عقد قرارداد دقیق با رنو 

مدیرکل دفتر تعاونی های خدماتی وزارت تعاون:

ایجاد 10هزار شغل از 750 تعاونی دهیاری

هشداربه متولیان صنایع دستی استان قم: 

 منبت کاری درقم روبه نابودی است!
حسین کبابی
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ورزشی 4

 عملکرد تیم فوتبال صبای قم 
در نیم فصل نخست لیگ بر تر

تیم فوتبال صبای قم در پایان نیم فصل نخست دوره 
چهاردهم لیگ برتر فوتبال در رده ششم جدول قرار 
گرفت و با وجود نیم فصلی پر فراز و نشیب رتبه قابل 

قبولی کسب کرد.
 کس��ب رتبه ششم در میان تیم های پرهزینه و پر زرق و 
برق لیگ برتری برای تیمی که مشکلاتش چند برابر سایر 
تیم ها بود و برای نخستین سال در تصمیمی تاریخی به قم 

نقل مکان کرده بود، کار کم اهمیتی نیست.
صبا، باشگاهی که حداقل در سال های اخیر جنگ اعصاب 
در آن نهادینه شده و حاشیه های مسائل مالی از یک سو و 
نوع نگاه مردم، اهالی فوتبال و مسئولان استانی از سوی دیگر 
همواره آن را تحت تاثیر قرار داده است در نیم فصل تیمی با 
شخصیت، توانمند و با روحیه نشان داد که هر گاه اراده کرد، 

تمام لیگ را به شگفتی وا داشت.
تغییرات غیر معمول و ابهام در آینده صبا

صبا در شرایطی به استقبال لیگ چهاردهم رفت که ترکیب 
این تیم با تغییرات بسیار گسترده ای نسبت به فصل گذشته 
روبرو ش��ده بود و همین امر موفقیت صب��ا را در هاله ای از 

ابهام قرار می داد.
جدایی رضا عنایتی، فرید کریمی، مهدی مومنی و اکبر 
صادقی ستون های اصلی صبا محسوب می شدند به همراه 
چند بازیکن دیگر سبب ش��د وضعیت صبا و آینده آن با 
ابهامات زیادی روبرو ش��ود اما شرایط به گونه دیگری رقم 

خورد.
بسیاری از کار شناسان و اهالی فوتبال، این حجم گسترده 
تغیی��رات در یک تیم لیگ برتری را ریس��کی با احتمال 
موفقیت حداقلی می دانستند با این حال تحرکات صبا در 
روزهای پایانی مهلت نقل و انتقالات شرایط صبا را بهتر کرد.

جذب ای��وب کلانتری، مارکو آیوبل و احمد حس��ن زاده 
و پی��روز قربانی در کنار حفظ مهره های حیاتی صبا نظیر 
مهرداد طهماسبی سبب شد اوضاع به کام صبا پیش برود و 
این تیم در فصلی که از نظر مالی کاملا تنها بود، رتبه خوبی 

در پایان نیم فصل کسب کند.
بررسی آماری عملکرد صبا

کسب ۶ پیروزی، 5 تساوی و 4 شکست در 15 بازی نیم 
فصل نخست حاصل کار مرفاوی و صبا بود و سبب شد صبا 
23 امتیاز کسب کرده و در فاصله 5 امتیازی صدر جدول 

و 10 امتیاز منطقه قرمز و سقوط جدول لیگ قرار بگیرد.
صبا با به ثمر رس��اندن 17 گل و دریافت 1۶ گل در 15 
مسابقه میانگین یک و سیزدهم صدم گل زده در هر مسابقه 
و یک و ش��ش ص��دم گل خورده در هر ب��ازی را بر جای 

گذاشت و نیم فصل را با تفاضل گل مثبت به پایان رساند.
بیش از 77 درصد گل های صبای قم توسط 3 بازیکن به 

ثمر رسید چنان که ایوب کلانتری با 5 گل بهترین گلزن 
صبا در نیم فصل بود که 2 گل از این 5 گل را از روی نقطه 
پنالتی برابر ذوب آهن و تراکتورسازی به ثمر رساند و مارکو 
اوره لیو آیوبل و احمد حسن زاده هم هر کدام 4 گل به ثمر 

رساندند.
از مجموع 15 بازی صبا در نیم فصل، 7 بازی خانگی و 8 
بازی در خارج از خانه برگزار شد که صبا در 7 مسابقه اش 
در قم، هرگز مساوی نکرد و 4 پیروزی و 3 شکست تجربه 
کرد که کسب 3 شکست خانگی از جمع 4 شکست در نوع 

خود قابل تامل است.
صب��ا در 8 بازی خارج از خانه 5 بار مس��اوی کرد و 2 بار 
به پیروزی رسید و تنها یک بار شکست خورد تا در زمین 

حریفان، همواره تیمی قدرتمند و سرسخت نشان دهد.
نماینده قم در لیگ بر تر در نیم فصل تنها در 2 مس��ابقه 
موفق به گلزنی نشد که آن مسابقات یکی دیدار هفته دوم 
در انزلی برابر ملوان بود که به تساوی بدون گل انجامید و 
دیگری دیدار هفته شش��م برابر پرسپولیس در قم بود که 

سرخپوشان با 2 گل عالیشاه و طارمی پیروز شدند.
صبا در ۶ مس��ابقه نیز دروازه خود را بسته نگه داشت که 
شامل 3 بازی خانگی و 3 بازی خارج از خانه بود و اگر صبا 
طی 3 هفته مرگبار خود بین هفته های پنجم تا هفتم 8 
گل دریافت نمی کرد آمار دفاع��ی فوق العاده ای از خود بر 

جای می گذاشت.
نتایج صبا، فراز و فرود تا رتبه ششم

صبا فصل را با یک پیروزی خانگی دور از انتظار آغاز کرد و 
در حالی که کمتر کسی برای صبا در برابر تیم سخت کوش 
ذوب آهن با مربیگری یحیی گل محمدی شانسی قائل بود، 
صبا توانست در قم با گل های ایوب کلانتری از روی نقطه 
پنالتی و آمبونو آچیله 2 بر یک ذوب آهن را شکست دهد.

صبا در هفته دوم در انزلی برابر ملوان به تساوی بدون گل 
رسید و در هفته سوم در دیدار برابر پدیده در مشهد، با گل 
دیرهنگام و دیدنی احمد حسن زاده از روی یک ضربه آزاد در 
وقت تلف شده، از شکست رهایی یافت و برابر پدیده مشهد 

به تساوی یک بر یک رسید.
در هفته چهارم صبا در قم برابر تیم تازه لیگ برتری شده 
نفت مس��جد سلیمان کار دشواری نداشت و با گل هایی از 
احمد حسن زاده و ایوب کلانتری این تیم را شکست داد اما 
کسی فکر آن را نمی کرد که صبا پس از پیروزی در این بازی 

تا ۶ هفته رنگ پیروزی را نبیند.
هفته های تلخ صبا از بازی با تراکتورسازی در تبریز آغاز شد 
البته در این بازی همه چیز تا لحظات پایانی نیمه نخست 
هم برای صبا عالی پیش می رفت و صبا با دو گل در آستانه 
کسب یک پیروزی عالی دیگر در خانه حریف بود اما گلی 

که ادینهو پیش از پایان نیمه نخست به ثمر رساند سرآغاز 
مشکلات صبا شد.

تراکتورس��ازی در نیمه دوم 3 گل دیگر هم به صبا زد و 
4 بر 2 صبا را شکست داد و این ناکامی صبا در بازی هفته 
ششم برابر پرسپولیس در قم هم ادامه یافت و صبا در روزی 
که پرسپولیس وضعیتی بحرانی داشت به این تیم 2 بر صفر 
باخت تا تیم علی دایی را به طور موقت از بحران خارج کند.

صبا در هفته هفتم پ��س از 2 باخت پی در پی به تهران 
رفت و در روزی که می توانس��ت پیروز میدان باشد، با یک 
پنالتی مشکوک به سود میزبان، برابر راه آهن مساوی کرد 
در حالی که هادی شکوری و آمبونو آچیله گلزنان صبا در 

آن مسابقه بودند.
اوضاع صبا وقتی بد تر ش��د که آن ها در هفته هش��تم در 
قم برابر تیم کم نام و نش��ان استقلال خوزستان 2 بر یک 
بازنده ش��دند تا بد ترین نتیجه نیم فصل آن ها با شکست 
برابر تیم عبدالله ویس��ی ش��کل بگیرد اما صبا پس از این 
باخت به خود آمد. تساوی خارج از خانه برابر تیم قدرتمند 
سپاهان در فولادشهر، بار دیگر امید را به صبا تزریق کرد و 
در روزی که مارکو اوره لیو آیوبل نخستین گلش را برای صبا 
به ثمر رس��اند، صبا نشان داد که برابر تیم های بزرگ بهتر 
بازی می کند. صبا از هفته دهم با پیروزی برابر سایپا با گل 
سه امتیازی مارکو آیوبل در قم، به جاده پیروزی بازگشت و 
این پیروزی زمینه ساز، پیروزی یک بر صفر هفته یازدهم 
در تهران برابر پیکان شد در حالی که مارکو اوره لیو آیوبل 
برزیلی در این بازی برای سومین بار برای صبا گلزنی کرد 
تا مرفاوی کسب 7 امتیاز از 3 بازی اخیرش را مدیون این 

برزیلی باشد.
در هفته دوازدهم لیگ بر تر، صبا با یک پیروزی تک گله 
دیگر 3 امتیاز دیگر را هم به دست آورد و سوپر گل جلال 
علیمحمدی برابر گسترش فولاد در روزی که دوربین های 
تلویزیونی در ورزش��گاه حضور نداش��تند که زیبایی گل 

علیمحمدی را نشان دهند، صبا را به یک برد دیگر رساند.
جدال صبا و استقلال در ورزشگاه آزادی در هفته سیزدهم، 
با گل نجات بخش و دیدنی ایوب کلانتری به تساوی یک بر 
یک انجامید تا صبا استقلال را هم نقره داغ کند اما شکست 
برابر نفت تهران آن هم در قم در شبی که ایمان مبعلی برای 

نفت همه کار کرد، ترمز صبا را کشید.
صبا پ��س از تعطیلی کوتاه مدت پس از هفته چهاردهم 
تیم خود را بازس��ازی ک��رد و در هفته پایانی نیم فصل با 
گلی زودهنگام از مارکو اوره لیو آیوبل و درخشش مهرداد 
طهماسبی دروازه بان و خط دفاعی منسجم خود، 3 امتیاز 
باورنکردنی از ماموریت غیر ممکن اهواز برابر فولاد خوزستان 

به دست آورد.

سرپرس�ت تیم کاراته آذرخودروی قم با بیان اینکه 
فصل جدید سوپرلیگ کاراته از 14 آذر آغاز می شود 
گف�ت: آذرخ�ودروی قم در فصل جدید س�وپرلیگ 
کشور با دانشگاه آزاد و مناطق نفت خیر جنوب رقابت 

می کند.
مهدی کریمی اظهار کرد: فصل جدید سوپر لیگ و لیگ 
بر تر کاراته باش��گاه های کش��ور در حالی از 14 آذر ماه آغار 
خواهد شد که 31 تیم برای حضور در این لیگ ها ثبت نام 

کرده اند.
وی افزود: پس از برگزاری مراس��م قرعه کش��ی و جلسه 
هماهنگی مربیان و سرپرستان تیم ها مقرر شد تا فصل جدید 
س��وپر لیگ و لیگ بر تر 14 آذر ماه آغاز ش��ود و تیم کاراته 
آذرخودروی قم امسال برای دومین بار در سوپرلیگ شرکت 

می کند.
سرپرست تیم کاراته آذرخودروی قم گفت: تیم های مناطق 
نفت خیز جنوب، هیئت کاراته اس��تان تهران، دانشگاه آزاد 

اسلامی، شهرداری س��یرجان، هف سمنان، شهید ستاری 
قرچ��ک، آکادمی کمربند س��یاه، صنعت ب��رق هرمزگان، 
آذرخودرو نوین قم، آوای رزم تهران و هیات کاراته اس��تان 
فارس 11 تیم حاضر در سوپر لیگ مردان را تشکیل می دهند.

کریمی بیان کرد: براس��اس جلسه هماهنگی برگزار شده 
سازمان لیگ، ارفاق وزن برای ورزشکاران کومیته حداکثر 2 

کیلوگرم در نظر گرفته شده است.
وی عنوان کرد: آذرخودرو فصل گذش��ته برای نخس��تین 
بار حضور در سوپرلیگ را تجربه کرد و با توجه به نخستین 
حضور در بالا ترین سطح مسابقاتی کاراته کشور، کسب عنوان 
نایب قهرمانی پس از تیم پرمهره و باسابقه دانشگاه آزاد، نتیجه 

ایده آلی تلقی می شود.
سرپرست تیم کاراته آذرخودروی قم افزود: اولویت آذرخودرو 
در سوپرلیگ کاراته، استفاده از نفرات بومی است و بر همین 
اساس قصد داریم پیش از بستن تیم، مسابقاتی انتخابی برای 
کارات��ه کاهای بومی قم برگزار کنیم تا بهترین نفرات برای 

حضور در ترکیب تیم در سوپرلیگ انتخاب شوند.
کریمی تصریح کرد: حضور نفرات غیر بومی منوط به این 
اس��ت که کاراته کاهای بومی نتوانند پاسخ تمام نیاز تیم را 
بدهن��د اما با توجه به غنای کاراته ق��م، حداقل نفرات غیر 
بومی در ترکیب تیم آذرخودروی قم در سوپرلیگ به میدان 
می روند.وی خاطرنشان کرد: حضور موفق آذر خودرو در فصل 
گذشته سوپرلیگ کاراته تجربه خوبی برای فصل جدید است 
و در پی آن هستیم تا با استفاده از تجربیات فصل گذشته، 

امسال عنوان قهرمانی سوپر لیگ را به دست آوریم.

مدال طلای کونگ فوکار قم
 از مسابقات قهرمانی کشور 

هیئت کونگ فو و هنرهای رزمی استان قم از موفقیت نماینده قم در کسب 
نشان طلا و عنوان قهرمانی پیکارهای قهرمانی کشور خبر داد. 

 رقابت های قهرمانی بزرگسالان کشور در رشته کونگ فو با حضور 2۹0 شرکت کننده 
از 27 استان و در قالب 2۹ تیم در سالن ورزشی امام خمینی)ره( شهر کرمانشاه برگزار 
شد و تیم قم با ترکیبی از 8 کونگ فوکار در این مسابقات حضور یافت و در نهایت با 
یک مدال طلا و 3 سهمیه حضور در تیم ملی  با برخورداری از شرایط میزبانی با دو تیم 

قدرتمند در این بازی ها حضور داشت.
نتایج مس��ابقات کشوری کونگ فو و انتخابی تیم ملی اعزامی به مسابقات جهانی در 
حالی مش��خص شد که سجاد قربانی از تیم هیئت قم در وزن منهای 78 کیلوگرم با 

شکست تمامی حریفان موفق به کسب مقام نخست و عنوان قهرمانی شد.
همچنین علی قادری و قاسم مهدوی دیگر اعضای تیم اعزامی هیئت قم با درخشش 
در این پیکارها و عملکرد مثبت خود از سوی کمیته استعدادیابی فدراسیون کونگ فو 
به اردوی تیم ملی راه یافتند در حالی که در ترکیب تیم قم مجید مهاجر، علی قادری، 
س��جاد نوروزی، حسن قراگوزلو، قاس��م مهدوی، سجاد قربانی، جواد سپهرکیا و امید 
کتابی حضور داشتند و این تیم به سرپرستی علي قنبري و مربیگری  رضا نشعلچي به 

مصاف حریفان رفتند.

شکست صبای قم برابر گیتی پسند اصفهان
 در هفته سوم لیگ دسته اول امید کشور

تیم فوتبال صبای قم در سومین هفته از فصل جاری مسابقات لیگ دسته اول 
فوتبال امید باشگاه های کشور در دیداری حساس مغلوب گیتی پسند اصفهان 

شد.
 دیدارهای هفته سوم از دور رفت مرحله گروهی رقابت های لیگ دسته اول فوتبال 
امید باشگاه های کشور در دومین روز آذر ماه برگزار شد و تیم فوتبال امید صبای قم 
در جدالی حساس برابر تیم فوتبال امید گیتی پسند اصفهان با حساب 2 بر 1 تن به 

شکست داد.
این در حالی اس��ت که آینده داران فوتبال ق��م در تیم فوتبال امید صبا بعد از انجام 
تمرینات آماده س��ازی، در نخستین دیدار خود از فصل جدید لیگ دسته اول فوتبال 
امید باشگاه های کشور برابر تیم فولاد یزد به تساوی بدون گل دست یافته بودند و در 
هفته دوم در ورزشگاه شهید حیدریان قم برابر تیم امید پتوی لاله اصفهان در خانه خود 

پیروزی جالب توجه 4 بر 1 را کسب کرده بودند.
تیم امید صبای قم در مرحله گروهی مسابقات فصل جاری لیگ دسته اول امید کشور 
با تیم های  فولاد یزد، برق ش��یراز، پتوی لاله اصفهان، قشقایی شیراز و صنایع گیتی 
پس��ند اصفهان همگروه است و در هفته چهارم این بازی ها دومین دیدار خانگی این 

فصل را برگزار می کند.

مصاف آبادگران قم با شهرداری بهشهر 
در هفته دهم لیگ آزادگان

تی�م فوتب�ال آبادگران ق�م در هفت�ه ده�م از مرحله گروهی مس�ابقات 
لیگ دسته س�وم فوتبال باش�گاه های کش�ور ج�ام آزادگان ب�ه مصاف تیم 

شهرداری بهشهر می رود.
 بر اساس برنامه ریزی سازمان لیگ آزادگان دیدارهای هفته دهم روز شنبه هشتم آذر 
ماه برگزار می شود و تیم آبادگران قم که در انتهای جدول رده بندی گروه سوم قرار دارد 

در دیدار خانگی از ساعت 14 شنبه میزبان تیم شهرداری بهشهر خواهد بود.
 هفته دهم: شنبه 8 آذر – ساعت 14

مهیار محراب سواد کوه- پارس گستر البرز
استقلال قائمشهر- استو آبیک قزوین

شهدای نیروی هوایی- شهرداری فومن
آبادگران قم-شهرداری بهشهر

استقلال نوین قزوین- فرید کرج
 هفته یازدهم: شنبه 15 آذر – ساعت 14

پارس گستر البرز- استقلال قائمشهر
پارسیان اسطوره تهران- مهیا محراب سواد کوه

استو ابیک قزوین- شهدای نیروی هوایی
شهرداری فومن- استقلال نوین قزوین

فرید کرج- ابادگران قم

پایان مسابقات کیک بوکسینگ قهرمانی قم
 با معرفی برترین های 4 رده سنی

مسابقات کیک بوکس�ینگ قهرمانی قم با معرفی برترین های 4 رده سنی و 
تجلیل در حضور مس�ئولین اداره کل ورزش و جوانان و هیئت رزمی قم پایان 

یافت.
 مسابقات کیک بوکسینگ قهرمانی استان قم با عنوان جام آدیس نایک در خانه بوکس 
واقع مجموعه ورزشی جواد الائمه منطقه نیروگاه قم با حضور 230 شرکت کننده برگزار 
شد و مدعیان در چهار رده سنی نونهالان، نوجوانان، جوانان و بزرگسالان با یکدیگر رقابت 

کردند.
برترین های رده سنی نونهالان: 

وزن 25 امیرمحمد ش��عبانی، وزن 30 مهدی هولاورانی، وزن 35 مهدی اکبری مقدم، 
وزن 40 سیدمهدی حسینی، وزن 45 امیرحسین مردانی، وزن 45 محمدعلی ولی نواز 

برترین های رده سنی نوجوانان:
 وزن 30 محمدعلی مرادی، وزن 35 حسن عموحسینی، وزن 40 علیرضا اکبری یکتا، 
وزن 45 محمد مشهدی، وزن 50 علیرضا قنبری،  وزن 55 حمیدرضا جعفری، وزن 70  

اسماعیل حسینی، وزن 70 علیرضا فرکی  
 

برترین های رده سنی جوانان:
وزن 50  سیدسعید آذرنوشان، وزن 55 غلام نبی عسگری، وزن ۶0 علی نوبهاری، وزن ۶5 
حامد باقری، وزن 70 مهدی سلطانی، وزن 75 امیر احمدی، وزن 75 محمدمهدی قاسم لو 

 
برترین های رده سنی بزرگسالان:

وزن ۶0 عل��ی محم��دی، وزن ۶5 ابوالفضل خلیل��ی، وزن 70 محمد محمدی، وزن 
75حمدالله رضایی، وزن 80 مهدی نصیری 

 در پایان مسابقات به نفرات اول و دوم هر وزن جوایز نفیسی اهدا شد، ضمن اینکه در 
حاشیه این مسابقات از قهرمان جهان یعنی علی کریمی و مربیان قهرمان پرور استان قم 

تجلیل به عمل آمد.

شیرژال نماینده قم در لیگ برتر 
کاراته مردان کشور 

تیم کاراته مردان شیرژال به نمایندگی از قم در مسابقات فصل جدید لیگ 
برتر کاراته باشگاه های کشور به مصاف حریفان خواهد رفت.

نماینده کاراته استان قم یعنی تیم کاراته مردان شیرژال از چهاردهم آذرماه در فصل 
جدید پیکارهای لیگ برتر کاراته قهرمانی مردان باشگاه های کشور به مصاف حریفان 
خ��ود می رود. لیگ برتر مردان در 3 گروه و با ش��رکت 20 تیم برگزار مي ش��ود و در 
گروه دوم از مرحله مقدماتی این رقابت ها تیم شیرژال قم با تیم های کاراته اسلامشهر، 
پیشگامان لرستان، شهداي بستان آباد آذربایجان، انجم ناشنوایان، فولاد مبارکه سپاهان 

رقابت می کند.

شیرژال نماینده قم در سوپر لیگ 
کاراته بانوان کشور

تیم کاراته بانوان ش�یرژال به عنوان نماینده کاراته استان قم در مسابقات 
فصل جدید سوپر لیگ کاراته بانوان کشور به مصاف حریفان می رود.

 دیدارهای فصل جدید از مسابقات سوپر لیگ کاراته بانوان باشگاه های کشور با حضور 
۶ تیم از 14 آذر ماه آغاز مي ش��ود و تیم ش��یرژال به نمایندگی از قم در این رقابت ها 

شرکت می کند.
این در حالی است که مسابقات این فصل سوپر لیگ کاراته بانوان باشگاه های کشور 
با شرکت ۶ تیم بانوان علمدار کربلا، فولاد مبارکه سپاهان، هف سمنان، هیات کاراته 

استان تهران، دانشگاه آزاد اسلامي و شیرژال قم برگزار مي شود.

دیدار مدیر کل ورزش و جوانان استان قم با 
اعضای باشگاه جانبازان و معلولین ایثار 

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم امروز با اعضای باشگاه فرهنگی ورزشی 
جانبازان و معلولین ایثار ماهان تندیس قم دیدار کرد.

به همین منظور امروز حس��ن عابدی مدیر کل ورزش و جوانان در دفتر خود میزبان 
و پذیرای اعضای هیئت مدیره باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثار ماهان 

تندیس قم و کادر اجرایی تیم بسکتبال با ویلچر این باشگاه بود.
در این دیدار علی خوش��رفتار مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین 
ایثار ماهان تندیس قم گزارشی از اهم فعالیت های این باشگاه در طول فعالیت 5 ساله 
این باشگاه ارائه کرد و به موفقیت های ایثار قم در سطح اول ورزش جانبازان و معلولین 

کشور پرداخت.
خوشرفتار همچنین موانع موجود بر سر راه توسعه ورزش جانبازان و معلولین را بیان 
کرد و از مدیر کل ورزش و جوانان برای حمایت همه جانبه از ورزش جانبازان و معلولین 
خواس��تار همیاری و مس��اعدت ش��د تا موفقیت های جانبازان و معلولین ورزشکار در 

عرصه های مختلف داخلی و برون مرزی ادامه یابد. 
مدیر کل ورزش و جوانان استان قم نیز با ارزشمند دانستن جایگاه جانبازان 8 سال دفاع 
مقدس از تلاش و کوشش این عزیزان در عرصه ورزش به ویژه ورزش قهرمانی قدردانی 
کرد و بیان داشت: این وظیفه ما است که برای خدمت به این عزیزان در تمام بخش ها 
اقدامات لازم را انجام بدهیم تا بتوانیم گوش��ه ای از رش��ادت ها و ایثار جانبازان عزیز در 

سال های دفاع مقدس را جبران کنیم.
حسن عابدی بیان داشت: اینکه خود شما اینگونه فعال و ساعی در برنامه های ورزشی 
حضور دارید برای ما جای بسی افتخار است و سعی خواهیم کرد تا جایی که امکان دارد 
حامی و پشتیبان ورزش جانبازان و معلولین باشیم تا هم خدمتی به این عزیزان شده باشد 

و هم اینکه از گوشه نشینی و انزوای احتمالی معلولین جلوگیری شود.
گفتنی است: از سال 1388 که استارت آغاز فعالیت های این باشگاه زده شده، جانبازان 
و معلولین بسکتبالیست باشگاه فرهنگی ورزشی ایثار قم موفق به کسب دو عنوان نایب 
قهرمانی لیگ برتر باشگاه های کشور و یک عنوان قهرمانی مسابقات نخاعی های کشور 

شده اند.

مقام سوم مسابقات لیگ نونهالان و نوجوانان دختر
تیم دختران هیئت تنیس روی میز استان قم با کسب مقام سوم به کار خود 

در مسابقات لیگ تنیس روی میز دختران نونهال و نوجوان کشور پایان داد.
تیم هیئت تنیس روی میز قم با حضور قدرتمند خود در مسابقات باشگاهی دختران 
نونهال و نوجوان کشور موفق به کسب مقام سوم این بازی ها شد در حالی که این مسابقات 

به صورت رفت و برگشت برگزار شد. 
این رقابت ها بس��یار نزدیک به هم و حس��اس دنبال شد و اعضای تیم هیئت تنیس 
روی میز قم با درخشش قابل توجه و بازی های هوشمندانه خود توانستند در این رقابت ها 
بازی های حساسی را به نفع خود به پایان برسانند و همین امر به کسب مقام سوم برای 

این تیم منجر شد.
تیم هیئت قم پس از پشت سر گذاشتن دور مقدماتی بازی ها به عنوان تیم دوم صعود 
کرد و در نهایت 5 تیم صعود کرده از دور مقدماتی به صورت رفت و برگشت به رقابت 
ب��ا هم پرداختند در حالی که در دور رفت بازی ها هیئت قم با پیروزی مقتدرانه مقابل 
تیم هیئت اصفهان و شهرداری بم و شکست در مقابل تیم خلیج پژم و فرهاد جهرم به 

مقام سوم رسید.
در دور برگشت این بازی ها نیز تیم هیئت تنیس روی میز قم با پیروزی مقابل تیم هیئت 
اصفهان و تیم قدرتمند فرهاد جهرم و شکست مقابل تیم شهرداری بم و خلیج پژم به مقام 
چهارم رسید و در مجموع دیدارهای رفت و برگشت موفق به کسب مقام سوم مسابقات 

لیگ نونهالان و نوجوانان دختر کشور شد.
تیم هیئت قم با ترکیب ساره احمدی، حانیه عموییان، هلیا اصغری، انسیه اسماعیلی، 
شیما صفایی، هدیه آقا محمدی و با مربیگری فاطمه محقق منتظری و سرپرستی زهره 
اوطالبیان به مصاف حریفان خود در این دوره از رقابت های لیگ نونهالان و نوجوانان دختر 

تنیس روی میز کشور رفت و به مقام سوم رسید.

آغاز اردوی تیم ملی بیس بال
 با حضور 3 ملی پوش قم

هیئت انجمن های ورزشی استان قم از آغاز اردوی تیم ملی بیس بال اعزامی به 
رقابت های برون مرزی سال 2015 با حضور سه بیس بالیست قم خبر داد.

بر اس��اس برنامه ریزی انجمن بیس بال و س��افت بال فدراس��یون انجمن های ورزشی 
کشورمان ، نخستین اردوی انتخابی تیم ملی بیس بال با حضور 40 بازیکن از دوشنبه 

سوم آذر ماه آغاز شده و تا هشتم آذر ادامه خواهد داشت. 
در حالی که هیئت انجمن های ورزشی استان بوشهر از این اردو میزبانی می کند این اردو 
با هدف انتخاب بازیکنان تیم ملی بیس بال به منظور حضور موفق در مسابقات بیس بال 
کاپ غرب آسیا برگزار می شود و زیر نظر توما ایروکاوا سرمربی ژاپنی تیم ملی بیس بال به 
نمایندگی از هیئت انجمن های ورزشی قم مجید محمدی، مجید صبائی و فرید فرهادی 

به این اردو دعوت شده اند.

آغاز رقابت بدمینتون بازان قم
 در لیگ دسته اول کشور

هیئت بدمینتون اس�تان قم از آغ�از رقابت بدمینتون ب�ازان قم با حریفان 
شرکت کننده در مسابقات لیگ دسته اول باشگاه های کشور خبر داد.

 مرحله مقدماتی بیستمین دوره مسابقات لیگ بدمینتون دسته اول  باشگاه های کشور 
ج��ام خلیج فارس در دو گروه از امروز به مددت دو روز به میزبانی ش��هرهای گرگان و 

شاهرود برگزار می شود.
بر اساس برنامه ریزی فدراسیون بدمینتون، در گروه نخست تیم های جهرم فارس، نماینده 
گرگان، شهید فخار مشهد، نماینده سیستان و بلوچستان، نماینده البرز و میلاد عسگریه 
تهران به میزبانی هیئت بدمینتون استان گلستان و در شهرستان گرگان برگزار خواهد 
شد.در گروه دوم از مرحله مقدماتی مسابقات لیگ دسته اول باشگاه های کشور نیز رقابت 
تیم های هیئت قم، هیئت شاهرود، نماینده رامیان، هیئت کردستان، خلیج پژم هرمزگان و 
روانکاران صنعت به میزبانی شهرستان شاهرود برگزار خواهد شد در حالی که این رقابت 
ها در چهار مرحله شامل 2 مرحله مقدماتی و 2 مرحله نهایی به صورت رفت و برگشت 
به انجام می رسد.در ترکیب تیم هیئت بدمینتون قم در این رقابت ها حامد شعبانیان، 
سعیدمهدی برقعی، امیرحسین حسن زاده، محمدباقر ترابی، حمید کاظمی، محمدحسین 
ثانی، علیرضا افکانه و رضا احمدی نیا حضور دارند و این تیم با سرپرستی مجتبی ساده خو 

و مربیگری مجید جباری به مصاف حریفان می رود.

 سرپرست تیم کاراته آذرخودرو نوین قم:
تیم آذرخودروی قم با دانشگاه آزاد و مناطق نفت خیر جنوب همگروه شد

سرپرست معاونت توس�عه امور ورزش اداره کل ورزش و جوانان استان قم از 
برگزاری مراسم غبار روبی مزار شهدا با حضور ورزشکاران و قهرمانان قم خبر 

داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، روح الله رمضانی اظهار کرد: 
در گرامیداشت هفته بسیج ویژه برنامه های متنوعی در این اداره کل با همکاری بخش های 

مختلف از جمله بسیج ورزشکاران و هیئت های ورزشی برنامه ریزی و اجرا می شود.
وی در ادامه به برگزاری جلس��ه ش��ورای فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان استان قم 
ویژه مناسبت گرامیداشت هفته بسیج اشاره کرد و افزود: در این جلسه با حضور حسن 
عابدی مدیر کل، حسین رضایی سرپرست معاونت توسعه منابع و نیروی انسانی، روح الله 
مقدم مسئول حراست، سیده لیلا عنبری مسئول ورزش بانوان، علی آنسته مسئول امور 
ایثارگران و جانبازان اداره کل ورزش و جوانان و داود هاشمی  مسئول بسیج ورزشکاران 

قم برنامه ریزی ویژه  برنامه های هفته بسیج صورت گرفت.
رمضانی اضافه کرد: در این جلسه به میزبانی سالن جلسات طبقه اول اداره کل ورزش 
و جوانان گزارشی از اهم برنامه های پیش بینی و اجرا شده در هفته گرامیداشت بسیج 

عنوان شد زیرا از سی ام آبان تا هفتم آذر ماه به عنوان هفته بسیج نامگذاری شده است.
سرپرس��ت معاونت توس��عه امور ورزش اداره کل ورزش و جوانان استان قم ادامه داد: 
در این مناس��بت برنامه های وی��ژه ای را در اداره کل ورزش و جوانان با حضور کارکنان، 
مسئولین هیئت های ورزشی و قهرمانان پیش بینی کرده ایم و به مرور تا پایان هفته بسیج 

یک به یک این برنامه ها به اجرا در خواهد آمد.
وی افزود: دیدار با خانواده 2 تن از شهدای ورزشکار، فضاسازی اداره کل ورزش و جوانان 
و س��الن های ورزشی به مناسبت هفته بسیج، خاطره گویی و تجلیل از بسیجیان فعال 

اداره کل ورزش و جوانان از جمله برنامه های اجرا شده در این هفته محسوب می شوند.
رمضانی خاطرنشان کرد: همچنین همزمان با سراسر کشور نیز مراسم غبار روی مزار 
شهدای گرانقدر هشت سال دفاع مقدس و شهدای بسیجی را برنامه ریزی کرده ایم که از 

ساعت 15 روز پنجشنبه ششم آذر ماه در گلزار شهدای 15 خرداد قم برگزار می شود.
وی با اش��اره به اجرای برنامه های این هفته توسط بسیج ورزش و واحد امور ایثارگران 
و جانبازان اداره کل ورزش و جوانان استان قم، عنوان داشت: در هفته بسیج از خانواده 

شهیدان کتابی و قرنلی با حضور در منازل آنها قدردانی خواهد شد.
رمضانی یاد آور شد: روزهای 12 و 13 آذر ماه قرار است رئیس سازمان بسیج ورزشکاران 
کشور در قم حضور یافته و از نزدیک با مدیر کل ورزش و جوانان و مسئولین هیئت های 
ورزشی استان قم دیدار کرده و در راستای اهداف بسیج به تشریح برنامه ها پرداخته شود.

سرپرس��ت معاونت توسعه امور ورزش اداره کل ورزش و جوانان استان قم بیان کرد: با 
هدف اشاعه فرهنگ بسیج اکنون تمامی نامه های این اداره کل با ثبت شعاری مناسب با 
هفته بسیج به بخش های مختلف ارسال می شود، ضمن اینکه با همکاری بسیج اردوی 
زیارتی به مش��هد مقدس نیز برای خانواده ورزشکاران و همکاران این اداره کل در نظر 

گرفته شده و از ششم آذر اجرا می شود.

غبار روبی مزار شهدا با حضور ورزشکاران و قهرمانان قم

سه شنبه -چهارم آذرماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3591

آگهی  فقدان سند مالکیت 
خانم نرجس مسعودیان طی وکالتنامه 166465- 89/12/28 دفتر 3 قم با ارائه یک 
برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که اسناد مالکیت دفترچه ای ششدانگ پلاک 
10600/539/1599 اصلی واقع در بخش 1 ثتب قم در صفحه 453 الی 459 دفتر 
638ذیل ثبت 124781 بشماره سریال 0122201  الی 0122203 الف 88/16 بنام 
غلامرضا نژاد اصفهان و حسین ایرانی و محمد محمدی سراجه بالسویه صادره و تسلیم 
شده که طی سند قطعی شماره 165195- 88/12/26 دفتر 20 قم به جواد فخار طوسی 
انتقال یافته که طبق اعلام نامبرده اسناد مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده  و 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی 
ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا  چنانچه 
کسی مدعی وجودسندمالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مد ارک 
خود پس از انتشار این آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد . بدیهی است پس از انقضای  مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد . 
جعفرکاظمی – رئیس  ثبت اسناد منطقه یک قم 



علمی و سلامت

ورزش چه تأثیری 
بر کم مویی و رشد موی سر دارد؟

هر چیزی که بر بدن تأثیر گذار باشد، بدون شک بر سلامت عمومی بدن که 
موی سر نیز جزئی از آن است، می تواند اثر داشته باشد. ورزش نیز می تواند 
روی سلامت و رشد موی سر تأثیر مثبت و یا منفی داشته باشد. اما گذشته 
از این موارد دیگری که در خود ورزش اتفاق می افتد نیز بر موی سر اثر 
گذار است. انجام فعالیت های  ورزشی سنگین بدون در نظر گرفتن تغذیه، 
یا ورزش بیش از حد می تواند منجر به مشکلاتی شود که باعث کم مویی 

می شود.
عوامل دیگری که جزوه ورزش نیز هستند می تواند منجر به کم مویی شود، مانند 
استفاده از استروئید ها برای بالا بردن کارایی جسمانی و یا  باقی ماندن آب آغشته به 
کلر روی موی سر  بعد از شنا کردن یا به جا ماندن عرق بعد از ورزش روی پوست سر.

سلامت کلی یا عمومی بدن
بر اساس گفته های پژوهشگر سرشناس ملی تغذیه دکتر آن لوویس گیتلمن، 
هرچیزی که سلامت کلی شما را بهبود بخشد، همانند ورزش، توانایی بدن شما را 
برای رشد مو بهبود می بخشد. اما ورزش مفرط در طول زمان، استرس را به بدن وارد 
می کند، زیرا غدد فوق کلیوی موجب افزایش هورمون کورتیزول ) هورمون استرس( 
می شوند. ورزش مفرط در یک دوره ی زمانی طولانی، بدن را در یک حالتی از استرس 
مزمن قرار می دهد. استرس مزمن یکی از دو علل مهم جریان  TE است، وضعیتی 
که در آن فولیکول های مو  به مرحله ایستایی نابهنگام وارد می شود و مو نسبت به 

تناوب رشد آن، می ریزد.
وزنه زدن های سنگین

مطالعه ای که در نوامبر 2004 در روزنامه ی بین المللی علوم پزشکی ورزشی منتشر 
شد، نشان می دهد که ورزش سنگین، جذب تستوسترون آزاد را در افرادی که ورزش 
استقامتی انجام می دهند، بالا برده است. این شیوه ورزش در افزایش حجم عضلات 
مفید است، اما می تواند باعث آسیب مو شود. همچنین ورزشکارانی که از استروئیدها 

استفاده می کنند، در معرض ریزش مو هستند .
ورزش منظم می تواند از بعضی مشکلات کم مویی جلوگیری کند، زیرا که سلامت 
کلی بعلاوه گردش خون را بالا می برد. وضعیت موی شما اغلب بازتابی از سلامت کلی 
بدن شماست. ورزش، خوب خوردن، خواب کافی داشتن، نوشیدن آب به مقدار کافی و 

کاهش استرس برای ترویج سلامت پوست و موی سر توصیه می شود.
اثر عرق روی پوست و موی سر

ساختار نمکین عرق روی پوست سر، می تواند باعث شود تا مو  ریزش پیدا کند، 
یا فقط شکننده، خشک و کدر شود. مدرسه سلامت عمومی هاروارد برای جلوگیری 
 PH از تأثیر منفی عرق روی موی سر شستن مو با شامپویی که ملایم است و دارای
متعادل است را در حداقل هفته ای یکبار توصیه می کند، البته جدا از شستشوی 

روزانه موی سر.
اثرات کلر بر موی سر

شنا کردن در حوضچه های آغشته به کلر می تواند باعث خشکی و شکنندگی 
مو شود. یک متخصص مو توصیه می کند: یکی از بهترین راه ها برای محافظت از 
مو، مرطوب کردن آن با آب بدون آغشته به کلر است زیرا مو قبل از وارد شدن به 
حوضچه،آب را جذب می کند. اگر مدت زمان طولانی در استخر می مانید، سعی کنید 
هر 30 دقیقه یکبار موی سر را با آب بدون کلر بشوید و یا قبل از اینکه از کلاه شنا 

استفاده کنید، موی سر را با آب بدون آغشته به کلر مرطوب کنید.
نقش ورزش بر کاهش پرمویی خانم ها

 مطالعه ای که در ژانویه2002  در روزنامه ی کانادایی مربوط به زایمان و بیماری 
های زنان منتشر شد، خاطر نشان کرد که ورزش و کاهش وزن می تواند به بهبود 
وضعیت پر مویی که در آن  خانم ها رشد مفرط مو در نواحی صورت و بدن را تجربه 
می کنند، کمک کند. این تغییرات شیوه ی زندگی به کاهش سطوح آندروژن خون 
کمک می کند. آندروژن ها، هورمون های مردانه هستند که اثر قویی در رشد مو روی 

صورت، سینه، زیربغل و نواحی عمومی دارند.
ورزش کم مویی یائسگی را درمان می کند

یکی از علائم یائسگی کم مویی روی سر است که با ورزش می توان آن را کاهش 
داد.  حداقل 30 دقیقه ورزش روزانه برای چنین اثری نیاز است. گذشته از این، این 
نوع ورزش روزانه  می تواند به خانم ها در کنترل وزن، خواب بهتر، تقویت استحکام 

استخوان ها و خلق و خوی بهتر کمک کند.

با نشانه های گازگرفتگی آشنا شوید 
 با توجه به فرارسیدن فصل سرما میزان تلفات ناشی از گازگرفتگی افزایش 
می یابد اما در صورتی که امر نصب صحیح باشد و اصول ایمنی رعایت شود 

هیچگاه شاهد حوادث تلخ نخواهیم بود.
در صورتی که با گازگرفتگی فردی در محیط بسته مواجه شدیم، او را از محیط بسته 

دور کرده و به محیط آزاد انتقال دهیم.
 گاز مونواکسیدکربن با سرعت بیشتری میل به ترکیب با هموگلوبین دارد و جایگزین 

اکسیژن می شود که در نهایت ایجاد خفگی می کند.
برخی بخاری ها بدون نیاز به دودکش بوده که به هیچ وجه نباید در فضای بسته از این 

نوع بخاری ها استفاده شود.
 برای اطمینان از صحیح بودن سیستم بخاری نصب شده افراد باید از پشت بام طنابی 
را به وسیله ای سنگین ببندند و داخل لوله بیاندازند که در صورت رسیدن این وسیله به 

داخل اتاق می توان از صحیح بودن هواکش اطمینان پیدا کرد.
 داغ بودن لوله بخاری یکی از راه های نصب صحیح بخاری است به گونه ای که اگر 
لوله بخاری درست نصب شده باشد باید لوله داغ باشد و لوله بخاری سرد نشان دهنده 
عدم عملکرد صحیح لوله بخاری است. برخی رانندگان در فصول سرد سال از پیک نیک 
در داخل ماشین استقاده می کنند که این کار بسیار خطرناک بوده و باید قسمتی از 
پنجره را برای ورود و خروج هوا باز بگذارند. گازگرفته ها را چگونه نجات دهیم؟علائم 
گازگرفتگی شامل سردرد، سرگیجه، سیاهی رفتن چشم، تهوع، استفراغ و خواب آلودگی 
است که افراد خانواده در صورت مواجه شدن با این شرایط به صورت مشترک باید هر چه 
سریعتر از فضای منزل خارج شوند. نخستین اقدام در مواجه با فرد مسموم شده با گاز 
منوکسیدکربن)CO( را خروج مصدوم از محیط آلوده و بردن او به فضای آزاد دانست.

چنانچه مصدوم بیهوش بود ضمن تماس با اورژانس و درخواست کمک باید لباس های 
فرد را در قسمت های تنگ بدن از جمله یقه و کمربند تا حدی آزاد کرد. چنانچه پس از 
دقایقی قرار گرفتن مصدوم در فضای آزاد مصدوم به هوش آمد که حال او بهتر شده و در 
غیر اینصورت باید تنفس او را کنترل کرد.اگر مصدوم بزرگسال است و تنفس ندارد باید 
دو تنفس دهان به دهان به او داد و سپس نبض گردنی او را کنترل کرد و چنانچه نبض 
نداشته باشد باید پاشنه هر دو دست را روی هم در وسط سینه مصدوم قرار داد و 30 ماساژ 

به عمق پنج سانتیمتر وارد کنید.
این کار باید تا رسیدن نیروهای اورژانس ادامه یابد. اطراف مصدوم را باید خالی کرد و 
او را روی پتو قرار داد و سپس روی زمین گذاشت، چون تماس مصدوم با زمین می تواند 
مصدوم را به شوک دچار کند.گاز منوکسیدکربن گازی بی رنگ و بی بو است،این گاز به 
سرعت می تواند ظرف مدت کمتر از چند ساعت موجب مرگ افراد شود.متأسفانه تا زمانی 
که افراد به علائم مسمومیت دچار نشوند، وجود این گاز در محیط به علت بی رنگ و بو 

بودن آن مشخص نمی شود.

علل بوی بد دهان از نگاه طب سنتی 
 یک محقق طب سنتی با بیان اینکه بوی بد دهان به عنوان علایمی برای 
ماندگاری سینوزیت است، تاکید کرد: وجود بوی بد دهان در اکثر مواقع ناشی از 

عوامل بیماری زاست که باید شناسایی و درمان شود. 
دکتر حسن اکبری با اشاره به اینکه بوی بد دهان به تنهایی یک بیماری نیست بلکه 
علامت بیماری های مختلف است، گفت: در مبتلایان به سینوزیت مزمن، بسته شدن 
راه های تخلیه سینوس ها، موجب تورم و بوی بد دهان می شود. وی در ادامه با بیان این 
مطلب که تجویز آنتی هیستامین برای کاهش تورم موجب درمان ریشه ای سینوزیت 
نمی شود، افزود: علاوه بر تجویز داروهای ضد التهابی در مواقع بروز سینوزیت، شست وشوی 
پشت حلق از طریق آب و نمک طبیعی فعالیت میکروب ها را متوقف و به درمان بوی 
بد دهان کمک می کند. این عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی با بیان اینکه طب 
سنتی بر درمان ریشه ای بیماری ها تاکید دارد، افزود: بوی بد دهان به دلیل عفونت و در 
شرایط رطوبت ایجاد می شود. بنابراین افرادی که دچار بوی بد دهان هستند، باید غذاهایی 
با مزاج گرم و خشک مصرف کنند تا زمینه رشد میکروب ها از بین برود. اکبری یادآور 
شد: از عوامل دیگر ایجاد بوی بد دهان می توان به عدم رعایت بهداشت دهان و دندان، 
عفونت لثه ها، اختلالات متابولیک، خشکی دهان، مشکلات معده، دخانیات و عفونت حلق 
اشاره کرد. وی با اشاره به اینکه درمان بیماری های دندان و حفظ سلامتی دهان برای از 
بین بردن بوی بد دهان ضروری است، تاکید کرد: مصرف صحیح تغذیه طبق مزاج فرد از 
مهم ترین عوامل درمانی است. همچنین مصرف دمنوش های بابونه، آویشن، نعنا و پونه به 

عنوان کاهش رطوبت بدن و گسترش میکروب ها عمل می کند. 
وی در پایان افزود: جلوگیری از خشک شدن دهان، مسواک زدن مکرر بعد از هر وعده 
غذایی، استفاده از عصاره چوب درخت اراک در خمیر دندان برای تقویت لثه ها و مسواک 

زدن با نمک طبیعی از موارد مهم جلوگیری از ایجاد بوی بد دهان است. 

شکستگی شست پا را جدی بگیرید 
 اگر دچار شکستگی در ناحیه انگشت شست پا شده اید این آسیب دیدگی را 

به حال خود رها نکنید چون به خودی خود درمان نمی شود. 
متخصصان ارتوپدی تاکید دارند که عدم درمان این آسیب دیدگی مشکلات بیشتری 
را به دنبال خواهد داشت و که در صورت وخیم تر شدن اوضاع حتی ممکن است کار به 
جراحی بکشد. هلث دی نیوز به نقل از کالج جراحان زانو و پای آمریکا به مشکلات ناشی 
از عارضه شکستگی انگشت شست و بی توجهی به آن اشاره کرده که شامل موارد زیر 
می شود: - این آسیب دیدگی موجب تغییر شکل انگشت شده و در نتیجه در پوشیدن 
کفش و راه رفتن مشکل ایجاد می کند. - موجب بروز التهاب مفصل در محل آسیب دیده 
می شود. - درد مزمن و شدید به همراه خواهد داشت. - در صورتی که به درستی و به موقع 

درمان نشود نیاز به عمل جراحی خواهد داشت. 

تیروئید شما شکل موهایتان را تعیین می کند 
کم کاری و پرکاری تیروئید فقط شکل مو را تغییر می دهد، ولی مستقیما در 

ریزش مو نقشی ندارد.
فرهاد مستوفی ماب متخصص پوست و مو گفت: ریزش مو علت های بسیاری دارد 
که یکی از این علت ها ارثی بودن یا نبودن است،  کم خونی، استرس و ماساژ زیاد مو هم 
باعث ریزش مو می شود.وی ادامه داد: اگر فرد زمینه ی این بیماری )ارثی( را داشته باشد، 

کاری نمی توان کرد.
مستوفی ماب بیان کرد: ریزش مو نه به سن بستگی دارد و نه به آلودگی، بلکه به تغذیه ی 
مناسب بستگی دارد.وی خاطرنشان کرد: در ریزش مو علت برسی می شود و با توجه به 
علت، فرد بیمار درمان می شود. مثلا وقتی فرد رژیم غذایی نامناسبی گرفته است، دچار 
کمبود ویتامین می شود و در نهایت ریزش مو را به همراه دارد. نکته قابل توجه این است 
که کم کاری و پر کاری تیروئید فقط شکل مو را عوض می کند. مثلا ریز و شکننده می کند 

ولی مستقیما در ریزش مو نقشی ندارد.

این خاصیت نان سنگگ 
خشکی مزاج شما را درمان می کند 

 b1 نان سنگک از جمله نان های سنتی و پرفایده محسوب می شود و با ویتامین
موجود در خود می تواند منجر به تقویت اعصاب مرکزی شود.

فرهاد صبری متخصص طب سنتی گفت: نان سنگگ از جمله نان هایی است که 
در ایران جز نان های سنتی محسوب  می شَود و از جوش شیرین بسیار کمی در آن 
استفاده می شود و معمولا خمیر آن نسبت به نان های دیگر کمتر است.وی افزود: در واقع 
جوش شیرین باعث تحریک معده می شود و باعث بروز بیماری هایی نظیر گاستریت، زخم 
معده و زخم اثنی عشر می شود. نان سنگگ برای افرادی که از یبوست رنج می برند توصیه 
می شود چرا که در این نان از جوش شیرین کم و خمیر کمتر استفاده گردیده و کمتر 
معده ی افراد را اذیت می کند.وی توصیه کرد: داشتن سبوس داخل نان سنگک و وجود 
ویتامین B1 که ماده ی اصلی نان سنگک محسوب می شود می توانند بر روی اعصاب 

مرکزی و محیطی افراد تاثیر بسزایی بگذارد.

محیط اطرافتان با شخصیت شما چه می کند؟ 
دیدگاههای رفتاری معمولا به علت الگوهای نامناسب افراد و ناکامی های 

کودکی رخ می دهد.
حسین ابراهیمی مقدم متخصص روان شناسی گفت: اختلالات شخصیت علت های 
متفاوتی دارد، که عمدتا برای مسائلی از قبیل ژنتیک، هورمونی و آسیب های مغزی تاکید 
می شود.وی ادامه داد: روان کاوان به استرس ها و ناکامی های دوران کودکی اشاره می کنند، 

که در دیدگاههای رفتاری معمولا نادرست از طریق دنیای اطراف است.
ابراهیمی مقدم بیان کرد: معمولا اختلالات شخصیتی از سن 15 سالگی به بعد است 
که معمولا در افراد بزرگسال  بیشتر می شوند.وی خاطر نشان کرد: در بیماری اختلالات 
شخصیتی چون خود فرد قبول ندارد که مشکل دارد،  برای همین ما برای درمان مراجعه 
نمی کند.پس از روش های تشویقی برای جذب به مراجع و بعد از استفاده از راهکارهای 

درمان  ترکیبی پیشنهاد می شود.

 دستگاههای بخور سرد و گرم؛ کارا یا ناکارا
 سردی هوا عامل خشکی را نیز به همراه دارد که این عامل سبب استفاده 
از انواع دستگاههای بخور سرد و گرم در منازل و مراکز مختلف شده است اما 
این که این دستگاهها تاچه اندازه کارایی دارند موضوع مورد بحث کارشناسان 

است.
رطوبت به میزان بخار آب موجود در هوا گفته می شود. به گفته پزشکان، رطوبت 
نسبی داخل منزل باید حدود 45 درصد باشد. در صورتی که این میزان کمتر از 30 
درصد باشد، هوا خیلی خشک محسوب می شود. همچنین رطوبت نسبی هوا هرگز نباید 

از 50 درصد تجاوز کند.
گفته می شود برای اندازه گیری رطوبت داخل منزل می توان سه قالب یخ کوچک را 
داخل یک لیوان قرار داد و به آن آب اضافه کرد. پس از سه دقیقه اگر رطوبت روی سطح 

خارجی لیوان شکل نگرفت، هوای داخل خانه خیلی خشک است و باید مرطوب شود.
عضو انجمن ریه ایران دراین زمینه گفت: دستگاه های بخور را می توان برای مرطوب 
نگه داشتن دمای هوا در محیط های دربسته مانند خانه به کار برد اما این دستگاه ها 

هیچگونه جنبه درمانی ندارد.
دکتر حمیدرضا جباردارجانی فوق تخصص ریه و عضو انجمن ریه ایران اظهار کرد: اگر 
در فصول سرد سال برای گرمایش خانه وسایلی مانند بخاری یا شومینه که برای احتراق از 
اکسیژن استفاده می کنند، بکار برده شود، رطوبت هوا به شدت کاهش می یابد و خشکی 

هوا سبب بروز مشکلاتی در تنفس افراد می شود.
وی افزود: بنابراین برای ایجاد رطوبت در هوا می توان از دستگاه های بخور استفاده کرد. 

البته یک کتری آب نیز می تواند همین بازدهی را داشته باشد.
جباردارجانی یادآور شد: دستگاه های بخور جنبه درمانی ندارند و افراد سالم نیز می توانند 

از آنها استفاده کنند.
** دستگاه بخور گرم

از دستگاه های بخور گرم معمولا در هوای سرد و برای مرطوب کردن هوا استفاده 
می شود. احتمال رشد باکتری، قارچ و کپک در مخزن این نوع دستگاه بخور کمتر از 

نوع سرد آن است.
با این حال مصرف برق این دستگاه ها زیاد است و احتمال ایجاد سوختگی 

با بخار آب یا پرش ذرات آب داغ وجود دارد.
** دستگاه بخور سرد

از دستگاه های بخور سرد بیشتر در فصل تابستان استفاده می 
شود. این دستگاه ها کم صداتر از نوع گرم هستند و مصرف 

انرژی برق در آنها کمتر است.
خطر  است،  سرد  آنها  بخار  که  آنجایی  از  همچنین 

سوختگی به ویژه برای کودکان ایجاد نمی کند.
آب سرد محل مناسبی برای تکثیر قارچ ها و باکتری ها 
است و از آن جایی که در بخور سرد قطرات آب به هوا 
پراکنده می شود، این مواد زیان آور به همراه آب در فضای 

اتاق منتشر می شوند.
بخور سرد، مواد معدنی آب در هوا  همچنین در 
پراکنده و به صورت گرد و غبار در محیط خانه پخش 

می شوند.
** روش استفاده صحیح از دستگاه های بخور

به گفته پزشکان، افزایش رطوبت می تواند تنفس 
کودکان و بزرگسالانی را که مبتلا به آسم هستند، دچار 
مشکل کند. همچنین روشن بودن مداوم دستگاه بخور 
موجب رشد قارچ در آن و بروز آلرژی در افراد سالم 

می شود.
متری   100 بسته  فضای  یک  برای  بنابراین 
روشن بودن دستگاه بخور برای مدت یک تا 2 ساعت 
در شب ها برای حفظ رطوبت خانه کافی است و لزومی 

ندارد از این دستگاه ها در زمانی بیداری استفاده شود.
بخور سبب  از دستگاه های  از حد  بیش  استفاده 
مرطوب شدن بیش از حد هوای اتاق و در نتیجه 
رشد و نمو مایت ها ریال قارچ ها و بروز آلرژی های 

حساسیتی می شود.
** نکاتی در مورد دستگاه بخور

در صورتی که کودک یا فرد مبتلا به آسم یا آلرژی 

یا فرد سالمند مبتلا به بیماری های قلبی عروقی یا تنفسی در خانه است، باید پیش از 
خرید دستگاه بخور با پزشک مربوطه مشورت شود تا متناسب با وضعیت جسمی افراد 

دستگاه بخور سرد یا گرم تهیه شود.
دستگاه بخور را باید از داروخانه های معتبر خریداری و از استاندارد و مرغوب بودن آنها 

اطمینان حاصل کرد.
ظرفیت مخازن دستگاه های بخور از سه تا پنج لیتر متغیر است که با توجه به وسعت 

مکان مورد استفاده باید تهیه شود.
** روش نگهداری از دستگاه بخور

نگهداری دستگاه های بخور از اهمیت ویژه ای برخوردار است؛ مخازن و فیلتر این 
دستگاه ها در صورت عدم نظافت می تواند مکانی مناسب برای رشد قارچ ها و باکتری ها 
باشد. دستگاه های آلوده به ویژه برای افرادی که آسم و آلرژی دارند، مشکل ساز خواهد بود.

برای حفظ دستگاه از هرگونه باکتری، قارچ و کپک، بهتر است به دستورالعمل نگهداری 
آن دقت شود.

آب داخل مخزن را باید مرتب عوض کرد. بهتر است هر روز آب داخل مخزن را خالی 
کرد، دستگاه را با آب و مواد پاک کننده شستشو داد و پس از خشک کردن، دوباره 
مقداری آب داخل آن ریخت.در صورتی که دستگاه فیلتر دارد، بهتر است هر چند وقت 

یکبار فیلتر آن تعویض شود.
** دستگاه نبولایزر

نبولایزر دستگاهی است که به وسیله آن می توان داروها را به صورت استنشاقی ریوی 
مصرف کرد. همچنین می توان از این دستگاه برای مرطوب کردن هوای محیط های 
دربسته استفاده کرد.دکتر جباردارجانی در مورد دستگاه نبولایزر گفت: این دستگاه 
برخلاف دستگاه های بخور جنبه دارویی دارد و می توان از آن برای مصرف داروهای 

استنشاقی بیماران ریوی استفاده کرد.
وی اظهار کرد: این دستگاه 2 نوع مکانیکی و فشاری دارد و برای رساندن داروها به 

مجاری فوقانی یا تحتانی دستگاه تنفسی مورد استفاده قرار می گیرد.
و  ضدالتهابی  داروهای  پروپروماید،  سالبوتامول،  داروهای  افزود:  جباردارجانی 
آنتی بیوتیک ها را می توان در این دستگاه ریخت و به این طریق آن را با قابلیت 

تاثیرگذاری بیشتر به ریه های بیمار رساند.
وی با بیان اینکه این دستگاه با دستگاه های بخور تفاوت دارد، ادامه 
داد: در این دستگاه مولکول های داروها دچار شکست نمی شود و 
در ساختار داروها تداخل ایجاد نمی کند اما در دستگاه های بخور 
به دلیل لرزش های دستگاه، امکان تداخل دارویی وجود دارد.

جباردارجانی گفت: از این دستگاه می توان برای درمان 
کودکان و افرادی که مبتلا به بیماری های ریوی هستند، 

استفاده کرد.
وی خاطرنشان کرد: این دستگاه برای رفع التهابات 
راه های هوایی بسیار کمک کننده است. اما دستگاه بخور 
جنبه درمانی ندارد و تنها گاهی اوقات به افرادی که مبتلا 
به التهاب یا خشکی مجاری هوایی هستند، استفاده از این 

دستگاه ها توصیه می شود.
ریه  داروهای ضدالتهابی  برخی  جباردارجانی گفت: 
به گونه ای ساخته شده اند که باید برای مصرف آنها از 
دستگاه نبولایزر استفاده شود تا بیمار آن را به صورت 

استنشاقی دریافت کند.
طریق  از  توان  نمی  را  داروها  این  کرد:  تاکید  وی 
دستگاه های بخور استفاده کرد و باید حتما دستگاه 

نبولایزر را برای مصرف آنها بکار برد.
فوق تخصص ریه در مورد موادی مانند اکالیپتوس و 
سایر موادی که در دستگاه های بخور ریخته می شود، 
گفت: تاثیر این مواد به عنوان ضدمیکروب و ضدویروس 

و تمیزکننده هوا ثابت نشده است.
که  هوا  تصفیه  دستگاه های  افزود:  جباردارجانی 
هوا را تصفیه می کنند، بسیار موثر هستند به ویژه 
آلودگی ها،  بو،  و  دارند  فیلتر  دستگاه هایی که سه 
باکتری ها و ویروس ها را می گیرند، در محیط هایی 
که آلودگی هوای زیادی وجود دارد، قابل استفاده 

است.
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مهندس�ی معماری با استفاده از قانون هندس�ه ی فضایی این بار به سراغ 
تولید نسل جدید چتر های بارانی رفته است.

چتر هوش��مند به شکل اوریگامی که می تواند کاملا بس��ته شود و جاگیر نباشد از 
جدیدترین اختراعات در سال 2014 است.  گفتنی است: ساختار منحصر به فرد این 
چتر اجازه می دهد تا کاربر آن حتی در مقابل وزش باد با شدت فراوان نیز بتواند از آن 
استفاده کند و مشکلی برای حفظ تعادل آن نداشته باشد.  بررسی ها نشان می دهند، از 
جمله ویژگی های منحصر به فرد این چتر وزن سبک آن است و همین طور استفاده از 
مواد قابل بازیافت در طبیعت در ساخت آن که می تواند به حفظ محیط زیست کمک 
فراوانی کند قیمت این چتر در حدود 8۹ دلار اس��ت و فروش آن از فوریه یا مارس 

سال 2015 میلادی آغاز خواهد شد.

ساخت خودروی »فرمول یک« کوچک تر از دانه شن
نوعی خودروی فرمول یک کوچک تر از دانه شن، به اندازه ای ریز است که در 

بخش جلویی یک تیغ ریش تراشی که باریک تر از پرتو نور است، جا می شود.
کارشناسان با استفاده از میکروسکوپ اسکنر الکترونی مجهز به یک ستون الکترون 
و سوزن، این خودروی مینیاتوری را حکاکی کردند. نتیجه، تصویری به اندازه 250 در 
700 میکرومتر )0.25 در 0.25 میلی متر( است. در مقایسه، قطر یک دانه شن متوسط 
حدود یک میلی متر است.ابزار میکروسکوپ اسکنر الکترونی معمولا برای بررسی نمونه های 
آزمایشی در آزمایشگاه به کار می رود. این میکروسکوپ از یک پرتو الکترونی برای بررسی 
نمونه ها استفاده می کند و نسخه ای دیجیتالی از آن ها را بر روی صفحه خلق می کند. 
نسخه دیجیتالی، تصویری سه بعدی است که می توان آن را دستکاری کرد.زمانی که پرتو 
الکترونی، شی را رهگیری می کند، به سطح برخورد کرده و الکترون های ثانویه را از این 
سطح به داخل الگوهای منحصر به فرد ارسال می کند. یک آشکارساز الکترونی ثانویه نیز 
این الکترون های منتشر شده را جذب می کند و بسته به تعداد آن ها، سطوح مختلف 
شفافیت موجود بر روی صفحه را ثبت می کند.پس از آن می توان این الگوها و تصاویر 

را برای کسب آگاهی درباره توپوگرافی و ترکیب سطحی به کار برد. خود پرتو الکترون 
توسط یک میکروسکوپ کنترل می شود و ابزار میکروسکوپ الکترونی اسکن کننده نیز با 
استفاده از سیم پیچی اسکن کننده، میدان مغناطیسی خلق می کند.کارشناسان با تغییردادن 
ولتاژ قادر به دستکاری شدت و مکان پرتو بودند و از این ولتاژ برای کنترل حرکت سوزن 
استفاده کردند.دانشمندان علوم نانوی شرکت »ژیلت« واقع در ژنو با همکاری مک لارن 
مرسدس روی این پروژه فعالیت داشتند و آنچه بر روی تیغ حکاکی شده، در حقیقت یک 
خودروی مک لارن MP4-2۹ است. تیم علمی 25 تا 30 ساعت را برای امتحان طرح ها 
و اندازه ها جهت کسب نتیجه نهایی دقیق سپری کرد.امضاهای رانندگان فرمول یک به 
نام های »جنسون باتون« و »کوین مگنوسن« نیز بر روی این سطح کنده کاری شدند.

شرکت مک لارن و ژیلت به دنبال کسب رکورد گینس در این زمینه هستند. ژیلت، اکنون 
رکورد کوچک ترین آگهی جهان را داراست که اندازه آن 100 میکرون اعلام شده و داخل 
یک مو کنده کاری شده است. این رکورد در سال 2011 به ثبت رسید و از فناوری مشابه 

آگهی جدید برای خلق آن استفاده شد.

ساخت خودروی الکتریکی با بزرگ ترین چاپگر سه بعدی چندماده ای جهان
شرکت آلمانی تولیدکننده خودروهای الکتریکی »StreetScooter« به تازگی 

نمونه اولیه خودروی الکتریکی چاپی خود را تکمیل کرده است.
 »3D Objet1000 با استفاده از »سیستم تولید C1۶ اکثر بخش های خارجی خودروی
چاپ شده اند.بخش های چاپی سه بعدی این خودرو شامل پنل های جلو و عقب، پنل های در، 
سیستم های سپر، بخش جانبی، قوس چرخ و پوشش لامپ به همراه بخش های کوچک تر 
داخلی هستند.گرچه بسیاری از بخش های نسخه تولید C1۶ با استفاده از شیوه های معمولی 
تولید خواهند شد، رویکرد چاپ سه بعدی امکان تولید مقرون به  صرفه نمونه اولیه ظرف تنها 
12 ماه را فراهم کرد.ابزار Objet1000 بزرگ ترین چاپگر سه بعدی چند ماده ای است که به 

شرکت StreetScooter امکان تولید بخش هایی از خودرو را داد که تا یک متر طول دارند.
گرچه وزن نسخه نهایی خودروی مزبور به همراه باتری اش حدود 450 کیلوگرم است، این 
سامانه توان طی کردن مسافت حداقل 100 کیلومتر را دارد. حداکثر سرعت این خودرو 100 

کیلومتر در ساعت اعلام شده و بهای آن کمتر از 12 هزار و 550 دلار است.
نمونه اولیه خودروی الکتریکی در نمایشگاه EuroMold فرانکفورت که چهارم تا هفتم 

آذرماه برگزار می شود به نمایش در می آید.

فروش کبدهای انسانی مینیاتوری چاپ سه بعدی
شرکتی آمریکایی به دنبال فروش کبدهای مینیاتوری انسان چاپی خود است.

 مدل های کبد سه بعدی موسوم به exVive3D فقط چند میلی متر عرض دارند و با استفاده 
از چاپگر زیستی سه بعدی تولید شده اند. این چاپگر دارای دو بخش چاپی است که یک سر 
آن ها یک ماتریکس پشتیبانی ایجاد کرده و سر دیگر سلول های کبدی انسانی را به طور دقیق 

در این ماتریکس جای می دهد.
مدل های نهایی از بافت کبد انسانی زنده تشکیل شده اند و دارای سلول های کبدی، سلول های 
stellate و اندوتلیال هستند و اندازه آنها درست مانند کبد واقعی است. این کبدهای مینیاتوری، 
پروتئین های کبد مانند آلبومین، فیبرینوژن و ترانسفرین و همچنین کلسترول را تولید می کنند.

علاوه بر این، سلول های آن ها در چیدمانی سه بعدی و در ارتباط با یکدیگر درست مانند 
حالت طبیعی آرایش شده اند. این در حالی است که سلول های کشت شده ای که اکنون برای 

آزمایش های دارویی به کار می روند، دو بعدی هستند و بنابراین ممکن است همیشه به همان 
شیوه اندام واقعی عمل نکنند.

به ادعای شرکت سازنده، بافت exVive3D برای دست کم 42 روز فعال می ماند و این امر 
امکان ارزیابی اثرات دارو را طی دوره مطالعاتی، ممکن می سازد. این مدت زمان بیش از بازه 

زمانی ممکن در سیستم های کاشت سلول کبد دوبعدی استاندارد و صنعتی اعلام شده است.
این مدل ها توانایی تشخیص دادن بین ترکیب های سمی و غیرسمی مرتبط و شناسایی 
متابولیت ها را از خود نشان داده اند. متابولیت ها، مولکول هایی هستند که محصول فرآیند 

متابولیسم بدن هستند.
نخستین مدل های exVive3D از طریق برنامه خدمات تحقیقاتی شرکت سازنده در 

دسترس محققان و شرکت های داروسازی قرار خواهد گرفت.

خودروهای الکتریکی بدون باتری شارژ می شوند
ساخت خودروهای الکتریکی که بدون نیاز به باتری بتوانند انرژی مورد نیاز خود 
را تهیه کنند، از طرحهایی است که محققان نانوتکنولوژی در حال کار روی آنها 

هستند.
 دانشمندان نانوتکنولوژی با همکاری دانشگاه فنی کوینزلند، سیستمی را طراحی کرده اند 
که به وسیله آن ماشین های الکتریکی نیازی به باتری برای تولید انرژی مورد نیاز خود ندارند 
بلکه با صفحاتی که از درون دیواره خودرو جایگذاری شده است میتوانند انرژی مورد نیاز خودرو 
را تامین کنند.به گفته سازندگان، خودروهای الکتریکی دارای مزایای زیادی از جمله کمترین 
استفاده از سوختهای فسیلی، آلودگی در حد صفر، و دارای عملکرد فوق العاده بالایی مانند 
سوپر خودروهای هستند؛ اما تمام اینها بستگی به این دارد که بتوانند انرژی لازم را داشته 
باشند.بنا به گفته محققان، آنها در حال کار روی supercapacitor هایی هستند که به 
نسبت کوچک، قوی، دارای ظرفیت فوق العاده بالا برای ذخیره انرژی اند و میتوان آنها را درون 

بدنه خوردو، سقف، درها و کف خودرو جاسازی کرد.

دکمه بی سیم برای هدایت تلفن همراه
»فیلک« یک دکمه پلاستیکی بی سیم است که برای برخی از اقدامات روزمره با 

گوشی  هوشمند می توان از آن استفاده کرد.
یک دگمه پلاستیکی کوچک بی سیم به نام فیلک در سوئد راه اندازی شده است که برخی 

از اقدامات روزمره با گوشی  هوشمند را می توان با آن انجام داد.
با فیلک شما نیاز به برداشتن گوشی ندارید؛ این فناوری دارای یک نرم افزار اختصاصی بر روی 
گوشی هوشمند است که اجازه می دهد کاربر کارهایی که می خواهد انجام دهد؛ با فشار دادن 
دگمه می توان زنگ هشدار تلفن را خاموش کرد و پیام متنی که از پیش تعیین شده است را 

ارسال کرد و بسیاری از کارهای دیگر را می توان با آن انجام داد.
فیلک محدودیت در هیچ کاری ندارد و می توان آن را بر روی هر سطحی حتی لباس 

چسباند .

اولین چتر دنیا که تغییر شکل و ابعاد می دهد



کارشناس آموزش و پرورش؛ 

آسیب های اجتماعی تهدیدی
 در کمین مدارس 

کارشناس آموزش و پرورش گفت: سیستم آموزشی از جمله دانش آموز و معلم 
نسبت به آسیب های اجتماعی در معرض تهدید هستند به گونه ای که برخی 

معلمان از حضور و تدریس در مدارس مناطق آسیب پذیر شهر واهمه دارند. 
محمد علی عبدالله پور با اشاره به حادثه کشته شدن معلم فیزیک با ضربات چاقوی 
دانش آموز و تهدید آسیب های اجتماعی در مدارس اظهار داشت: دانش آموزان دوره 
متوسطه در سن بلوغ قراردارند اما نظام تربیتی برای دوره بلوغ دانش آموزان تجهیز نیست 
یعنی بسته هدفمند و عملیاتی برای برخورد با دانش آموزان در دوره بلوغ طراحی نشده 

است.
وی افزود:  سال هاست که راجع به اعتیاد در آموزش و پرورش صحبت می شود اما شاهد 
بودیم که در دوره های قبل، مسئولان آموزش و پرورش مقوله اعتیاد دانش آموزان را رد 
می کردند. در دوره ای نیز بسته آشنایی دانش آموزان با ایدز تهیه شد اما مسئولان وقت 
آموزش و پرورش مانع آشنایی دانش آموزان با محتوای این بسته شدند چرا که معتقد بودند 

این موضوع بر خلاف مسائل اخلاقی در آموزش و پرورش است.
این کارشناس آموزش و پرورش گفت: متاسفانه آموزش و پرورش در برخورد با 
آسیب های اجتماعی دانش آموزان ضعیف عمل کرده و به دنبال پاک کردن صورت 
مسئله است تا حل مشکل، در مدارس طیف متنوعی از دانش آموزان را داریم، برخی از 
دانش آموزان در خانواده هایی با آسیب های مختلف زندگی می کنند به عنوان مثال والدین 
آنها اعتیاد دارند یا در زندان هستند، برخورد با این دانش آموزان روش خاص خود را نیاز 
دارد در حالیکه در نظام آموزش و پرورش کشور فعالیت ها و روش های مختلف برای رفتار 

با دانش آموزان آسیب دیده تعریف نشده است.
عبدالله پور بیان کرد: در نظام های آموزش و پرورش توسعه یافته برای دانش آموزان 
در  دانش آموز  ثبت نام  محض  به  یعنی  است  فعال  مددکاری  نظام  دیده  آسیب 
مدرسه و دریافت اطلاعات درخصوص خانواده وی، برنامه آموزشی و تربیتی خاصی 
برای دانش آموزان آسیب دیده اجرا می شود و نظام مددکاری در این رابطه در کنار 

آموزش و پرورش فعالیت می کند.
وی افزود: سیستم آموزشی از جمله دانش آموز و معلم نسبت به آسیب های اجتماعی 
در معرض تهدید هستند و از سوی دیگر معلمان برای مقابله با آسیب های اجتماعی 
نیازمند آموزش های فرهنگی هستند. زمانی که مسائل امروز را با روش های قدیمی حل 
کنیم بحران ایجاد می شود، هم اکنون روش مقابله با آسیب های اجتماعی در مدارس 
همانند گذشته است و روش های جدید جایگزین نشده اند. اگر به واقع روش جدیدی 
را جایگزین کرده اند که مطمئنا این گونه نیست، متولیان آموزش و پرورش راجع به 

آن توضیح دهند.
این کارشناس آموزش و پرورش ادامه داد: از سوی دیگر شاهد هستیم که حمایت های 
قانونی لازم نیز از معلم صورت نمی گیرد و در موارد مختلف پیوسته معلم محکوم است. 
به مدارس اعلام می شود که حق اخراج دانش آموز خاطی را ندارند در حالیکه نهادی نیز 
وجود ندارد که دانش آموزان آسیب پذیر را تحت آموزش قرار دهد. متاسفانه به جای 
اینکه در نظام آموزش و پرورش کشور هزینه کنیم در بخش قضایی و انتظامی هزینه 
می کنیم یعنی به جای اینکه جلوی آسیب های اجتماعی را بگیریم مشغول به درمان 

عواقب آن هستیم.
عبدالله پور گفت:  هم اکنون معلمان در برابر رفتارهای زشت دانش آموز خاطی نهایت 
کاری که انجام می دهند از نمره انضباط کم می کنند و در برخوردهای شدید تنبیه بدنی 
را شاهد هستیم در حالیکه این موارد درمان مسئله نیست. سرکردن با دانش آموز خاطی 
در کلاس های درسی که حدود 40 دانش آموز دارند برای یک معلم بسیار دشوار است.

وی افزود: منشأ آسیب های اجتماعی باید از اول دبیرستان شناسایی شده و دانش آموزان 
را در برابر آن مصون کنیم در حالیکه هم اکنون برای مقابله با این آسیب ها برنامه ای 
نداریم. هم اکنون برخی از مدارس در مناطق آسیب پذیر قرار دارند به گونه ای که معلمان 
می ترسند برای تدریس به این مدارس بروند اما برخی معلمان که تدریس در این مناطق 

آسیب پذیر را می پذیرند مورد تشویق قرار نمی گیرند.
این کارشناس آموزش و پرورش گفت: آموزش و پرورش مهمترین نهاد تربیتی در کشور 
است در حالیکه برخی مواقع شنیده می شود که برخی از مسئولان آموزش و پرورش 
می گویند بخشی از مقوله تربیتی بر عهده آموزش و پرورش است در حالیکه با برنامه ریزی 
مناسب و داشتن معلم خوب می توان از ۹0 درصد از آسیب های اجتماعی پیشگیری کرد.

عبدالله پور بیان کرد: با روند کنونی آمار آسیب های اجتماعی و تخلفات مدارس افزایش 
یافته و در آینده به بحران تبدیل می شود.

رئیس پلیس راه خبر داد؛

50 درصد تلفات تصادفات 
در حین انتقال یا در بیمارستان است 

رئیس پلیس راه راهور ناجا با اشاره به این که 50 درصد تلفات تصادفات در 
حین انتقال یا بیمارستان رخ می دهد گفت: برخی کشورها حتی در اورژانس 

خود برای کاهش تلفات از پزشک استفاده می کنند. 
سردار محمدرضا مهماندار در برنامه سفر به خیر افزود: در دنیا بیش از 1.5 میلیارد 
وسیله نقلیه وجود دارد که سهم ایران 1.۶ درصد است از سوی دیگر یک میلیون و 270 

هزار نفر در دنیا سالانه جان خود را در تصادفات رانندگی از دست می دهند.
وی با اشاره به این که در سال 84 به ازای هر 100 هزار نفر 40 نفر در تصادفات کشته 
می شدند افزود: این رقم در پایان سال ۹2 به 21 نفر رسید و معادل 50 درصد کاهش 
یافت. از سوی دیگر در سال 84 به ازای هر 10 هزار وسیله نقلیه 25 نفر کشته می شدند 
که این میزان در پایان سال ۹2 به ۶.5 نفر رسید این در حالیست که نرم جهانی در این 

خصوص 7.3 نفر کشته به ازای هر 10 هزار وسیله نقلیه است.
رئیس پلیس راه راهور ناجا گفت: همه این موارد در حالیست که کشورهای موفق در 
کاهش کشته های تصادفات رانندگی در یک برنامه 10 ساله تنها موفق به کاهش 10 تا 

15 درصدی شدند.
وی با بیان این که انسان، راه و وسیله نقلیه در بروز تصادف رانندگی سهم دارند 
خاطرنشان کرد: در این بین سیستم های امدادی و خدمات پزشکی هم نقش بالایی دارند 
چرا که 50 درصد کشته های تصادفات متعلق به سرصحنه و 50 درصد در حین انتقال و 
یا بیمارستان رخ می دهد و بر این اساس برخی کشورها حتی در اورژانس خود از پزشک 

استفاده می کنند.
رئیس پلیس راه راهور ناجا با انتقاد از وضعیت پذیرش مصدومان ترافیکی در مراکز 
درمانی گفت: بر اساس تحقیقی که چند سال قبل در تهران انجام شده است زمان پذیرش 
مصدومان تصادفات رانندگی در بیمارستان بیش از زمان انتقال آنها به بیمارستان بوده 

است! هرچند این وضعیت هم اکنون بهتر شده است.
وی با بیان این که درست است 70 درصد علت تصادف قصور انسانی است افزود: تغییر 
فرهنگ انسانی حداقل 10 سال تا رسیدن به نقطه مطلوب زمان نیاز دارد ولی آنچه را که 

سریع می توان کاهش داد رفع نقایص راه و وسیله نقلیه است.

مدیر کل اسناد هویتی اعلام کرد؛

آیا می توان پسوند را از نام خانوادگی
 حذف کرد؟ 

مدیر کل اسناد هویتی گفت: افرادی که نام خانوادگی آنها به صورت مجرد 
در دفتر نام خانوادگی معارض نداشته باشد می توانند نسبت به حذف پسوند 

اقدام کنند.
محسن اسماعیلی مدیر کل اسناد هویتی سازمان ثبت احوال کشور افزود: اشخاصی که 
نام خانوادگی آنها پسوند دارد عموما نمی توانند نسبت به حذف آن اقدام کنند چرا که قطعا 

نام خانوادگی بدون پسوند آنها قبلا  ثبت شده است. 
 وی در ادامه افزود: در صورتی که معارض نام خانوادگی بدون پسوند به صورت مجرد در 

دفتر نام خانوادگی وجود نداشته باشد می توانند پسوند را حذف کنند. 
 وی با اشاره به وجود نام حرف و مشاغل و یا محل در نام خانوادگی افراد گفت: اگر حرف 
و مشاغل و محل در نام خانوادگی افراد باشد به عنوان مثال امیری سبزواری، می توانند با 

مراجعه به هر اداره ثبت احوال نسبت به حذف پسوند اقدام کنند. 
 اسماعیلی خاطر نشان کرد: در ضمن باید متذکر شد حذف پسوند از نام خانوادگی 
به شرطی امکانپذیر است که آن قسمت باقیمانده از نام خانوادگی مناسب بوده و دارای 

ویژگی های یک نام خانوادگی مورد تایید باشد. 

تبدیل کودکی سازگار به نوجوانی ناسازگار
شیوه ی تفکر کودک با تفکر نوجوان، کاملاً متفاوت است . کودک واقع گرا و 

سازگار، به نوجوانی آرمان گرا و غالباً ناسازگار تبدیل می شود.
یکی از مهم ترین تغییرات دوره ی نوجوانی، تغییرات فکری است . تحول فکری دوره 
نوجوانی تأثیرات گوناگونی بر رفتار و شخصیت فرد می گذارد. با ورود به دوره نوجوانی یک 
تحوّل کیفی در تفکر پیدا می شود.  تغییر رفتار و گفتگوها، استدلال ها و اظهارنظرها و 
دیدگاه های انتقادی نوجوانان از نتایج این تحول فکری است که به آرمان گرایی ، رشد هویت، 
خود مرکز بینی ، خیال پردازی، برنامه ریزی برای زندگی می انجامد واز تأثیرات همین تفکر 

دوره نوجوانی است. به چند مورد از مهم ترین این تأثیرات تحول فکری اشاره می کنیم:
 آرمان گرایی نوجوانان

به نسبتی که نوجوانان به دنیای بزرگسالی پای می گذارند ، آن چه را می آموزند مورد 
ارزیابی قرار می دهند. با رشد ذهنی ، نوجوانان آرمان گرا می شوند . وقتی متوجه می شوند 
وضعیت واقعی کمتر از وضعیت مطلوب است از بزرگسالان به شدت انتقاد می کنند و تا چند 
وقتی دچار تقدس مآبی می شوند.خانواده و نهادهای تعلیم و تربیت ایرانی باید جهت گیری 
سالمی را در این ویژگی شخصیت نوجوانان به وجود آورند و آرمان گرایی نوجوانی رابه تدریج 

با واقعیت گرایی نوجوانی در هم آمیزند و آن را دستمایه رشد نوجوانان قرار دهند.
 رشد تدریجی ارزش های دراز مدت

برخلاف  کند،  می  رشد  دارد  دراز مدت  که مضمون  هایی  ارزش  نوجوانی  دوره  در 
دوران کودکی که هدف دسترسی فوری به هدف و رضایت آنی است. ویژگی اصلی قابل 
مشاهده در نوجوانان قبول تدریجی نقش های بزرگسالی است.این ویژگی شامل تمایل آن ها 
برای برابر دانستن خود با بزرگسالان ، پیدا کردن یک برنامه زندگی خوب، توجه به مسائل 

آینده خود و داشتن آرمان هایی در مورد تغییر دادن جامعه است.
رشد هویت 

برای رشد هویت ضرورت دارد که نوجوانان بتوانند به افکار خویش بیندیشند. باید تعدادی 
اصول درباره خود مثلاً این که " من از نظر جسمی فرد قدرتمندی هستم" ، یا " دیگران به 
من احترام می گذارند" ایجاد کنند. این اصول بر تعدادی از ویژگی ها مبتنی است. توانایی 
نوجوانان در تفکرات انتزاعی باعث می شود که چند نظر را به طور همزمان به ذهن بیاورند و 
به بررسی و مقایسه آن ها بپردازند. مثلاً می توانند از دوست خود بپرسند که" تو درباره قدرت 
بدنی و عضلات من چه فکر می کنی؟" یا " تو فکر می کنی بدن من ضعیف و عضلاتم صاف 
است؟"به این ترتیب نوجوان به تدریج یاد می گیرد که از نظریه هایی که مورد بررسی قرار 
می دهد بعضی را نادرست بداند و کنار بگذارد و آن چه را حقیقی می داند قبول کند. نتیجه 

این امر آن است که او مفاهیمی درباره خود و ویژگی های هویت خویش می سازد.
 خودمرکز بینی

تأثیر دیگر تحول تفکر نوجوانی، رشد شکل تازه ای از خود مرکز بینی است. ظرفیت فکر 
کردن درباره افکار خویش ، آگاهی موشکافانه درباره خود و خصوصیات شخصی و آرمان های 
خویش شدت می گیرد. نتیجه این تحولات آن است که نوجوان دچار خودمرکز بینی و 

خودآگاهی و درون نگری می شود.
نوجوانان افکار خود را به جای آن که متوجه دیگران کنند بر خود متمرکز می کنند و 
به قدری در این راه جلو می روند که گمان می کنند دیگران نیز به همین اندازه متوجه و 
متمرکز بر حضور و رفتار آن ها هستند. مثلاً وقتی که در اتوبوس نشسته اند و یا حتی وقتی 
که در آشپزخانه تنها هستند فکر می کنند که کسی ناظر رفتار آن هاست. و چنین است که 
نوجوانان اکثر وقت ها فکر می کنند که " در صحنه" هستند و انرژی زیادی در واکنش به 
مخاطب خیالی صرف می کنند . افسانه سازی شخصی نوجوانان در ادامه این خودمرکز بینی 

پیدا می شود و آنان خود را از هر جهت بی همتا و مخصوص تلقی می کنند.
 خیال پردازی

یکی از نتایج توانایی فکر کردن به افکار خود در نوجوانان این است که آنان از عالم واقع 
فاصله می گیرند و به عالم رویا فرو می روند. رویاهای نوجوانی می تواند مفید باشد و به این 
وسیله می توانند رفتارها و راه حل های گوناگون مسائل را از طریق تخیلات خود مورد بررسی 

و آزمایش قرار دهند.
 برنامه ریزی برای زندگی

نوجوانان قادرند طرح های شگفتی را برای رسیدن به هدف های جسورانه خود ، برای 
تقلید از الگوهای زندگی بزرگسالی و برای شرکت در محافل بسته دوستان خود ، بیافرینند. با 
رشد تفکر و واقع بینی ناشی از افزایش تجاربشان ، راه های تازه ای برای زندگی و رشد خود 
پیدا می کنند. این گونه بحران های خیال پردازی و افراطی گری را پشت سر می گذارند و 
به سوی شناخت بیشتر واقعیت هایی که زندگی آن ها را فرا گرفته است روی می آورند. فکر 
کردن به زندگی شغلی و جستجو برای کسب دانش و مهارت هایی که بتوان به تخصصی برای 
گذران زندگی دست یافت نشانه روشنی است از عبور آنان به دنیای جوانی و بزرگسالی است 
. وارد کردن نوجوانان به زندگی شغلی ) به صورت پاره وقت( برای تسهیل رشد انسانی و ورود 
به دوره جوانی و بزرگسالی ، ضرورتی انکار ناپذیر است. کار کردن نیاز هر انسان سالم و درمانگرِ 
احساسی نگری و خیال پردازی های نوجوانی است. نوجوانی که به دنیای کار ) به صورت پاره 
وقت در طول سال و در ایام تعطیلات تابستان ( وارد می شود فشارهای ناشی از هیجانات 
نوجوانی را بهتر تحمل خواهد کرد و رشد اجتماعی و فکری و عاطفی او تسریع خواهد شد. 
مهم تر از خود کار این است که به نوجوان فرصت داده شود ایده های خود را در جریان کار به 
مرحله آزمایش بگذارد و از این طریق رشد "خود" را به تدریج گسترش دهد، طرح مناسبی 

برای ایفای نقش های شغلی و اجتماعی خویش بریزد و برنامه زندگی خود را معین کند.

چرا به غفلت دچار می شویم؟!
به یقین، بیماری مهلک و خطرناک غفلت، اسباب و عللی داشته و این گونه 
نیست که ناخودآگاه و کاملاً اتفاقی کسی به آن دچار شود و یا اینکه به صورت 
غریزی در وجود برخی انسان ها قرار گرفته باشد. با رجوع به روایات گهربار 
پیشوایان معصوم )صلوات الله علیهم اجمعین( و دقت و نظر در آنها، به مواردی 
دست خواهیم یافت که از عوامل اصلی بیماری غفلت محسوب می شوند که ما در 

ادامه به ذکر آنها می پردازیم:
جهل و نادانی

جهل و نادانی یکی از مهمترین عوامل غفلت در آدمی است، زیرا انسان آگاه هرگز در چاه 
تاریک غفلت و بی خبری گرفتار نمی شود، بلکه همواره با چشمانی باز و گوشی شنوا مسیر 
حق را می یابد و در آن قدم می گذارد و در نهایت خود را به ایستگاه سعادت و خوشبختی ابدی 
می رساند. آری این جهل است که انسان را در چنگال غفلت گرفتار، و به خاک سیاه شقاوت و 
بدبختی ابدی می کشاند، جهل نسبت به جایگاه رفیع پروردگار هستی و عظمت و بزرگی آن 
قدرت بی مثال، جهل نسبت به قیامت و حوادث هولناک آن روز سرنوشت ساز، جهل نسبت 
به بی اعتباری دنیا و عدم ماندگاری ثروت و دارایی، خوشی و راحتی آن، جهل به وجود غول 
هولناکی به نام نفس اماره و خواسته های خطرآفرین آن، جهل و نادانی نسبت به شیطان و 
وسوسه های آن... همه و همه، انسان را در گرداب غفلت گرفتار و در سیلاب ویرانگر آن غرق 
می نمایند. حال اگر انسان، دلسوز خود بوده و به خوشبختی خود علاقه مند است باید پرده 
جهل و نادانی را کنار زده و با روی آوردن به قرآن و پیامبر عزیز خدا )صلی الله علیه و آله( و 
پیشوایان معصوم )صلوات الله علیهم اجمعین( خود را به سلاح علم و عمل مسلح نماید، تا از 
این طریق بتواند خود را از بیماری مهلک غفلت نجات و در آغوش رحمت الهی جای دهد، در 
کلامی امیر بیان علی)علیه السلام( به این مهم اشاره نموده و در این باره به زیبایی می فرماید: 
عمل کننده بدون علم، چون رونده ای است که بیراهه می رود، پس هرچه شتاب کند از 
هدفش دورتر می ماند، و عمل کننده از روی علم، چون رونده ای است که بر راه راست است.

غرور و خودبینی
انسان مغرور تنها به خود می اندیشد، پیروزی خود را می بیند، رفاه و آسایش خود را 
می خواهد، به موفقیت و پیروزی خود می بالد و گاه تمام این ها را برای خود جاودانه و 
همیشگی می داند و همین امر موجب غفلت و بی خبری او شده است. با مراجعه به کتب 
تاریخی و ورق زدن صفحات آن، با زندگی افرادی آشنا می شویم که به واسطه غرور و تکبر 
در دام غفلت گرفتار و در نهایت در اثر عجز و ناتوانی نسبت به رهایی از آن دام مهلک، به 
هلاکت ابدی دچار گشته اند،افرادی چون نمرود، فرعون که عمری به قدرت و ثروت و دارایی 
خود بالیدند و عاقبت در چنگال مرگ گرفتار و با خفت و خواری به دَرکَ واصل گشته و 
برای همیشه کاخ ظلم و ستم آنها فرو ریخت و چیزی جز بدنامی و رسوایی از خود به جای 

نگذاشتند.
دلبستگی به دنیا و امور مادی

انسانهای کم ظرفیت وقتی به مال و ثروتی دست می یابند و خود را در ناز و نعمت می بینند 
به کل از خود و خدا و آینده خود غافل می شوند و این غفلت و بی خبری همچنان ادامه 
می یابد، تا اینکه فرشته مرگ به سراغشان آمده و آنها را از این خواب مرگبار بیدار می نماید. 
امیر المؤمنین علی)ع( در این باره به زیبایی می فرماید: کسی که از حوادث روزگار غافل شود، 

مرگ او را بیدار خواهد نمود.
آرزوهای دراز و دست نیافتنی

در دنیای فانی و زود گذر دنیا عدّه ای آن چنان در آرزو و آمال خویش غرقند که گویی 
هدفی غیر از دستیابی به آنها را ندارند، اما این دسته از انسان ها باید بدانند که این رفتار در آنها 
بسیار خطرآفرین و مشکل ساز خواهد بود، زیرا این عملکرد ناشایست تمام وقت ارزشمند آنها 
را گرفته و به خود مشغول می سازد و در نتیجه از سایر امور غافل می شوند. امیر بیان علی)ع( 
در بیانی زیبا و دلنشین در این باره می فرماید: بدانید ای بندگان خدا، آرزوهای دراز، عقل را از 
بین می برد و وعده قیامت را دروغ می شمارد و انسان را بر غفلت ترغیب می سازد و سرانجام 
حسرت به جای خواهد گذاشت. در پایان از ذات باری تعالی، به منظور شناسایی هرچه بهتر 
عوامل غفلت مدد و یاری می طلبیم و امید است که با کمک رسانی آن قدرت بی مثال، هرچه 
زودتر بتوانیم این بیماری مهلک را در وجود خود ریشه کن و نابود نموده و برای همیشه خود 
را از شر آن خصلت شیطانی رها سازیم و در رفتار و گفتار خود، دقت لازم را مبذول نماییم.

نتیجه
آن چه که انسان را نسبت به خود بی تفاوت و بی رحم می کند غفلت و بی خبری است اگر 
آگاهی انسان بالا برود می بیند این دنیا جای ماندن نیست و دلبستن به آن اشتباه محض 
است، پس آرزوهای دور و درازش را به دور می افکند و عمر عزیز را درمی یابد تا از سقوط بازش 

دارد این می شود رحم به خویشتن و مایه سعادت بشر.

احترام به والدین در قرآن با خطاب های گوناگون وارد 
شده و به مقام و منزلت عظیم آنان و نقش و موقعیت خطیر 
آنها اشاره بسیاری شده است. البته این دستور نه تنها شامل 
والدین مسلمان می شود، بلکه آیات قرآن احسان و نیکی 
به پدر و مادر غیر مسلمان را نیز در بر می گیرد و البته 
در دستورات انبیای پیشین نیز بر این مطلب تأکید شده 
است.در این نوشتار ما فقط به بعضی نکات که نشان  دهنده 
اهمیت احسان به پدر و مادر است )با استناد به آیات قرآن( 

اشاره می کنیم:
 َ 1- نیکی به پدر و مادر در کنار توحید: »لا تعَْبُدُونَ إلِاَّه اللهَّه
َ وَ لا  وَ باِلوْالدَِینِْ إحِْساناً« )سوره بقره، آیه 83( »وَ اعْبُدُوا اللهَّه
تشُْرِکُوا بهِِ شَیْئاً وَ باِلوْالدَِینِْ إحِْساناً« )سوره نساء، آیه 3۶(»ألَاَّه 
تشُْرِکُوا بهِِ شَیْئاً وَ باِلوْالدَِینِْ إحِْساناً« )سوره انعام، آیه 151(»وَ 
ُّکَ ألَاَّه تعَْبُدُوا إلِاَّه إیَِّهاهُ وَ باِلوْالدَِینِْ إحِْساناً« )سوره اسراء،  قَضی ربَ
رْکَ لظَُلمٌْ عَظِیمٌ وَ  ِ إنَِّه الشِّ آیه 23(»یا بنَُیَّه لا تشُْرِکْ باِللهَّه
یْنَا الْنِسْانَ بوِالدَِیهِْ« )سوره نعمان، آیه 14،13(از این آیات  وصََّه
معلوم می شود که عقوق والدین بعد از شرک به خدا در شمار 
بزرگترین گناهان و یا خود این از بزرگترین آنهاست و از آن 
طرف هم معلوم می شود که واجب ترین واجب ها احسان به 

پدر و مادر است. ) المیزان، ج 7(.
2- احترام انبیا نسبت به پدر و مادرشان: از بعضی آیات 

این درس مهم را از انبیاء می آموزیم، خداوند در مورد یحیی 
ا بوِالدَِیهِْ« )سوره مریم، آیه  � علیه السلام � می فرماید: »وَ برًَّ
ا بوِالدَِتیِ وَ لمَْ یجَْعَلنِْی  14( و در مورد عیسی می فرماید: »وَ برًَّ
جَبَّهاراً شَقِیًّا« )سوره مریم، آیه 32( »خداوند مرا نسبت به 

مادرم نیکوکار قرار داده و جبار و شقی قرار نداده است.«
3- سفارش به همه انسانها نسبت به تمام والدین: در آیات 
قرآن به انسان ها سفارش شده است که نسبت به پدر و 
مادر احترام و احسان کنند و نگفته است که ای مسلمان ها 
یْنَا الْنِسْانَ بوِالدَِیهِْ  به پدر و مادر خود احترام کنید »وَ وصََّه
حُسْناً« )سوره عنکبوت، آیه 8(.و از طرف مادران و پدران 
هم احترام آنها اختصاصی به والدین مسلمان ندارد بلکه هر 
کس که پدر و مادر است باید مورد احترام فرزندان قرار گیرد 
چون در آیات سخن از »والدین« است بدون هیچ قیدی به 

ایمان و اسلام.
4- شکر والدین هم ردیف شکر خدا:»أنَِ اشْکُرْ لیِ وَ 
لوِالدَِیکَْ« )سوره لقمان، آیه 14( )به او توصیه کردم( که 
برای من و پدر و مادرش شکر به جا آور« همان طور که 
ملاحظه می شود در این آیه خداوند و شکر والدین در یک 
ردیف قرار گرفته اند، لذا امام رضا � علیه السلام � می فرمایند: 
خدا امر فرموده به شکرگزاری از خودش و برای والدین، پس 
اگر کسی والدین را شکر نکند خدا را هم نمی کند. )محمّدی 

ری شهری، میزان الحکمه(.
5- تواضع و فروتنی نسبت به آنها آشکار باشد: آیه »وَ 
لِّ مِنَ الرَّهحْمَهِ« )سوره اسراء، آیه 24(  اخْفِضْ لهَُما جَناحَ الذُّ
در رابطه با تواضع و فروتنی نسبت به پدر و مادر است. جناح 
به معنای پر و بال گستران است که کنایه از مبالغه در تواضع 
و خضوع زیانی و عملی است مثل جوجه ای که بال و پر خود 
را باز می کند تا مهر و محبت مادر را تحریک کند و او را به 
فراهم ساختن غذا وادار سازد از این که در این آیه جناح مقید 
به »ذُل« شده استفاده می شود که انسان باید در معاشرت 
و گفت وگو با پدر و مادرش طوری رفتار کند که پدر و مادر 
تواضع و خضوع او را احساس کنند و بفهمند که او خود را 
در برابر آنها خوار می کند و نسبت به ایشان محبت و مهر 

دارد. )المیزان،ج 13(.
نتیجه احترام به والدین

خداوند در سوره اسراء بعد از آنکه دستور می دهد که 
نسبت به پدر و مادر نیکی و احترام و خضوع داشته باشید 
ُّکُمْ أعَْلمَُ بمَِا فیِ نفُُوسِکُمْ إنِ تکَُونوُاْ صَلحِِینَ  می فرماید: »رَّهب
َّههُ کَانَ للِْأَوَّه بیِنَ غَفُوراً «)اسراء/ 25( »خدا به آنچه در  فَإنِ
دلهای شماست از خود شما آگاهتر است اگر همانا در دل 
اندیشه صلاح دارید خدا هرکه را با نیت پاک به درگاه او 

تضرع و توبه کند البته خواهد بخشید.«
نتیجه بی حرمتی به والدین

َّهکُمَا أَ تعَِدَاننِی أنَْ أخُْرَجَ وَ قَدْ خَلتَِ  »وَ الَّهذِی قَالَ لوَِلدَِیهِْ أفٍُ ل
 ِ َ ویَلْکَ ءاَمِنْ إنَِّه وعَْدَ اللهَّه القُْرُونُ مِن قَبْلی وَ هُمَا یسَتَغِیثَانِ اللهَّه
حَقٌّ فَیَقُولُ مَا هَذَا إلِا أسَطِیرُ الأوََّهلیِنَ «)احقاف 17( این آیه 
در مورد فرزند بی ایمان و حق نشناسی است که مورد عاق 
والدین واقع شده است و به پدر و مادر اف گفته و می گوید: 
»آیا به من وعده می دهید که من در روز قیامت مبعوث 
می شوم در حالی که قبل از من هم اقوامی بودند و مردند و 
هرگز مبعوث نشدند.« این پدر و مادر مومن در مقابل این 
فرزند تسلیم نمی شوند آنها فریاد می زنند و خدا را به یاری 
می طلبند که وای بر تو ای فرزند ایمان بیاور که وعده خدا 
حق است اما او همچنان لجاجت می کند و در مقابل پدر و 
مادر می گوید اینها چیزی جز افسانه های پیشین نیست. از 
این آیه معلوم می شود این فرزند کاملا به پدر و مادر بی 
احترامی کرده و به حرف پدر و مادر گوش نداده بلکه حتی 
آنها را مسخره هم کرده است سرانجام کار چنین افرادی را 
َّهذِینَ حَقَّه  در آیه بعد روشن می کند و می فرماید: أوُْلئَِکَ ال
عَلیَْهِمُ القَْوْلُ فیِ أمَُمٍ قَدْ خَلتَْ مِن قَبْلهِِم مِّنَ الجِْنِّ واَلْنِسِ 
َّههُمْ کَانوُا خَاسِرِینَ )احقاف 18(. آنها کسانی هستند که  إنِ
عذاب الهی درباره آنها حتمی است و همراه با اقوام کافر 
از جن و انس که قبلا از آنها بوده گرفتار مجازات دردناک 

می شوند و اهل دوزخ اند. )تفسیر نمونه(.

رضایتمندی و شادابی در محیط کار، نیازمند برداشتن گام های اساسی است 
که روزانه باید انجام دهید.

گاهی  اوقات تظاهر به خوش  بینی، موجب تقویت و رشد آن می  شود. خوش  بینی، نوعی 
تصمیم  گیری  است که کمک می  کند از شغل  تان راضی باشید.

واقعیت این است که دستیابی به شادابی یا دست کم خرسندی، خیلی مشکل نیست؛ 
اگر که به توصیه های زیر توجه کنید:

سعی کنید خوشبین باشد
خوش بینی، داشتن نگاه مثبت و امیدواری حتی در بدترین شرایط است. خوش بینی 
قابل یادگیری است. گاهی اوقات تظاهر به خوش بینی، موجب تقویت و رشد آن می شود. 

خوش بینی نوعی تصمیم گیری است که کمک می کند از شغل خود راضی باشید.
نگرش خود را تغییر دهید

علت نارضایتی بسیاری از کارکنان، نگرش منفی آنان به کار است. این افراد همیشه 
درگیر یک جنگ هستند که آیا عضو موثری برای سازمان محسوب می شوند یا خیر؟ 

با این ذهنیت که عضو مفیدی برای سازمان هستید، حس غرور خود را تقویت کنید.
قدرشناس شغل خود باشید

زندگی شما از طریق شغل تامین می شود. اگر بیکار بودید نمی توانستید نیازهای 
زندگی را برطرف کنید، بنابراین باید از شغل خود سپاسگزار باشید.

انتقاد از خود را کنار بگذارید
بسیاری از افراد وقتی مرتکب خطایی می شوند، احساس گناه و شرمساری می کنند. 
به جای تاسف، سعی کنید از این خطا در بهبود و رشد، درس بگیرید. انتقاد از خود را 
کنار بگذارید و سعی کنید خودتان را به دلیل دستیابی به موفقیت هایی هرچند جزئی 

تحسین نمایید.
با همکارانتان با نرمش و گذشت رفتار کنید

گذشت در هر شرایطی به ویژه در مورد افرادی که همه روزه آنان را می بینیم دشوار 
است. اگر کسی شما را آزرده خاطر یا نارحت کرد او را ببخشید؛ چرا که کینه ورزی بر 

سلامت جسم و روان، اثر منفی می گذارد.
از خودتان حمایت کنید

انسان وقتی زیر فشار روانی و انتقاد دیگران است به ندرت می تواند شاد باشد. بیشتر 
افراد ترجیح می دهند که در چنین شرایطی به جای مقابله به مثل، سکوت کنند یا اتاق 
را ترک کنند؛ اما شما چنین کاری را نکنید. اجازه ندهید فشار و تنش عصبی و انتقادها، 
ناامیدتان کند. محکم بایستید و از خودتان حمایت کنید. این اقدام موجب تقویت اعتماد 

به نفس می شود.
شایعه سازی نکنید

شایعه؛ اعتماد به نفس، روابط و اتحاد را از بین می برد و در عوض کینه و خصومت و 

بدبینی را به وجود می آورد و می تواند بهره وری را کاهش دهد. شایعه هیچ وقت جنبه 
مثبتی ندارد. افراد وقتی شایعه می سازند نمی دانند این رفتار چه عواقبی به دنبال دارد. اگر 

می خواهید درباره شما شایعه سازی نکنند، اجازه ندهید که برای دیگران شایعه بسازند.
صمیمی باشید

این یک واقعیت است که کار وقتی جذاب تر می شود که همکاران خود را دوست داشته 
باشید. وقتی با دیگران رفتاری دوستانه و مسالمت آمیز داشته باشید، محیطی همراه با 

محبت و صمیمیت به وجود می آورید.
انتظار تغییر داشته باشید و خود را برای آن آماده کنید

کارکنان بیشتر از هر زمان دیگری در معرض تغییرها قرار دارند. این تغییرها شامل 
سازگاری با خط مشی ها و رویه ها و فناوری های جدید است. وقتی تغییرها رخ می دهد، 
افراد به لحاظ مسئولیت پذیری و توسعه فناوری جدید، احساس خطر می کنند. همواره 
به یاد داشته باشید که شادمانی در محیط کار نیازمند تلاش های مستمر است. شما 
نمی توانید نظاره گر افراد باشد و هیچ کاری نکنید فقط با آرزوی شادی، انتظار رخ دادن 

آن را داشته باشید.
رضایتمندی و شادابی در محیط کار، نیازمند برداشتن گام های اساسی است که روزانه 
باید انجام دهید. شادمانی را باید ایجاد و سپس آن را حفظ کرد. با تلاش اگاهانه و با 
استفاده از این روش ها به سادگی می توانید شادی را در محیط کار خود به ارمغان آورید.

برون زا  و  درون زا  دسته   دو  به  افسردگی  کرد:  تصریح  گلی  احسان 
در  هماهنگی  عدم  اختلال  دلیل  به  درون زا  افسردگی  که  می شود  تقسیم 

انتقال دهنده های عصبی مغز اتفاق می افتد.
وی در خصوص افسردگی برون زا، اظهار کرد: بیشتر افسردگی ها برون زا هستند به 
این معنی که فرد به دلیل ناکامی، شکست، افکار ناکارآمد و تجربیات گذشته خود دچار 
افسردگی می شود و در این مورد روان درمانی برای فرد توصیه می شود گرچه درمان 

دارویی نیز می تواند جنبه  تسکین بخشی داشته باشد.
گلی بیان کرد: متاسفانه در بیشتر موارد افسردگی، برای فرد دارو تجویز می شود در 

صورتی که باید ترکیبی از روان درمانی و دارودرمانی برای بهبود افسردگی استفاده شود.
وی افزود: دو عامل در استفاده فرد افسرده از دارو موثر است که عبارت است از این که 
روان پزشک ترجیح می دهد برای بهبود سریع تر بیمار از دارودرمانی استفاده کند و مردم 

هم تصور می کنند استفاده از دارو برای درمان سریع تر افسردگی موثر است.
گلی ادامه داد: استفاده از دارو باید در مواقع ضروری مانند زمانی که فرد زمینه  اقدام 
به خودکشی یا احتمال اقدام به آن را دارد، افسردگی های پس از زایمان و در مواردی که 

افسردگی شخص منجر به مختل شدن زندگی وی شود؛ باشد.
وی در خصوص عوارض مصرف دارو برای درمان افسردگی، بیان کرد: خواب زیاد، 

گیجی، ناتوانی جنسی و کاهش تمرکز می تواند از عوارض مصرف این داروها باشد.

افسردگی یک بیماری ثانویه است
گلی عنوان کرد: زمانی که فرد در دو یا سه هفته در بیشتر ساعات روز خلق پایین داشته 
باشد از علاقه مندی های خود لذت نمی برد یا بی میل می شود،  خواب و خوراک آشفته دارد، 

سطح میل جنسی وی زیاد یا کم است و گوشه گیر می شود دچار افسردگی شده است.
وی اظهار کرد: افسردگی می تواند به دنبال کم کاری تیروئید و مسائل جسمی قبل از 
عادت ماهیانه در زنان رخ دهد پس در نتیجه افسردگی جنبه ای از بیماری اصلی و در 

واقع ثانویه است.
این روان شناس تصریح کرد: تشخیص افسردگی باید توسط یک روان شناس بالینی 
صورت گیرد و برای درمان فرد متناسب با درجه  افسردگی وی از دارودرمانی، روان درمانی 

و مداخله خانوادگی استفاده شود.
گلی اذعان کرد: در بیشتر کشورهای پیشرفته دنیا رویکرد درمان افسردگی به سمت 

روان درمانی است و باید در کشور ما نیز رویکرد روان درمانی غالب شود.
وی عنوان کرد: متاسفانه مردم تصور اشتباهی از افسردگی دارند و اضطراب، ترس و 

نگرانی خود را به حساب افسردگی گذاشته و از علائم اصلی بیماری غافل می شوند.
گلی اظهار کرد: توصیه می شود که افراد قبل از مراجعه به روان شناس، به زندگی خود 
دقت کنند زیرا خواب ناکافی، تغذیه نامناسب و خستگی و فرسودگی شغلی نیز سبب 
افسردگی می شود که در این صورت فرد با رعایت این مسائل به حالت عادی باز می گردد.

اینکه از زحماتتان انتقاد کنند، دردآور است. وقتی 
و  می کنند  گوشزد  را  غلط شما  رفتارهای  دیگران 
است  ممکن  کنید،  اصلاح  را  آنها  که  می خواهند 
ناراحت شوید. قبول کردن انتقادات در مورد ظاهر 

هم که دیگر جای خود دارد!
انتقاد سازنده و نحوه کنار آمدن با آن

من به عنوان یک دانشگاهی، باید با انتقاد کنار بیایم. 
اساتید راهنمای من مقالاتم را با رنگ های مختلف تصحیح 
می کنند و تک تک نقاط ضعف آن را نشان می دهند. پس 
از انتشار آنها نوبت منتقدین می رسد تا نقاط ضعف و تک 
تک خطاها را آشکار کنند و برخی از آنها حتی از این کار 

لذت هم می برند.
اینکه از زحماتتان انتقاد کنند، دردآور است. وقتی دیگران 
رفتارهای غلط شما را گوشزد می کنند و می خواهند که آنها 
را اصلاح کنید، ممکن است ناراحت شوید. قبول کردن 

انتقادات در مورد ظاهر هم که دیگر جای خود دارد!
اکنون برای کنار آمدن با این همه انتقاد باید چه 

کرد؟
آیا موضوع شما هستید؟ برخی از انتقادها متوجه شخص 
شماست. وقتی کسی از ظاهر یا رفتار شما انتقاد می کند، 
نمی شود آن را به دل نگرفت.اما در برخی موارد این افکار و 

سایر کارهای شماست که مورد انتقاد قرار می گیرد.
شاید سخت باشد، اما شما باید تفکر و کارهایتان را از 
خودتان مجزا بدانید. وقتی کسی از نتیجه تلاش شما انتقاد 

می کند، باید ازاین امر استقبال کنید. هرچقدر هم که به 
نوشته ها و فعالیت هایتان علاقمند باشید، باید بدانید که 
همیشه راهی برای پیشرفت و بهبود آنها وجود دارد. اگر 
کسی وقت بگذارد و به شما پیشنهادی بدهد، با گوش دادن 

به آن می توانید چیزهای زیادی یاد بگیرید.
باید گفت که رو به رو شدن با انتقاد ممکن است دردناک 
باشد. من پیشنهاد می کنم مدتی از گوش کردن و مطالعه 
انتقادها دست بردارید و هروقت احساسات منفی درونی خود 
را از بین بردید، برای بررسی آنها برگردید. شما وقتی آماده 
رویارویی سازنده با انتقاد هستید که با مطالعه گفته های 
منتقدین کارهایتان احساس نکنید آنها احمق هستند و باور 
کنید که شاید منظوری داشته باشند. پس از این، می توانید 
بفهمید که کجای کارتان اشکال داشته و آن را اصلاح کنید.

اگر انتقاد در مورد خودتان باشد چطور؟
اغلب افرادی که انتقاد می کنند، هدف بدی ندارند. آنها به 
شما و زندگی شما اهمیت می دهند. خود آنها هم از اشاره به 
نکات نادرست به شما که نیاز به تغییر دارند، حداقل اندکی 

احساس ناراحتی می کنند.
بیان  داشتن  دوست  سر  از  انتقادات  اینکه  به  توجه 
می شوند، در مواردی که مربوط به موضوعات شخصی است، 
کمی مشکل است و به ما برمی خورد )و باید هم بربخورد(؛ 
مثل وزن، ظاهر یا انتخاب های سرنوشت ساز شما! قبول 
کردن انتقادهایی که در مورد تصویر ذهنی شما از خودتان 
باشد سخت است. مثلا وقتی وزنتان زیاد شود، خودتان از 

این موضوع آگاهید. از این جهت اگر کسی این موضوع را به 
شما بگوید، کمکی به شما نکرده است.

در این موارد، سعی کنید محبت را در پس کلمات ببینید. 
چند نفس عمیق بکشید و لبخند بزنید. آنها برایتان ارزش 

قائلند که حرفی می زنند.
در مورد انتقادات دائمی چه باید کرد؟

بله، افرادی هستند که برای انتقاد کردن زندگی می کنند 
)یا حداقل برای انتقاد کردن از شما زنده اند(. در مواجهه 
با این افراد، توجه به اینکه آنها برایتان ارزش قائلند کافی 
نیست، زیرا انتقاد کردن آنها پایان ندارد. در این شرایط باید 

با آنها گقتگویی بی رودربایستی داشته باشید.
به آنها بگویید که از توجهی که به شما دارند، متشکرید، 
اما اظهار نظرهای مداوم آنها ناراحت کننده و آزاردهنده است. 
اگر این هجمه ها پایان نیافت، باید از رو به رو شدن با این 
فرد دست بردارید. از وقت گذراندن با افرادی که مدام شما را 
ناراحت می کنند و دست از انتقاد برنمی دارند، اجتناب کنید.

تحقیقات جدید نشان داده که زنان در محل کارشان 
بیشتر از مردان مورد انتقاد قرار می گیرند. اگر این اتفاق 
برایتان می افتد، به دفعاتی که از کار شما انتقاد می شود 
می گیرید  قرار  تشویق  مورد  آن  خاطر  به  که  دفعاتی  و 
توجه کنید.اگر حس می کنید همکارانتان به اندازه کافی 
به کارهای مثبت شما توجه نمی کنند و بیشتر به بیان 
مشکلات می پردازند، وقت آن رسیده که با رئیس و همکاران 

خود در مورد محیط کاری صحبت کنید.

نیکی به والدین
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روحیه تان را در محیط کار اینگونه حفظ کنید

 اضطراب و نگرانی هایتان را به حساب افسردگی نگذارید

 چطور با انتقاد از خود کنار بیاییم ؟

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای علیرضا توحیدیان با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
که سند مالکیت پلاک 1/380/3634 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم در صفحه 
352 دفتر 104 ثبت 68022  به نام آقای علیرضا توحیدیان صادر و تسلیم شده 
سپس نامبرده اعلام داشته که سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده 
لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه  قانون  ثبت در یک 
نوبت به تاریخ ذیل  آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف مدت  10  روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد . بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد . 
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 
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دور نهایی مذاکراتی که با انعقاد توافقنامه ژنو در ۳ آذر 
سال گذشته بین ایران و شش قدرت جهانی آغاز شده بود، 
پایان یافت. وزرای خارجی که طی روزهای اخیر در وین 
گرد هم آمده بودند در نهایت تصمیم گرفتند با توجه به 
آنچه "پیشرفت در مذاکرات" خوانده می شود گفتگوهای 
هسته ای را برای چندین ماه دیگر تمدید کنند تا امیدها 

برای دستیابی به توافقی جامع زنده باقی بماند.  
توافق موقت جدید  این  بر اساس  دیپلمات ها می گویند که 
طرفین باید چارچوب کلی توافق را تا 10 اسفند ماه سال جاری 
)1 مارس 2015( و توافق نهایی را تا 10 تیر سال آتی شمسی )1 
جولای 2015( منعقد کنند. در این بین ماهیانه 700 میلیون دلار 

از دارایی های مسدود شده ایران نیز آزاد خواهد شد. 
لغو  نیز جدول زمان بندی  و  ایران  از ظرفیت غنی سازی در 
تحریم های ایران به عنوان بزرگترین چالش های مذاکرات نام برده 
می شود. در حالی که کشورمان بر ضرورت برخورداری از غنی سازی 
صنعتی در پایان دوره توافق نهایی )که خود محل مجادله است( 
ایران،  با  مذاکره  اصلی  به عنوان طرف  آمریکایی ها،  دارد،   تأکید 
خواهان محدود شدن توان غنی سازی ایران به نوعی ظرفیت دکوری 
هستند. در حوزه تحریم ها نیز تهران اصرار دارد که برچیده شدن 
آنها به صورتی مؤثر و محسوس انجام شود اما هدف غربی ها این 
است که تا حداکثر زمان ممکن ساختار تحریم ها را حفظ کنند، 
خواسته ای که با مخالفت مذاکره کنندگان کشورمان رویارو شده 

است.
اختلافات در حوزه های دیگر چون مدت زمان توافق نهایی، 
رآکتور اراک، آینده حوزه تحقیقات و توسعه در برنامه هسته ای 
ایران و نیز بازرسی ها از دیگر مسائلی هستند که در مذاکرات جاری 

به آنها پرداخته خواهد شد.
یک ماراتن سخت

هیات های مذاکره کننده ایران و شش کشور از روز سه شنبه 
تا دهمین  آمدند  وین گردهم  در شهر  آبان  هفته گذشته 27 
دور مذاکرات جامع هسته ای را برگزار کنند. در این هفت روز از 
رایزنی ها ساعت ها گفت وگو برای حل اختلافات موجود بر سر راه 
توافق جامع صورت گرفت، ولی توافق جامع حاصل نشد و بحث ها 
بر سر حصول توافق سیاسی انجام شد و در نهایت توافق شد که 

توافق ژنو تمدید شود.
سوم آذر ماه سال گذشته )13۹2( درست در چنین روزی بود 
که وزرای خارجه ایران و شش کشور )آمریکا، فرانسه، روسیه، چین، 

انگلستان و آلمان( به همراه کاترین اشتون مسئول وقت سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا بعد از برگزاری سه دور نشست در شهر ژنو 
 Joint Plan of )به توافقی تحت عنوان )برنامه اقدام مشترک

Action دست یافتند.
پس از آنکه وزرای خارجه ایران و شش کشور )آلمان، فرانسه، 
روسیه، چین، انگلستان و آمریکا( به همراه کاترین اشتون مسئول 
اروپا در شهریور ماه سال گذشته در  اتحادیه  سیاست خارجی 
حاشیه شصت و هشتمین اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد در نیویورک توافق کردند که به منظور حل موضوع هسته ای 
ایران مذاکره کنند و میز این مذاکرات در شهر ژنو چیده شد، 
رایزنی ها برای حل این موضوع که به گفته محمدجواد ظریف 
وزیر امور خارجه ایران بحران غیر ضروری بود، با پیشنهاد ایران به 
گروه 1+5 مبنی بر»پایانی بر یک بحران غیرضروری، آغازی برای 
افق های جدید« آغاز و سه بار این شهر میزبان این گفت وگوها بود 
و در حالی که قرار بود در ژنو 2 توافقی در این زمینه حاصل شود، 
ولی به دلیل زیاده خواهی های فرانسه و با وجود اینکه وزرای خارجه 
شش کشور به ژنو آمده بودند تا کار را یکسره کنند، ولی همه به 

پایتخت ها بازگشتند و اعلام شد که دوباره به ژنو برمی گردند و در 
نهایت در ساعت سه بامداد روز یکشنبه سوم آذر ماه آن هم بعد از 
پنج روز مذاکره نفس گیر توافق ژنو با عنوان برنامه اقدام مشترک 
Joint Plan of Action حاصل شد و ظریف در نشستی خبری 
در پایان این توافق، آمادگی ایران را برای گفت وگو درباره گام پایانی 

توافقنامه ژنو اعلام کرد.
در مقدمه توافقنامه ژنو )برنامه اقدام مشترک( آمده است: هدف 
این مذاکرات رسیدن به یک راه حل جامع مورد توافق و بلند مدت 
است به نحوی که تضمین کند برنامه هسته ای ایران کاملاً صلح 
آمیز باقی خواهد ماند. ایران اعلام می کند تحت هیچ شرایطی به 
دنبال دستیابی یا گسترش سلاح هسته ای نیست. راه حل جامع 
مذکور مبتنی بر این اقدامات اولیه بوده و به یک گام نهایی منجر 
خواهد شد که دوره زمانی آن مورد توافق قرار گرفته و به رفع 
نگرانی ها می انجامد. این راه حل جامع، ایران را قادر می سازد تا 
به طور کامل از حقوق خود در بهره گیری از انرژی هسته ای برای 
اهداف صلح آمیز بر اساس مواد مرتبط در معاهده منع گسترش 
سلاح های هسته ای و با رعایت تعهدات خود بر طبق معاهده از آن 

برخوردار شود. این راه حل جامع متضمن یک برنامه غنی سازی 
با تعریف مشترک و محدودیت های عملی و اقدامات شفاف ساز 
به منظور تضمین ماهیت صلح آمیز برنامه هسته ای می باشد. این 
راه حل جامع به مثابه یک مجموعه منسجم خواهد بود که هیچ 
بخشی از آن مورد توافق قرار نمی گیرد مگر آنکه در مورد تمامی 
بخش های آن توافق حاصل شود. این راه حل جامع شامل یک 
فرایند متقابل و قدم به قدم می باشد و به رفع همه جانبه تمامی 
تحریم های شورای امنیت، تحریم های چندجانبه و تحریم های ملی 
مربوط به برنامه هسته ای ایران می انجامد. در این توافقنامه اعلام 
شد که گام اول دارای دوره زمانی شش ماهه خواهد بود و با توافق 
متقابل قابل تمدید می باشد. در این دوره همه اعضاء، با حسن نیت، 

در جهت حفظ فضای سازنده در مذاکرات فعالیت خواهند کرد.
توافق شد که در ازای یکسری اقدامات از سوی ایران در زمینه 
هسته ای از جمله ذخیره نیمی از اورانیوم موجود غنی شده 20 
راکتور  تولید سوخت  برای  اکسید 20 درصد  به صورت  درصد 
تحقیقاتی تهران و رقیق کردن بقیه آن به مواد کمتر از 5 درصد، 
عدم غنی سازی بالاتر از 5 درصد، عدم گسترش فعالیت ها در نطنز، 
فردو و یا راکتور اراک، دسترسی روزانه بازرسان آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به فردو و نطنز و ... 1+5 نیز اقدامات داوطلبانه ای را 
صورت دهد از جمله توقف تلاش برای کاهش خرید نفت خام 
ایران، بازگشت مبالغ مشخص از عواید فروش نفت ایران در خارج 
از کشور به ایران و تعلیق برخی تحریم های آمریکا و اتحادیه اروپا بر 

صادرات پتروشیمی ایران، طلا و فلزات گرانبها و ...
در سند Non Paper که مورد توافق قرار گرفت قرار شد 4.2 
میلیارد دلار از دارایی های بلوکه شده حاصل از فروش نفت ایران 
طی هشت قسط پرداخت شود. این توافقنامه سی ام دی ماه وارد 
مرحله اجرا شد و پس از آن بود که گفت وگوها در بهمن ماه برای 

حصول توافق جامع هسته ای این بار در شهر وین کلید خورد.
از آن زمان تاکنون ایران و شش کشور ۹ دور بر سر میز مذاکره 
نشستند تا بتوانند به توافقی جامع دست یابند. هفت دور در وین، 
یک دور در نیویورک و دور آخر هم در مسقط و دهمین دور نیز در 

هفته جاری در وین برگزار شد.
پس از آنکه ایران و شش کشور در وین ۶ و در پایان شش 
ماه نخست توافق ژنو به این نتیجه رسیدند که به دلیل اختلافات 
موجود، حصول توافق عملی نیست، این مذاکرات را برای چهار 
ماه دیگر تمدید کردند که دیروز سوم آذر ماه 13۹3 )24 نوامبر 

2014( پایان این ضرب الاجل چهار ماه است.

وزیر کشور گفت: ضروری است استانداری ها به عنوان هماهنگ کننده، 
با همکاری وزارت کار و امور اجتماعی، سازمان بهزیستی کشور، شهرداری و 
نیروی انتظامی یکی از اولویت های خود را جمع آوری متکدیان قرار دهند و 

این امر نباید مورد غفلت واقع شود. 
به گزارش روز دوشنبه ایرنا از وزارت کشور، عبدالرضا رحمانی فضلی در شصت و 
نهمین جلسه شورای اجتماعی کشور که با حضور دستگاه های عضو شورای اجتماعی 

در محل وزارت برگزار شد این مطلب را بیان کرد.
وی در این جلسه به جمع آوری متکدیان و کارتن خواب ها اشاره کرد و افزود: 
اصل جمع آوری متکدیان نباید مورد غفلت واقع شود و ضروری است که استانداری 
به عنوان هماهنگ کننده با همکاری وزارت کار و امور اجتماعی، سازمان بهزیستی 
آوری  جمع  محور  حول  را  خود  های  اولویت  انتظامی  نیروی  و  شهرداری  کشور، 

متکدیان قرار دهند.
حوزه  از  خارج  اصالتاً  اجتماعی  موضوعات  از  برخی  اینکه  بیان  با  کشور  وزیر 
حاکمیت است، گفت: عدم مدیریت و برنامه ریزی درست نسبت به آنها می تواند 

موجب ناهنجاری ها، تنش ها و افزایش برخی هزینه های اجتماعی در جامعه شود.
رحمانی فضلی اظهار داشت: انتظار بر این است که موضوعات اجتماعی با اتخاذ 

تدبیرهای لازم به صورت دقیق تر پیگیری و تحلیل شوند.
وی با اشاره به فرازی از سخنان مقام معظم رهبری درباره شرایط اجتماعی گفت: 
ما به عنوان متولیان موضوع اگر نتوانیم به راهبردی متوازن دست یابیم که هر یک 
از دستگاه ها بتوانند متناسب با امکانات خود در برقراری و ایجاد توازن میان کارها و 

اقدامات برسند توفیق کاملی در حل مشکلات نخواهیم داشت.
وزیر کشور از اعضای شورای اجتماعی کشور خواست تا بحث تغییرات اجتماعی 
را که از مؤکدات مقام معظم رهبری است به عنوان یک اصل و حوزه مبنایی، در 
دستور کار شورای اجتماعی قرار دهند تا به شکل مناسب تغییرات اجتماعی با همان 
راهبردی که رهبر معظم انقلاب تبیین کرده اند طی دو دهه در ایران مورد بررسی 
قرار گیرد و جهت گیری ها و رفتارهای مهم و نحوه برخورد با آنها بررسی و تصمیم 

گیری لازم صورت پذیرد .
رحمانی فضلی خاطر نشان کرد: ما واقعا بودجه فرهنگی در دستگاه های مختلف 
در مجموع کم نداریم و اگر بتوانیم از طریق چنین جلساتی که به اقتضاء عناصر دخیل 
در آن به مسائل فرهنگی اهمیت داده می شود همه این بودجه ها را در یک مدیریت 

واحد درآوریم و مدیریت لازم را انجام دهیم حرکت های درستی انجام خواهد شد .
وی وجود برخی مشکلات و جهت گیری ها را درخصوص بهره گیری ازبودجه 
و اعتبارات اجتماعی ، مبین ضرورت شکل گیری یک مدیریت واحد بودجه ای که 
بتواند برنامه ریزی های لازم را برای تخصیص اعتبارات بودجه در سال ۹4 در نظر 

داشته باشد برشمرد.
وزیر کشور تصریح کرد: مجموعه تحلیل های ارائه شده ما را باید به سمت مدیریت 

مسئله در موضوعات مختلف هدایت کند.
رحمانی فضلی با اشاره به حرکت های انفعالی در کشور گفت : باید کاری کرد که 
بدانیم با تحولات اجتماعی سریعی که برخی فضاهای مؤثر می تواند در شکل گیری و 
تشدید آن عمل نماید مواجه هستیم و جوانب مختلف این موضوع باید بررسی شود.

وی در ادامه در خصوص لایحه تشکل های غیردولتی به عنوان دستور دیگر این 
اداری، کاهش  افزود: این مهم نقش مؤثری در تسریع فرایند  نشست اشاره کرد و 

بروکراسی و مشارکت مردم در تصمیم سازی و تصدی گری دولت دارد.
مسائل  به  ورود  برای  مردم  توانمند شدن  به  توجه  با  داشت:  اظهار  وزیر کشور 
با مشارکت تمامی تشکل های غیر دولتی در سراسر کشور  وموضوعات اجتماعی، 
لایحه قانون تشکل های غیر دولتی تقدیم دولت شده و امید است که این لایحه به 

عنوان نقشه راهی برای تشکل های مردمی قرار گیرد .
در  موجود  تأکیدات  و  متکدیان  سازماندهی  مبحث  به  اشاره  با  فضلی  رحمانی 
این زمینه گفت : بخشی از جمعیت متکدیان را معتادین متهاجر که قابل کنترل و 
مدیریت نیستند تشکیل می دهند که می توان با به کارگیری بخشی از ظرفیت های 
بخش خصوصی و مساعدت های مورد لحاظ شهرداری ضمن اجرای این طرح شاهد 
کاهش سرقت ، کاهش 80 درصدی خرده فروشی مواد مخدر و کاهش تعداد زندانیان 

در زندان ها و نظایر اینها بود.
وی اضافه کرد: استانداری به عنوان هماهنگ کننده، وزارت کار و امور اجتماعی و 
وزارت بهزیستی، شهرداری و نیروی انتظامی کارها را پیگیری و بحث جمع آوری را 
از اولویت های خود قرار دهند و البته آیین نامه های مربوطه در مسیر قانونی تصویب 

دنبال خواهد شد.
وزیر کشور با اشاره به بحث جمعیت و سیاست های مقام معظم رهبری در این 
خصوص ، به عنوان یکی از مسائل راهبردی دولت مبنی بر جلوگیری از پیری جمعیت 

در کشور بر لزوم ملاحظات فرهنگی در این خصوص تأکیدکرد.

سه روز پیش دبیر فیزیک دبیرستان حافظی بروجرد، بر اثر 
اصابت ضربات چاقوی یکی از دانش آموزان خود جان باخت. 

 مسئولان آموزش و پرورش استان لرستان در توضیح جزئیات این 
قتل اعلام کردند که متأسفانه این دانش آموز در مقطع دبیرستان مشغول 
به تحصیل بوده است. این دانش آموز غیبت های متوالی داشته و در 
درس هایش نیز ضعیف بوده که معلم وی خواستار حضور والدینش به 
مدرسه می شود. پس از حضور والدین، این دانش آموز به کلاس برمی گردد 
و معلم از او می خواهد برای موجه کردن غیبتش به دفتر مدرسه مراجعه 
کند که او با چاقو به جان معلم می افتد و ...  با دکتر کورش محمدی 
استاد دانشگاه و رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران درباره علل 
و انگیزه های این فاجعه انسانی در مدرسه که کانون  اصلی تعلیم و تربیت 
کودکان و نوجوانان است به گفت وگو نشستیم.  دکتر کوروش محمدی در 
گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه حادثه قتل معلم به دست یک دانش آموز 
15 ساله در لرستان یک حادثه است و نمونه های آن در غرب نیز وجود 
دارد اظهار کرد: باید مواجهه متولیان امر و رسانه ها با این موضوع مدیریت 
شده باشد. وی ادامه داد: این حادثه موجب جریحه دار شدن افکار عمومی 
شد و جای تسلیت به جامعه معلمان دارد. باید تاسف خورد که یک معلم 

دلسوز بدون گناهی جان خود را از دست بدهد. 
 مشاوره، حلقه مفقوده آموزش و پرورش 

رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران با بیان اینکه از دو 

منظر می توان به این موضوع نگریست اظهار کرد: نخست آنکه در 
نظام تعلیم و تربیت ما، "پرورش" چندان کاربردی نشده و یک نظام 
آموزشی داریم که اصطلاح "پرورش" را با خود به یدک می کشد. 
آموزش و پرورش ارتباط آنچنانی با خانواده ها ندارد و یک نظام 
آموزشی آرمانگراست که افراد را به قصد کسب مدرک تربیت می کند 
و هدف غایی آن بیشتر مدرک است تا کارایی ها و قابلیت پرورشی 
دانش آموز. محمدی با بیان اینکه پس از بررسی ها و پرس وجوهای 
انجام شده در مورد این دانش آموز که معلم خود را به قتل رسانده 
مشخص شد وی به کرات غیبت داشته و در مدرسه حاضر نمی شده 
است، گفت: باید دید نقش مشاوران در این مدرسه چگونه بوده است 
که این موضوع را بررسی کنند. مدرسه باید از وضعیت روحی و روانی 
و خانوادگی دانش آموزانش مطلع باشد . متاسفانه امروز مشاوره یک 
حلقه مفقوده در آموزش و پرورش است. امروز چند نیروی پرورشی 
در مدارس داریم و آیا همه آنها مهارت لازم برای برقراری ارتباط با 
دانش آموزان را دارند؟ وی افزود: متاسفانه نیروهای پرورشی در سطح 

مدارس نیروهای کمرنگی هستند. 
 چرا یک دانش آموز باید سلاح سرد با خود حمل کند؟ 

رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران ضمن تاکید بر اینکه 
البته این اظهارات نافی مسئولیت خانواده نیست، عنوان کرد: وقتی 
چنین اتفاقی می افتد باید پذیرفت که این دانش آموز با انگیزه قتل 

معلم به مدرسه نرفته است. صحیح است که چاقو به همراه داشته اما 
این موضوع دلیل بر این نیست که وی انگیزه قتل داشته است. دقیقا 
مشکل همین جاست که چرا یک دانش آموز باید سلاح سرد با خود 
حمل کند؟  محمدی ادامه داد: این مسئله که دانش آموز با خود 
سلاح سرد به مدرسه برده است باید کجا بررسی شود؟ آیا خانواده 
مقصر است؟ یا آموزش و پرورش مقصر است و یا جامعه؟ باید سیستم 
را بررسی کرد. احتمال نخست این است که این فرد شاید از اختلال 
روانی رنج برده و دچار افسردگی، پرخاشگری و تبعات آن بوده باشد، 
اگر چنین شرایطی وجود داشته باید تحت کنترل قرار می گرفت. همه 
دانش آموزان به لحاظ روانی در یک سطح نیستند.  وی با اشاره به 
اینکه از سوی دیگر این احتمال وجود دارد که فرد تحت فشارهای 
تربیتی خانواده قرار داشته و تحت تاثیر الگویی که پرخاشگری و 
جسارت به بزرگترها را القا می کند قرار گرفته باشد گفت: در چنین 
شرایطی باز هم چیزی از بار مسئولیت نظام تربیتی و پرورشی در 
خانه دوم دانش آموز که مدرسه است کم نمی شود. حالت سوم نیز 
این است که ممکن است این دانش آموز تحت فشارها و استرس های 
ناشی از شرایط موجود در مدرسه قرار گرفته باشد. روش های ناصحیح 
تربیتی، برخوردهای تند و شکننده، ارائه الگوهای تند، دیکتاتور مآبانه 
و پرخاشگرانه از سوی اولیا مدرسه بی تاثیر نیستند. دست آخر نباید 
از الگوهای پرخاشگری ارائه شده توسط جامعه، محیط و رسانه هایی 

چون ماهواره غفلت کرد. 
 رویکرد رفع تکلیفی آموزش و پرورش 

در قبال دانش آموزان پرخاشگر 
رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران ضمن تاکید بر اینکه 
مدارس با دانش آموز دارای اختلال روانی یا سطحی از پرخاشگری 
آزار دهنده با رویکرد رفع تکلیفی برخورد می کند و برنامه ای برای 
دانش آموزان پرخاشگر ندارند، اظهار کرد: این دانش آموزان یا طرد 
می شوند و یا اخراج و نظامی وجود ندارد که وی تحت مراقبت باشد. 
 محمدی افزود: از سوی دیگر شاهد ارتباط معنایی میان خانواده و 
اولیای مدرسه نیستیم. غیبت های مکرر این دانش آموز، نوع ارتباطش 
با هم مدرسه ای ها و معلمینش در چارچوب یک نظام تعاملی میان 
خانواده و مدرسه قابل بررسی است. آموزش و پرورش ما ارتباط 

ضعیفی با خانواده ها دارد و متولی پرورشی نیست. 
این حادثه یک هشدار جدی برای 

نظام تعلیم و تربیت ماست 
وی تصریح کرد: البته این موارد نافی حرکت زشت، تخریبی، 
ضدارزش و فاجعه بار این دانش آموز نیست و نباید با آن احساسی 
برخورد کرد. این حادثه به لحاظ قضایی و انتظامی یک شیوه برخورد 
می طلبد اما یک هشدار جدی برای نظام تعلیم و تربیت ماست و باید 

ریشه یابی های دقیق انجام شود. 

وزیر کشور: 

جمع آوری متکدیان نباید مورد غفلت واقع شود 

هشدار به آموزش و پرورش در پی معلم کشی در بروجرد

پایان هفت روز رایزنی فشرده

توافق ژنو تا 10 تیر 94 تمدید شد 
اخبار

محسن رضایی: 

اوباما سنگی در چاه انداخته 
که باید خودش آن را بیرون بیاورد 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اوباما سنگی در چاه انداخته 
که باید خودش آن را بیرون بیاورد. 

درگذشت  روز  هفتمین  مراسم  حاشیه  در  رضایی  محسن  ایسنا،  گزارش  به 
مبنی  اوباما  صحبت های  به  واکنش  در  خبرنگاران  جمع  در  بابایی  شهید  مادر 
مذاکره کنندگان  کرد:  اظهار  نمی شود،  برداشته  ایران  علیه  تحریم ها  این که  بر 
جمهوری اسلامی که در چارچوب رهنمودهای مقام معظم رهبری در حال مذاکره 
هستند، جدی هستند که همه تحریم ها باید برداشته شود. مساله الان مدت زمان 
تحریم هاست که این تحریم ها در چه زمانی برداشته شود لذا آقای اوباما خودش 

سنگی در چاه انداخته که خودش باید این سنگ را بیرون بیاورد. 
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام همچنین درباره از دستور کار خارج شدن 
از دستور خارج نشده است،  این طرح  اموال مسئولان،  گفت:  به  طرح رسیدگی 
بلکه قرار شده از طرف وزارت کشور آماری گرفته شود و بر اساس این آمار عمل 
شود تا یک کار واقعی صورت بگیرد و کار سوری انجام نشود. این طرح شامل همه 

مسئولین و نزدیکان آنان خواهد شد. 

محسن بیگلری نماینده مجلس:
مجلس رای بالایی به فرهادی می دهد

و  توانمندی  سوابق،  به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  یک 
تجربه فرهادی وزیر پیشنهادی علوم، گفت که مجلس با رای بالایی، او را 

به عنوان وزیر علوم انتخاب خواهد کرد. 
 محسن بیگلری در گفت وگو با ایسنا، ضمن ارزیابی مثبت از فضای مجلس 
نسبت به گزینه پیشنهادی دولت برای وزارت علوم، اظهار کرد: آقای فرهادی نسبت 
به گزینه های قبلی رزومه قوی تر و سوابق بهتری دارد و قابل دفاع تر است. ایشان 
سابقه وزارت علوم در دهه ۶0 و وزارت بهداشت در دهه 70 را دارد و من معتقدم 

تجربه ایشان ضامن تداوم رشد علمی در کشور خواهد بود. 
چهره های  از  و  دارد  را  لازم  تجربه  و  توانمندی  فرهادی  اینکه  بیان  با  وی   
خوش نام انقلاب است، افزود: به اعتقاد من آقای فرهادی فردی دانشمند و گزینه ای 
جامع و کامل برای وزارت علوم است و مطمئنم با توجه به فضای مثبتی که در 

مجلس وجود دارد رای لازم را برای وزارت علوم خواهد آورد. 
و  فنی  دانشگاه  در  ریاست خود  سابقه  به  اشاره  با  بانه  و  مردم سقز  نماینده 
حرفه ای سنندج، اضافه کرد: من با بسیاری از وزرا کار کرده ام اما رزومه و سابقه 
آقای فرهادی حتی از وزرای قبلی قوی تر است و ان شاءالله حضور ایشان در وزارت 

علوم باعث رشد و توسعه علمی کشور می شود. 
بیگلری با بیان اینکه تاکنون مخالفت زیادی در مورد فرهادی در مجلس وجود 
نداشته، اظهار کرد: من مطمئنم آقای فرهادی با رای خوبی به عنوان وزیر انتخاب 

می شود. 
بین  که  کنند  القا  می خواستند  برخی  اینکه  به  اشاره  با  مجلس  نماینده  این 
مجلس و دولت اختلاف و تقابل وجود دارد، تصریح کرد: رای نیاوردن گزینه های 
قبلی به معنی تقابل بین دولت و مجلس نیست. همچنان که در اوایل کار دولت 
کابینه آقای روحانی اکثرا از مجلس رای اعتماد بالایی گرفتند و میانگین رای اعتماد 
به وزرای ایشان با دولت های قبل قابل مقایسه نیست.  وی در پایان با اشاره به تاکید 
روسای سه قوه بر حاکم شدن روابط حسنه بین سه قوه و پرهیز از اختلاف و تفرقه، 
گفت که با رای اعتماد مجلس به فرهادی به عنوان گزینه پیشنهادی دولت برای 

وزارت علوم، روابط دولت و مجلس نیز همچنان مستحکم خواهد ماند. 

عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس عنوان کرد:

برخورد  قوه  قضاییه با  واگذاری 
سیم کارت های بی نام و نشان 

عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس با مثبت ارزیابی کردن اقدام 
نشان  و  نام  بدون  کارت های  سیم   واگذاری  با  برخورد  برای  قضاییه  قوه 
گفت: اقدام دستگاه قضا برای برخورد با مشترکان متخلف و مخابرات در 

پیشگیری از جرایم مثمرثمر خواهد بود. 
محمدعلی اسفنانی با بیان اینکه واگذاری سیم کارت های بدون نام و نشان و 
بدون اخذ مدرک شناسایی تبعات بسیاری به همراه دارد افزود: واگذاری این نوع 
سیم کارت ها به ظاهر خیلی شاید نشان نمی داد که عمق فاجعه تا کجا بود ولی 
وقتی به ماهیت امر توجه می کردیم می دیدیم که همان سیم کارت ساده می تواند 
منشاء جرایم متعددی باشد که کمترین  و ساده ترین آن مزاحمت های تلفنی است.

این نماینده مردم در مجلس نهم با تاکید بر اینکه واگذاری سیم کارت های فعال 
در بسیاری از نقاط شهر به ازدیاد جرایمی چون کلاهبرداری سرقت گوشی ها و غیر 
قابل ردیابی شدن آن ها و همچنین قتل و نزاع های خیابانی منجر می شود گفت: 
قوه قضاییه باید برای پیشگیری از جرایمی که امنیت جامعه را تهدید می کنند به 

مقابله با این نوع واگذاری ها در سیم کارت های اعتباری اقدام کند.
 هشدار نسبت به افزایش کلاهبرداری با خطوط بی نام و نشان

در  قضایی  مراجع  در  بسیاری  پرونده های  هم اکنون  متاسفانه  داد:  ادامه  وی 
خصوص کلاهبرداری با سیم کارت های بدون نام و نشان داریم که پیامک هایی به 
افراد برای پرداخت وام به آن ها داده شده و افراد هم تحت شرایطی زیر بار رفته و 
پول هایی را به حساب هایی موهوم، جعلی و اشخاصی که قابل شناسایی نبودند واریز 
کرده اند که پس از دریافت پول به صورت آنی حساب ها خالی و به این ترتیب فرد 

شاکی مجبور به حضور در مراجع قضایی و طرح شکایت شده است.
اسفنانی با بیان اینکه واگذاری سیم کارت های بدون نام و نشان و فعال به افراد 
به بروز مزاحمت های تلفنی که روابط نامشروع را رقم زده منجر شده است، افزود: 
مسئله ای واگذاری چنین سیم کارت هایی که در ابتدا زیاد مهم به نظر نمی رسید 

در حال حاضر جرایم بسیاری را رقم زده است.
این نماینده مردم در مجلس نهم، با تاکید بر اینکه قوه قضاییه وظیفه پیشگیری 
از جرم را دارد، گفت: واگذاری خطوط فعال اعتباری ایرانسل، همراه اول و غیره 
یکی از مبادی جرم زایی بود که قوه قضاییه با عزم جدی کار مقابله با آن  را آغاز 

کرده است.
 مخابرات پاسخ گوی قصور خود باشد

وی با بیان اینکه قوه قضاییه در برخورد با اماکنی که نسبت به واگذاری خطوط 
فعال بدون اخذ مدارک شناسایی اقدام می کنند باید جدیت به خرج دهد، افزود: 

در این باره اگر مخابرات قصور کرده یا تقصیری داشته باید با آن برخورد شود.
ازسوی شرکت  تبانی عمل مجرمانه ای  بر حسب یک  اگر  ادامه داد:  اسفنانی 
مخابرات در واگذاری خطوط فعال بدون اخذ مدرک شناسایی صورت گرفته باید 

مراجع قضایی با آن  برخورد کنند.
این نماینده مردم در مجلس نهم با بیان اینکه در دسترس بودن و همچنین 
هزینه کم خرید سیم کارت های اعتباری باعث استقبال افراد از این خطوط شده 
است گفت: جمع آوری هر نوع سیم کارت بدون نام و نشان از لحاظ پیشگیری از 
جرمی که رخ می دهد و آن هزینه  ای که قوه قضاییه  در رسیدگی به این پرونده ها 

باید بپردازد مثمرثمر خواهد بود.
وی ادامه داد: بهتر است هر چه سریع تر این سیم  کارت ها جمع آوری شده تا 

مانع از وقوع چنین جرایمی شوند.
عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی یادآور شد: در صورت 
لزوم کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس به موضوع واگذاری سیم کارت های بی نام 

و نشان ورود کرده و این موضوع را پیگیر خواهد بود.
به گزارش خانه ملت چندی پیش قوه قضاییه با ورود به موضوع واگذاری سیم 
کارت های بی نام و نشان خواهان آگاه سازی مشترکان شد که اگر سیم کارت 
خود را بدون تغییر نام و بروزرسانی پرونده مالکیت، به دیگری واگذار کرده اند در 
باید  صورتی که جرمی توسط فرد خریدار سیم کارت صورت گیرد، مالک اصلی 

پاسخگو باشد. 
از این رو مقرر شده برای شناسایی مجدد مشترکان تلفن همراه از طریق ارسال 
پیام کوتاه به آنها برای حضور در دفاتر خدمات مشترکین اپراتورها به راحتی بتوانند 

سیم کارت هایی که اطلاعات مالکیت آنها بروزرسانی نشده است را قطع کنند.

سرلکشر جعفری در همایش طلایه داران اقتصاد مقاومتی:

آمریکا در برابر اقتدار نظام اسلامی تسلیم شده است
آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار با رییس قوه قضاییه قطر: 

اختلافات، کشورهای اسلامی را ضعیف کرده است 
فرمانده کل سپاه گفت: دشمنان متمرکز بر تحریم 
اقتصادی هستند و در این عرصه فعالیت  کردن بسیار مهم 

است.
سردار سرلشکر "محمدعلی جعفری" فرمانده کل سپاه در 
همایش طلایه داران اقتصاد مقاومتی و محرومیت زدایی که در 
داشت:  اظهار  است،  برگزاری  در حال  مدرس  تربیت  دانشگاه 
دشمنان متمرکز بر تحریم اقتصادی هستند و در این عرصه 
فعالیت  کردن بسیار مهم است و پیچیدگی های عرصه های دیگر را 

ندارد اما احتیاج به گذشت دارد.  
سرلشکر جعفری با اشاره به اینکه بسیجیان اول پاسدار انقلاب 
هستند، افزود: مسأله ای که مورد توجه قرار نمی گیرد مبانی اصلی 
قدرت و اقتدار ملی بوده و مسئولان انتصابی یا انتخابی که یا وابسته 
به یک مسئول دیگر هستند یا با آراء مردم انتخاب می شوند از 
عمل به تکلیف الهی فاصله می گیرند و این باعث می شود که به 

خواسته های فرهنگی و معنوی مردم توجه نشود.  
فرمانده کل سپاه با اشاره به توانمندی موشک های مقاومت 
اسلامی از غزه به مناطق مختلف سرزمین های اشغالی تأکید 
کرد: توان این موشک ها یعنی سقوط رژیم منحوس و ناپاک 

صهیونیستی و ان شاءالله فتح نهایی فلسطین رخ خواهد داد.  
وی ادامه داد: باید توجه داشته باشیم که ملت ایران به خاطر 
جایگاه مستقلش و ایستادگی در برابر نظام سلطه مورد توجه قرار 
گرفته و امروز یکی از رسالت های بسیج و همه نیروهای انقلابی این 
است که این موضوع را درک کنیم و براساس اصول و مبانی حرکت 

کنیم که این جزء مسائل استراتژیک ماست.  
سرلشکر جعفری با اشاره به ایستادگی ملت ایران در برابر نظام 
سلطه و ایجاد عزت و اقتدار از این راستا تصریح کرد: موضوعی که 
باعث اقتدار ما می شود، نه ابعاد اقتصادی و نه نفت و انرژی است، 
بلکه باور ها و فرهنگ عمومی ملت ایران بوده که ایرانی اقتدار را 
دوست دارد.  وی ادامه داد: این موضوع باعث توجه جهانیان شده و 
باید در تشخیص نیازهای مادی و معنوی مردم دچار اشتباه نشویم 
و اشتباه مسئولان این است که مردم نیازهای مادی را ترجیح 
می دهند و توجه به ابعاد مادی، معیشتی و معنوی باید در کنار 

هم قرار بگیرد.  
فرمانده کل سپاه با اشاره به ایجاد نظم نوین جهانی و نقش 
انقلاب اسلامی و نظام جمهوری اسلامی ایران و تأکیدات رهبر 
ایجاد  کانون  اسلامی  انقلاب  گفت:  این باره  در  انقلاب  معظم 
تحولات عظیم منطقه ای شده و باید بدانیم که وظیفه ما از گذشته 
سنگین تر شده و ملت ایران پای انقلاب خود ایستاده اند و همه 
فشار ها و سختی ها را تحمل می کنند و ایرانی اقتدار را دوست دارد.  
 وی ادامه داد: عزت و اقتدار را نباید در بیگانگان دنبال کنیم 
و باید به این مسائل طبق تأکیدات رهبر معظم انقلاب نگاه کلان 
داشته باشیم و این نگاه کلان باعث معرفت و بصیرت می شود و 

آمریکایی ها در برابر اقتدار نظام اسلامی شکست خورده اند.  
 سرلشکر جعفری با بیان اینکه خوی استکبار مثال یک حیوان 
درنده است، اظهار داشت: آمریکایی ها در برابر قدرت نظام اسلامی 
تسلیم شده و این در رفتار سیاسی و نظامی آن ها مشخص بوده و 

این مسئله یک ترس در وجود آن ها ایجاد کرده است.  
وی در پایان با اشاره به اینکه عده ای در دهه دوم انقلاب 
می گفتند که هر روز انقلاب نمی شود و ما باید به مردم برسیم 
و به غزه و لبنان چه کار داریم، خاطرنشان کرد: انقلاب اسلامی به 
فرمایش رهبر معظم انقلاب در مرحله سوم خود است و این انقلاب 
عظیم اسلامی نتیجه مجاهدت های رزمندگان بوده که اثرات آن 
کاملاً مشخص است و این مصداق بارز جمله امام خمینی)ره( بود 

که فرمودند "جنگ ما فتح فلسطین را به همراه دارد".

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیدار با رییس 
قوه قضاییه قطر گفت: اختلافات قومی، مذهبی و داخلی، 
جوامع اسلامی را به خود مشغول و در بعضی از موارد،ضعیف 

کرده است. 
علی  دیدار  در  دوشنبه  رفسنجانی صبح  هاشمی  الله  آیت 
بن فطیس المری، رییس قوه قضاییه قطر، این کشور را به خاطر 
مسلمانی و همسایگی از اولویت های سیاست خارجی جمهوری 
اسلامی خواند و گفت: از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی، همیشه 
روابط خوبی با مردم و امرای قطر داشتیم و خواستار گسترش روابط 
هستیم.. رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با یادآوری آیاتی 
از قرآن کریم که بر اتحاد مسلمانان تاکید می کنند، گفت: با یک 
میلیارد و 700 میلیون جمعیت، حدود ۶0 کشور و منابع فراوانی که 
کشورهای اسلامی در زمینه های مختلف دارند، می توانستیم قدرت 
اول برای تصمیم گیری ها در مجامع منطقه ای و بین المللی باشیم.

آیت الله هاشمی رفسنجانی جسارت ها و ظلم های روز افزون رژیم 
غاصب صهیونیستی را در حق مردم فلسطین و کشورهای اسلامی به 
خاطر عدم اتخاذ سیاستی واحد از سوی حاکمان کشورهای اسلامی 
خواند و خواستار توجه بیشتر کشورهای اسلامی به مردم مظلوم 

فلسطین، بخصوص در غزه شد.
وی با تشریح اوضاع نابسامان کشورهای اسلامی، این حالت را 
به خاطر اختلافات دانست و گفت: نه تنها اصل قرآنی وحدت را 
فراموش کرده ایم، بلکه اختلافات مذهبی، مسلمانان را به جنگ با 

همدیگر کشاند.هاشمی رفسنجانی با اشاره به آرزوهای شخصیت 
حقیقی و حقوقی خویش برای وحدت جهان اسلام اظهار داشت: 
علاوه بر تلاش های فردی، به عنوان سیاست جمهوری اسلامی 
نیز برای وحدت مسلمانان تلاش می کنیم.رییس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام با یادآوری سیاست های دولت خویش برای گسترش 
همکاری ها با کشورهای عربی در جنوب و کشورهای شمالی در 
آسیای میانه، اضافه کرد: همکاری برای تامین آب شیرین یکی از 
برنامه های ما با کشورهای جنوب خلیج فارس، به خصوص قطر 
بود و در شرایط جدید نیز، زمینه های همکاری فراوان استهاشمی 
رفسنجانی با یادآوری برنامه های جمهوری اسلامی پس از پایان 
جنگ تحمیلی عراق علیه ایران، گفت: با سیاست تنش زدایی این 
پیام را به همسایگان عربی خویش دادیم که جمهوری اسلامی به جد 

خواستار نگاه مسالمت آمیز در روابط آینده است.
امیدواری به نقش هاشمی  برای کاهش مشکلات

علی بن فطیس المری، رییس قوه قضاییه قطر نیز در این دیدار با 
ابلاغ سلام های امیر و مسوولان قطر، گفت: گسترش روابط دو کشور 
از سیاست ها و خواسته های امیر است و می دانیم که اشتراکات ما 
بیش از نکات اختلافی است. وی با اشاره به اقدامات 13 ساله خویش 
در مسایل قضایی قطر، افزود: طی مذاکراتی که با بعضی مسوولین 
ایران و امروز با شما داشتیم، به خردمندی مردم ایران رسیدیم که می 
توانند فرزندان اسلام را در شرایط سخت متحد کنند.رییس دستگاه 
قضایی قطر با تاکید بر نگاه نخبگان علمی کشورهای اسلامی و غیر 
اسلامی، بخصوص دانشگاه های اروپا و آمریکا به جایگاه آیت الله 
هاشمی رفسنجانی در حل مسایل و مشکلات منطقه ای و بین 
المللی، گفت: امیدواری ها به نقش جناب عالی، فراتر از جایگاه 
اسلامی است و می خواهند با روحیات لطیف انسانی و اندیشه های 
پویا برای کم کردن مشکلات وارد شوید.رییس قوه قضاییه قطر با 
ابراز تاسف از آشفتگی های داخلی کشورهای اسلامی، به تجربیات 
موفق انقلاب اسلامی برای عبور از موانع و مشکلات اشاره کرد و 
افزود: با توجه به شناختی که از مقاطع مختلف زندگی شما داریم و 
جایگاهی که در جمهوری اسلامی و جهان اسلام دارید، مسوولیت 

بسیار سنگینی برای کم کردن اختلافات مسلمانان دارید.
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 حسین فریدون: به وین نرفته ام 
 گفته می شود :حسین فریدون دستیار ارشد رئیس جمهور در حاشیه مراسم ترحیم مادر سرلشکر 
شهید عباس بابایی که در مسجد نور میدان فاطمی برگزار شد، در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر اینکه 
آیا شما برای انتقال برخی مطالب به مذاکره کنندگان به وین سفر کرده اید یا خیر، گفته است: خیر، من به 

وین نرفته ام .وی اظهار داشته است: همه اینها ساخته و پرداخته خبرنگارهاست.

صدور قرار تأمین برای مرتضوی 
گفته می شود: مصطفی ترک همدانی شاکی پرونده تأمین اجتماعی از صدور نخستین قرار تأمینی 
برای رئیس سابق سازمان تأمین اجتماعی )سعید مرتضوی( خبر داده است. ترک همدانی اذعان داشته 
است: متهم مدعی شده بود که پول هایی که به صورت غیرقانونی به نمایندگان مجلس یا اعضای هیأت 
دولت سابق داده، براساس مصوبه هیأت مدیره تأمین اجتماعی بوده، اما با توجه به استعلامی که از دیوان 
محاسبات، سازمان بازرسی کل کشور و سازمان تأمین اجتماعی گرفته شد، آنها پاسخ دادند که عمل وی 

برای پرداخت وجوه قانونی نبوده است.

جزایری: وعده های شیطان بزرگ پوچ است 
گفته می شود: سردار سید مسعود جزایری فرمانده قرارگاه جنگ نرم با اشاره به وعده های دروغین 
آمریکایی ها در قبال ایران تاکید کرد: شیطان وعده می دهد و عمل نمی کند و هر آنچه شیطان بزرگ وعده 

داده است در عمل پوچ بوده است.

بازداشت یک ایرانی در اندونزی به اتهام قاچاق انسان 
گفته می شود : روزنامه 'جاکارتا گلوب' روز دوشنبه اعلام کرده است پلیس اندونزی این ایرانی را به 
اتهام قاچاق انسان که در مرگ 200 نفر در حادثه سواحل جاوای شرقی در سال 2011 دست داشته 
است، بازداشت کرده است.  پلیس اندونزی روز گذشته اعلام کرد که 'محمدنقی کریمی آذر' 54 ساله 2۹ 
اکتبر سال جاری )هفت آبان( به درخواست استرالیا در آپارتمانی در جاکارتا دستگیر شد.ه است وی متهم 
به قاچاق حدود 250 مهاجر ایرانی، افغان و پاکستانی از طریق آب های اندونزی به استرالیا است که قایق 

این پناهجویان در آب های اندونزی غرق شد و تنها 47 تن از سرنشینان آن نجات یافته اند.

استرداد 10 زندانی ایرانی از قطر 
گفته می شود : حجت الاسلام والمسلمین مصطفی پورمحمدی وزیر دادگستری  گفته است: 10 
نفر از محکومین ایرانی محبوس به حبس به ایران مسترد می شوند و 20 نفر از افراد ایرانی ساکن در قطر 
که در آنجا بازداشت بودند، آزاد شدند و جرم این افراد مربوط به موادمخدر، تخلف از مقررات و ورود غیر 

قانونی بوده است.

احمدی  نژاد دیگر چیز قابل طرحی ندارد 
گفته می شود : حمیدرضاترقی عضو شورای مرکزی حزب موتلفه  گفته  می شود :احمدی نژاد 8 
سال در قدرت بود و هم اکنون دوره او تمام شده است. امروز دیگر احمدی نژاد چیز قابل طرحی برای 
گفتمان سازی در جریان اصولگرایی و حتی خارج از آن یا دستاویزی برای جلب نظر جامعه ندارد، لذا 
طبیعی است که سرمایه گذاری در جهت مطرح کردن مجدد آقای احمدی نژاد یک سرمایه گذاری بدون 
فایده خواهد بود. یقینا اصولگرایان باید به فکر برنامه ای نو، چهره هایی نو و ظرفیت هایی نو از میان خودشان 
باشند. اصولگرایان متوجه هستند که آقای احمدی نژاد به هر حال درصدی از جامعه را به عنوان هوادار با 
خود دارد، اما همزمان این را هم می دانند که درصد قابل توجهی از جامعه هم احمدی نژاد را با نا کارآمدی 

دولت او به خصوص در دوره دوم می شناسد.

آب های آشامیدنی و معدنی مشکلی ندارد 
گفته می شود : حسین رستگارمدیرکل آزمایشگاه های مرجع سازمان غذا و دارو با تاکید بر اینکه 
نظارت بر آلایندگی آب های آشامیدنی و معدنی بسته بندی موجود در بازار برعهده سازمان غذا و دارو 
است،  گفته است: در سطح بازار نمونه های مختلفی از برندهای متفاوت را مورد بررسی قرار دادیم. تمام 
آب های آشامیدنی و معدنی بسته بندی موجود در بازار استانداردهای لازم را دارند و هیچ مشکلی در این 

آب ها مشاهده نشد.

برخی گروه های اصول گرا خودشان را وکیل و وصی همه می دانند 
گفته می شود : حسن بیادی دبیر کل جمعیت آبادگران جوان گفته است: درجریان اصولگرایی 
گروه های خاصی وجود دارند که در همه انتخابات خود را وکیل و وصی همه می داند.وی  همچنین به 
جریان های سیاسی موجود در کشور اشاره کرده و گفته است: امروز برخی از اشخاص و گروه های کشور 

خودشان را منتسب به اصول گرایی یا اصلاح طلبی می کنند و به تخریب دست می زند.

مرتضوی :پولی نگرفته ام که بخواهم پس بدهم
گفته می شود : سعید مرتضوی رئیس اسبق سازمان تامین اجتماعی گفته است: در قانون برای 
سرپرست تامین اجتماعی شرایط خاصی لحاظ نشده است لذا می توانستم به مدت شش ماه سرپرست 
باشم و قبل از اینکه این شش ماه به اتمام برسد دولت عوض شد و من مسئولیت را تحویل دادم لذا بحث 
خلاف قانونی انجام نشده است و اگر حقوق و مزایایی هم گرفته باشم اصلا غیرقانونی نیست.وی  افزوده 
است: علاوه بر این من مواردی را نیز امروز به بازپرس پرونده توضیح دادم و اینکه حقوق و مزایای بنده 
بر اساس مصوبه هیات مدیره ۶8 میلیون تومان بود که ظاهرا آقای وزیر جدید نامه ای نوشتند و از آن 

جلوگیری کردند. بنابراین اصلا به من حقوق و مزایایی پرداخت نشده است که بخواهم آن را پس بدهم.

وزیر ارتباطات :بنا نداریم در کشور محدویتی ایجاد کنیم
گفته می شود : سید محمود واعظی وزیر ارتباطات ، در باره بحث اینترنت ملی و این که آیا این 
موضوع محدویت اینترنت و با شعارهای انتخاباتی آقای روحانی درتناقض است، گفته است: این اشتباه 
است که کسی فکر کند شبکه ملی اطلاعات محدودیت است، شبکه ملی اطلاعات یک مزیت برای مردم 
عزیرمان به وجود می آورد که بتوانند به سرعت از آنچه در داخل کشور از نظر محتوا تولید می شود استفاده 
بکنند و در دسترشان قرار گیرد.وی ادامه داه است: به هیچ وجه بنا نداریم در کشور محدویتی به وجود 
بیاوریم این نه خواست نظام است نه با سیاست های آقای دکتر روحانی هم خوانی دارد چراکه ما به قانون 

انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات اعتقاد داریم.

»تامین اجتماعی« متعلق به »دولت« نیست! 
گفته می شود : علی اصغر بیات رئیس کانون عالی بازنشستگان و مستمری بگیران سازمان تامین 
اجتماعی با انتقاد از تجمیع منابع بیمه ای خدمات درمانی که در آیین نامه تنظیم مقررات مالی دولت آمده 
است، گفته است: تامین اجتماعی سازمانی دولتی نیست و منابع آن متعلق به بیمه شدگان است و نمی 
توان آن را تجمیع کرد. وی با اشاره به اینکه تامین اجتماعی متعلق به بیمه شدگان است، گفته است: نباید 
هیچ گونه دست اندازی به اموال بیمه شدگان و بازنشستگان صورت گیرد، چراکه این اموال متعلق به بیمه 
شدگان است.بیات از تحت پوشش قرارداشتن 2.5میلیون نفر بازنشسته خبرداد و تاکیدکرده است: بنا به 

وظیفه ای که داریم به عنوان نمایندگان این افراد از حقوق بازنشستگان دفاع می کنیم.

یارانه نقدی در سال 94 افزایش نمی یابد 
گفته می شود : محمد علیپورنماینده مردم ماکو، چالدران، شوط و پلدشت در مجلس شورای اسلامی 
گفته است: با توجه به وضعیت کسری بودجه و کاهش درآمدهای نفتی تصمیمی مبنی بر افزایش رقم 
یارانه نقدی در سال ۹4 وجود ندارد. وی  تصریح کرده است از یک سو ادعا می کنیم که با کسری بودجه 
مواجه هستیم و از سوی دیگر نیز مدعی کاهش درآمدهای نفتی هستیم و متأسفانه در حال حاضر برای 

اقشاری از جامعه یارانه نقدی پرداخت می شود که هیچ گونه استحقاق دریافت آن را ندارند.

مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم خبر داد

کسب رتبه نخست شرکت مخابرات قم
 در ارزیابی عملکرد و ارزیابی فنی در کشور

ایمان: مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم گفت: استان قم در ارزیابی عملکرد و ارزیابی فنی 
شرکت مخابرات در شش ماه نخست سال جاری رتبه نخست کشوری را به خود اختصاص داد.

سید اسدالله دهناد از کسب رتبه نخست ارزیابی عملکرد شرکت مخابرات استان قم در شش ماه نخست 
سال جاری خبر داد و بیان کرد: در این ارزیابی که توسط شرکت مخابرات ایران صورت گرفت، استان قم 
در بین 30 استان کشور رتبه نخست را به خود اختصاص داد. وی تصریح کرد: بر اساس این ارزیابی شرکت 
مخابرات استان قم در تحقق برنامه های پیش بینی شده گوی سبقت را از دیگر استان ها ربود و توانست در 
ارزیابی فنی رتبه نخست کشور را به دست بیاورد. مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم از واگذاری 1۶ هزار 
شماره تلفن ثابت در شش ماه نخست سال جاری خبر داد و عنوان کرد: در حالی این مسئله رخ داد که 
 واگذاری 10 هزار و 500 شماره پیش بینی شده بود و مخابرات با افزایش واگذاری تلفن ثابت نسبت به رقم 
پیش بینی شده 155 درصد رشد داشته است. ین مسئول با اشاره به واگذاری تلفن همراه در ۶ ماه نخست 
سال جاری بیان کرد: از ابتدای سال جاری تا پایان شهریور ماه بیش از 57 هزار شماره تلفن همراه واگذارشده 
است. دهناد با تبیین آخرین وضعیت ظرفیت تلفن همراه در استان قم گفت: ظرفیت تلفن همراه در استان 
قم یک میلیون و 200 هزار شماره است که تاکنون یک میلیون و 170 هزار شماره واگذارشده است. وی در 
بخش دیگری از سخنان خویش بیان داشت: در شش ماه نخست سال جاری 10 هزار مشترک به مشترکان 
اینترنت پرسرعت اضافه  شده است. مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم با اشاره به ضریب نفوذ تلفن ثابت در 
قم گفت: بر اساس میانگین کشوری ضریب نفوذ تلفن ثابت 37 درصد است در حالی که ضریب نفوذ استان 
قم 3۹ درصد محقق شده و استان قم دو درصد بیشتر از میانگین کشوری ضریب نفوذ تلفن ثابت دارد. این 
مسئول ضریب نفوذ تلفن همراه را در استان قم مورد توجه قرارداد و بیان کرد: میانگین ضریب نفوذ تلفن 
همراه در کشور 71 درصد است در حالی که استان قم توانسته به ضریب نفوذ ۹7 درصدی دست یابد که این 
رقم 2۶ درصد از میانگین کشوری بیشتر است. دهناد در پایان به  برنامه های مهم شرکت مخابرات استان قم 
اشاره و خاطرنشان کرد: واگذاری 21 هزار شماره تلفن ثابت،  واگذاری 50 هزار پورت دیتا، نصب و راه اندازی 
پورت DLC و نصب سوئیچ جدید تلفن همراه و جایگزینی تجهیزات انتقال شبکه سیار استان قم از مهم ترین 

برنامه های شرکت مخابرات استان قم تا پایان سال جاری است.

ایمان : معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم گفت: 
واحدهای صنعتی که می خواهند در قم فعالیت کنند باید 
بدون آلاینده و همچنین با توجه به ویژگی های استان قم 

برای فعالیت های خود به آب کمی نیازمند باشند. 
حجت الاسلام علی بنایی، در مراسم تکریم از خدمات یونس 
عالی پور و معارفه احمد ذاکری رئیس جدید سازمان صنعت، 
معدن و تجارت قم، که قبل از ظهر دوشنبه در اتاق بازرگانی 
قم برگزار شد، گفت: رسم بر این است که دنیا، دنیای تحول و 
جابجایی است و بقا مختص ذات احدیت است. وی ادامه داد: 
در عرصه مدیریت مهم اثری است که فرد از خویش بر جای 

می گذارد و ماندگاری که با آن تعریف می شود. 
بخش خصوصی تکیه گاه 

سازمان صنعت، معدن و تجارت است
معاون استاندار قم افزود: بخش خصوصی تکیه گاه سازمان 
صنعت، معدن و تجارت است و در این اوضاع تحریم باید برای 
پیشرفت اقتصادی به بخش خصوصی میدان داد که وارد عرصه 
فعالیت شود. حجت الاسلام بنایی عنوان کرد: باید راهبردهای 
کارآمد را در هربخشی تعریف کرد و نباید همیشه منتظر دولت 
باشیم تا راهبردی برای ما تعریف کند. وی با تاکید بر مدیریت 
جهادی و عزم ملی جهت پیشرفت کشور بیان کرد: باید برای 
و بخش  با همدیگر تلاش کنند  نیز همه  قم  استان  ارتقای 

خصوصی در عرصه اقتصاد پا بگذارد. 
استان قم دارای ظرفیت های بسیاری است

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم با بیان اینکه استان قم 
دارای ظرفیت های بسیاری است که باید از آنها استفاده کنیم، 
یادآور شد: حرم حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران 
20 میلیون زائر را به قم جذب می کنند، که مسئولان و مدیران 
این استان باید در برابر این زائران پاسخگو باشند. حجت الاسلام 
بنایی در ادامه برخی از دستاوردهای افزایش واحدهای صنعتی 
را برشمرد و گفت: واحدهای صنعتی که در قم فعالیت خواهند 
کرد، باید بدون آلاینده و همچنین با توجه به ویژگی های استان 
قم برای فعالیت های خود به آب کمی نیازمند باشند. وی گفت: 
هم اکنون در استان قم 11 کارخانه داریم که با مجوز مشغول به 
کار هستند، در بخش صنعت استان قم دنبال صنایعی هستیم 
که نیاز کمی به آب داشته باشند. معاون استاندار قم ادامه داد: 
استان قم باید خواستار سهم خویش از صندوق توسعه ملی باشد، 
مدیران استانی قم باید هنگام تقسیم سهم صندوق توسعه ملی 
حضور داشته باشند و سهم واقعی استان قم را خواستار شوند. 
وی در پایان، با اشاره به وجود معادن بسیاری در قم خاطرنشان 
کرد: معدن از ظرفیت های مغفول استان قم است و بایستی بخش 
معدن فعال تر شود زیرا معدن یکی از شاخص های مهم توسعه و 

قوت اقتصادی استان قم است.

معاون وزیر صنعت و معدن و تجارت: 
نباید تشکل نقد کننده به حاشیه رانده شود

معاون توسعه مدیریت منابع انسانی و امور استانهای وزارت 
صنعت، معدن و تجارت نیز در این مراسم  با بیان اینکه نباید 
تشکل نقد کننده به حاشیه رانده شود،  گفت :انتقادهای منصفانه 
در فضاهای مختلف اقتصادی، سیاسی و فرهنگی منجر به توسعه 
می شود. علی یزدانی ورزنه افزود: بخشی از مشکلات فراوانی 
که وزارت صنعت به صورت روزانه با آن درگیر است، ناشی از 
قانون گریزی دولت گذشته می باشد. وی تصریح کرد: بسیاری از 
مصوبات دولت گذشته که به وسیله کمیته تطبیق قوانین مجلس 

مغایر با قانون اعلام می شد، دولت پیش، آن را با پافشاری و اصرار 
به اجرا می گذاشت. وی با اشاره به اهتمام جدی دولت یازدهم 
در خصوص تمکین به قانون، اظهار داشت: دولت ضمن احترام به 
تصمیم های نمایندگان مجلس اجرای مصوبات آنها را در دستور 
کار خود قرار می دهد.  یزدانی ورزنه با تاکید بر همراهی مردم با 
دولت یازدهم، تصریح کرد: به طور حتم با این همراهی و به شرط 
نظارت دقیق مردم و تشکل های دولتی در دولت تدبیر و امید با 
پرونده های چند هزار میلیاردی مواجه نخواهیم بود. وی با اشاره به 
شروط انتخاب مدیران ستادی در مجموعه وزارت صنعت، تصریح 
کرد: این شرایط شامل سلامت فرد، تجربه، تخصص و تعامل با 
قوای مقننه و قضاییه است. وی همراهی با سیاست های دولت را 
از شروط دیگر انتخاب مدیران در این وزارتخانه عنوان کرد و افزود: 
هیج مدیری نمی تواند در دولتی حضور پیدا کند ولی سیاست 
های آن دولت را قبول نداشته باشد. یزدانی با بیان اینکه هر گونه 
تفرقه و اختلاف جز زیان، هیچ منفعتی برای مردم ندارد، اظهار 
داشت: همگرایی و هم افزایی منجر به خدمت صادقانه از دستگاه 
ها به مردم و جامعه می شود. این مقام وزارت صنعت همچنین با 
تاکید بر ایجاد یک فضای نقد در این وزارتخانه، تصریح کرد: رییس 
جدید سازمان صنعت، معدن و تجارت قم باید روحیه لازم برای 
پذیرش انتقاد را داشته باشد. یزدانی با بیان اینکه نباید تشکل نقد 
کننده به حاشیه رانده شود، افزود: انتقادهای منصفانه در فضاهای 
مختلف اقتصادی، سیاسی و فرهنگی منجر به توسعه می شود. 
وی افزود: مسوول جدید سازمان صنعت و تجارت قم باید از 
همین ابتدا در خصوص تامین خواسته های تشکل های مختلف 
صنعتی و تجاری در استان و همچنین انجام ماموریت های محوله 
از سوی وزارتخانه بیش از مدیران گذشته اهتمام داشته باشد. 
وی با اشاره به ظرفیت های اقتصادی و تجاری موجود در قم، 
تصریح کرد: در این استان حدود دو هزار واحد دارای پروانه و 
حدود دو هزار و 500 جواز تاسیس وجود دارد. وی اضافه کرد : 
اگر مسوول جدید صنعت و تجارت قم با همکاری شرکت شهرک 
های صنعتی و تشکل های صنعتی، معدنی و تجاری استان و 
همچنین با حمایت استاندار به جوازهای تاسیسی که بالای 50 
درصد پیشرفت برخوردار است بها بدهد، بدون شک ظرف یک 

سال آینده بیش از چهار هزار و 500 شغل یعنی معادل 12 درصد 
اشتغال موجود استان، اشتغال مستقیم ایجاد می شود. وی با اشاره 
به فراهم بودن زمینه برای تحقق این امر در بخش های مختلف 
صنفی بویژه صنعت فرش، افزود: بدون شک فرش، هنر صنعتی 
است که با یک برنامه ریزی دقیق و همراهی تشکل های مردمی 
می توان از طریق آن با حداقل سرمایه ممکن 40 هزار شغل را به 
صورت مستقیم ایجاد کرد. یزدانی با اشاره به فعالیت ۶2 اتحادیه 
در قالب نظام صنفی در استان، خاطرنشان کرد: این تعداد، تشکل 
کوچکی نیست و همراهی با این اتحادیه ها می تواند در استانی 
مانند قم با ظرفیت پذیرایی از میلیون ها زائر در سال، تحولی را در 

شبکه توزیع آن بوجود آورد. 

رییس جدید سازمان صنعت و تجارت  استان قم: 
ایجاد پل ارتباطی بین بخش صنعت و دانشگاه 

ضروری است 
رییس جدید سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز در 
این مراسم گفت: ایجاد پل ارتباطی بین بخش صنعت و دانشگاه 
ضروری است و ایجاد این ارتباط، عمده ترین مشکلات این بخش 
را حل می کند.  احمد ذاکری افزود: دانشگاه های کشور بویژه 
دانشگاه قم ظرفیت های بسیار خوبی برای ارتقای بخش صنعت 
دارد.وی همچنین با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر 
توجه به بحث اقتصاد دانش بنیان، افزود: معظم له در خصوص 
ضرورت تبدیل فکر و ایده به تولید و صنعت تاکیدات فراوان نموده 
اند، لذا در دوره جدید این مبحث به صورت جدی در دستور 
کار صنعت و معدن قم قرار خواهد گرفت. ذاکری همچنین با 
تاکید بر محور قرار دادن اقتصاد و تولید برای پیشرفت کشور و 
استان در تبیین اهمیت این موضوع، تصریح کرد: رهبر فرزانه 
انقلاب طی سال های گذشته گذشته عناوین سال ها را با موضوع 
های اقتصادی نام گذاری کرده اند، که این اهمیت اقتصاد را بیش 
از پیش نشان می دهد. وی همچنین با اشاره به بحث اقتصاد 
مقاومتی به عنوان دیگر مطلب مورد تاکید رهبر معظم انقلاب، 
خاطر نشان کرد: بدون شک تحقق این خواسته معظم له جز با 
اتکا به تلاش و فعالیت های جمعی امکانپذیر نیسترییس جدید 

سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم همچنین با اشاره به 
57 میلیارد دلار صادرات و واردات صورت گرفته در شش ماهه 
نخست سال جاری در استان، تصریح کرد: عملکرد صادراتی 
استان در سال گذشته 205 میلیارد دلار بود که ۹0 میلیارد دلار 

آن مربوط به صادرات کفش است.
ذاکری با اشاره به خوشه های کفش و فرش به عنوان دو 
کالای تولیدی برتر و مهم استان افزود: با توجه به برخوردارری 
استان از 11 شهرک و واحد صنعتی و همچنین حدود دو هزار 

واحد تولیدی، این رقم ظرفیت لازم برای افزایش را نیز دارد. 

رئیس اتاق بازرگانی استان قم:
مسئولان آگاه، دولت را نسبت به استفاده 

از بخش خصوصی متقاعد کنند
گفت:  مراسم  این  در  نیز  قم  استان  بازرگانی  اتاق  رئیس 
مسئولان و مدیران آگاه از ظرفیت های بخش خصوصی باید یک 
صدا و متحد دولت را نسبت به استفاده از بخش خصوصی متقاعد 
کنند . ابوالفضل خاکی بیان کرد: سازمان صنعت، معدن و تجارت 
در عرصه اقتصادی محوری ترین نقش را بر عهده دارد. وی از 
فعالیت های یونس عالی پور رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
این استان تقدیر و مطرح کرد: اتاق بازرگانی به عنوان بزرگ ترین 
تشکل اقتصادی، همکاری مناسبی با نهادهای مرتبط داشته است 
و امیدوارم این همکاری ها ادامه پیدا کند. رئیس اتاق بازرگانی 
استان قم ادامه داد: مسئولان و مدیران آگاه از ظرفیت های بخش 
خصوصی باید یک صدا و متحد دولت را نسبت به استفاده از 
بخش خصوصی متقاعد کنند. وی به دیدار با حجت الاسلام 
محمدصادق صالحی منش استاندار قم اشاره کرد و گفت: با توسعه 
و همگرایی می توان  به سمت صادرات  زیرساخت ها، حرکت 
همکاری میان بخش خصوصی و دولتی را افزایش داد. خاکی 
از همکاری معاونان استانداری قم برای افزایش تعامل با بخش 
خصوصی تقدیر کرد و افزود: در سال ۹1 که بخش خصوصی 
همکاری نداشت، کم ترین توسعه اقتصادی را شاهد بودیم. وی 
با بیان راهکارهای برطرف سازی برخی از مشکلات استان قم از 
جمله خشکسالی گفت: همکاری بخش خصوصی می تواند در 

تامین اعتبارات مورد نیاز موثر باشد.

رئیس خانه معدن استان  :
1۳0 پروانه بهره برداری معدن در قم صادر شده است

رئیس خانه معدن استان نیز در این مراسم با اشاره به معدنی 
استان قم دارای دریاچه نمک، حوض  بودن قم، عنوان کرد: 
سلطان و ظرفیت های مناسبی است که باید از آنها استفاده کنیم 
و تا کنون 130 پروانه بهره برداری معدن در قم صادر شده است. 

صابر عمو رسولی گفت: باتوجه به اینکه استان قم، یک استان 
معدنی است و 2۶0 مهندس معدن داریم، اما متأسفانه توجه 
چندانی به معادن آن نمی شود. وی ادامه داد: استان قم دارای 
دریاچه نمک، حوض سلطان و ظرفیت های مناسبی است که 
باید از آنها استفاده کنیم و تا کنون 130 پروانه بهره برداری معدن 
در قم صادر شده است. رییس خانه معدن قم گفت: ذخیره های 
معدنی در عرصه های مختلف قابل استفاده است، کارشناسان و 
متخصصان بخش خصوصی باید به بهره برداری از معادن قم روی 
آورند.  در این آیین که در سالن اجتماعات اتاق بازرگانی استان 
قم برگزار شد، از زحمات یونس عالی پور رییس سابق سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان قدردانی و احمد ذاکری به عنوان 

رییس جدید این سازمان معرفی شد.

معاون استانداردر مراسم تودیع و معارفه رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

صنایع کم آب و بدون آلاینده در قم ایجاد شود

اخبار
استاندار قم:

تکمیل سد کوچري و احیاي 
دشت مسیله باید اولویت قرار گیرد

 ایمان :استاندار قم با اشاره به اهمیت استراتژیک طرح هاي 
اجرایي حوزه آب و خاک در قم گفت: تکمیل سد کوچري و احیاي 

دشت مسیله باید اولویت اول دستگاه هاي مسؤل باشد.
حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش در نشست بررسي پروژه هاي 
بخش آب استان قم که با حضور مشاور رئیس مجلس شوراي اسلامي برگزار 
شد طي سخناني مساله آب و محیط زیست را از جمله مسائل اصلي استان 
برشمرد و بر لزوم برنامه ریزي و تسریع در روند اجراي طرح هاي این حوزه 
تاکید کرد.استاندار قم با اشاره به تلاش مسئولان در راستاي اتمام نهایي پروژه 
انتقال آب از سرشاخه هاي دز به قم،  تکمیل سد کوچري به عنوان فاز آخر 
این پروژه را مورد توجه قرار داد و افزود: کار احداث این سازه باید هرچه زودتر 
انجام و با ظرفیت کامل آبگیري شود.حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش 
با اشاره به قول مساعد معاون برنامه ریزي و نظارت راهبردي رئیس جمهور در 
جریان سفر اخیر به قم براي اختصاص 250 میلیارد ریال اعتبار جهت اتمام 
عملیات عمراني سد کوچري خاطرنشان کرد: مسولان شرکت آب و فاضلاب 
استان باید هر چه زودتر باید این اعتبار را جذب نمایند.وي همچنین اجراي 
طرح احیاي دشت مسیله را عاملی در جهت جلوگیری از بیابانزایي و برگشت 
حیات به این منطقه دانست و با اشاره به انجام مطالعات مرتبط در این زمینه 
در سالهاي گذشته افزود: باید با کمک دفتر مقام معظم رهبري و وزیر نیرو این 

طرح پیگیري و اجرایي شود.

مدیرکل راه آهن استان قم 

ظرفیت ریلی قطار قم - تهران ۳ برابر شد
 ایمان : مدیرکل راه آهن استان قم از سه برابر شدن ظرفیت ریلی 

قطار قم - تهران خبر داد. 
فرشاد زادخور ، با اشاره به راه اندازی قطار ویژه قم - تهران در آبان ماه سال 
گذشته عنوان کرد: این خط به منظور کاهش بار ترافیکی این مسیر و تشویق 
مردم برای استفاده از خطوط ریلی راه اندازی شد. وی از استقبال مردم از این خط 
با گذشت زمان خبر داد و ابراز کرد: با تصمیم وزیر راه و شهرسازی و مدیر عامل 
راه آهن جمهوری اسلامی و در راستای مسئولیت اجتماعی این ارگان مقرر شد 
قطارهای مسافری خط آهن قم - تهران به سه برابر افزایش داشته باشد گرچه 
راه اندازی و بهره برداری از قطار مسافری جدید از نظر اقتصادی به صرفه نیست. 
مدیرکل راه آهن استان قم به راه اندازی این قطارها همزمان با هفته بسیج اشاره 
و گفت: ساعات حرکت این قطار در مبداء قم، پنج و 45 و ۹ و 15 و 30 دقیقه 
است و در ایستگاه تهران، ساعت ۶ و 45، 13 و 17 و 35 به قم مراجعت خواهند 
کرد. وی با بیان اینکه ظرفیت کنونی قطار مسافری قم - تهران 1500 نفر است 
اظهار داشت: در صورتی که استقبال از این خط به خوبی صورت گیرد می توان 
با افزودن واگن های بیشتر ظرفیت را به ۶ هزار نفر ارتقا داد. زادخور بیان داشت: 
در حال حاضر برای افزایش استفاده عموم مردم از قطارهای مسافری قم – تهران 
مکاتباتی با ارگان ها و سازمان های استان قم برای تشویق و تبلیغ جهت استفاده 
بیشتر از این خط صورت گرفته است. وی در پایان یادآور شد: مبلغ بلیط برای 

قطارهای مسافری یاد شده 4 هزار تومان است.

تا ششم آذر ماه امسال صورت می گیرد

ثبت  نام ششمین مرحله آزمون 
متقاضیان صنایع مختلف در قم

ایمان: مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم از ثبت  نام 
اینترنتی ششمین مرحله آزمون های متقاضیان صنعت ساختمان، 

صنایع دستی و فرش تا ششم آذرماه سال جاری خبر داد.
احمد عطارنیا ، با اشاره به آغاز ثبت  نام اینترنتی ششمین مرحله آزمون های 
متقاضیان صنعت ساختمان، بخش های صنایع دستی و فرش اظهار کرد: ثبت  
نام از متقاضیان آزمون سنجش مهارت در حوزه های صنعت ساختمان و 
صنایع دستی، فرش، نان، غله و... به صورت اینترنتی و هماهنگ کشوری از 
روز جمعه 30 آبان ماه آغاز و تا پایان روز پنجشنبه ششم آذرماه ادامه دارد. 
وی افزود: ششمین آزمون سنجش مهارت در حوزه های صنعت ساختمان، 
تفاهم نامه های صنایع دستی، فرش، نان، غله و... امسال در روز پنجشنبه 20 
آذر ماه در قم همزمان با سراسر کشور برگزار می شود. مدیرکل آموزش فنی 
و حرفه ای استان قم با اشاره به نحوه ثبت نام گفت: داوطلبان از روز پنجشنبه 
30 آبان ماه تا ششم آذر فرصت دارند پس از خرید کارت اعتباری با مراجعه به 
سایت http://advari.irantvto.ir در حرفه مورد نظر خود ثبت  نام کنند.


